
حقوق ملت؛ بنیان قانون اساسی
لعیا جنیدی

.................................................................................................................................................................
تشــکیل و استمرار اجتماع بشری، نیازمند تدوین و  تصویب یک »قانون اساسی« به 
 عنوان میثاقِ سیاســی    حقوقی میان شهروندان و حکومت مبتنی بر اراده  عمومی 
و حاکمیت ملّی اســت. این قانونِ ساختارساز و  نظم آفرین از یک  سو ترسیم  کننده 
ســاختارها و نهادهای  سیاســی و تنظیم کننــده روابط میان آن ها )قانون اساســیِ 
 ســاختارگرا( و ازسوی دیگر، تضمین  کننده حقوق و  آزادی  های بنیادینِ شهروندان 
است )قانون اساسی  هنجارگرا(. به بیان بهتر، قانون اساسی از  یک  سو به  مهار و توزیع 
عادلانه قدرت عمومی و تقســیم آن میان  قوای سه  گانه )مقننه، مجریّه و قضائیّه( و 
تعیین وظایف  و کارکردهای هر یک از نهادهای اساسی می  پردازد و  ازسوی دیگر، به 
تضمین عادلانه حقوق شهروندان و یا  به  تعبیر قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران 

»حقوق  ملّت« اقدام می  نماید . 
بر این اســاس، قانون اساســی را باید قانون توزیع و تنظیم  عادلانه قدرت عمومی و 
تضمین عادلانه حقوق  شــهروندی نامید. در واقع، »حاکمیت قانون اساسی«  لازمه 
پایدارســازی حکمرانی و تحقق »حکمرانی خوب«  اســت. بر پایه همین رویکرد به 
حکمرانی و در راستای  استقرار عدالت اجتماعی و تشکیل حکومتی مبتنی بر  اصول 
حکومت جمهوری و آموزه های اسلامی بود که  قانون اساسی جمهوری اسلامی با رأی 
ملّت به تصویب  رسید تا به عنوان عالی ترین سند حقوقی، همواره محور  سیاست گذاری 

حقوقی و راهنمای سیاستگذاران حقوقی  باشد . 
آنچه در این میان مهم است، تضمین حق ها و آزادی  های  بنیادین و پاسداری از حقوق 
شهروندی )حقوق ملّت(  است. در حقیقت، »حقوق ملّت« را باید گرانیگاه و قلب  قانون 
اساسی دانســت. در همین چارچوب، قانون اساسی  مأموریت بزرگ تضمین  حق ها و 

آزادی های بنیادین  بشری را بر عهده دارد. 
تنظیم فصل سومِ قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران با  عنوان »حقوق ملّت« گامی 
مهم در راســتای »اساسی   ســازی« همین حق ها و آزادی های بنیادین بوده است.  در 
حقیقت، اساسی  سازیِ این حق ها و آزادی ها بیانگر  جایگاه برتر و ارزش حقوقیِ بالای 
آن ها در نظم حقوقی  است. بدین  معنا که حق ها و آزادی های بنیادین  شهروندی، در شمار 
هنجارهای حقوقیِ برتر و عالی  قرار دارند. از این  رو، قوای سه  گانه و تمامی دستگاه   ها 
و نهادها باید در مسیر تضمین و رعایت این حقوق و  توسعه آن ها گام بردارند. تصویب 
»منشور حقوق  شــهروندی«، به عنوان میثاق حقوقیِ دولت و شهروندان  در راستای 
ایفای تعهد حقوقی به اجرای حقوق و آزادی  های موضوع فصل ســوم قانون اساسی 
بوده است. بدان  امید که با اجرای موثر آن، گامی مهم در راستای   »زمامداری خوب« 

و »حکمرانی کرامت  مدار«  برداشته شود .  
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دادن وعده های مردم فریب خیانت به مجلس است ساعت صفر برجام هر لحظه نزدیکتر می شود
صفحه 2

نگاه روز

شیوع این بیماری مختص به ایران نیست و تمام منطقه خاورمیانه و حتی برخی از کشورهای اروپایی را در برگرفته!
تدابیر ویژه دانشگاه علوم پزشکی مازندران برای مقابله با بیماری آنفولانزا

روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی مازندران در راستای اطلاع رسانی و ارتقاء سطح آگاهی مردم 
دیار همیشه ســبز مازندران درباره میزان سلامتی خود و حفظ این گوهر ارزشمند دست به امری 

مهم زده و با ترویج فرهنگ خود مراقبتی سعی بر بالا بردن سطح سلامت مردم مازندران دارد.
رئیس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی اعلام داشته 
اســتان های قزوین، آذربایجان شرقی و غربی، کرمانشــاه، تهران، اصفهان، سمنان و مازندران و 

گلستان بیشترین تعداد مبتلایان به بیماری آنفولانزا را به خود اختصاص داده اند.
حرف وحدیث ها...

حرف وحدیث ها درباره علت و منشــأ بیماری آنفولانزا فراوان است و برخی اعتقاد دارند ویروس 
این بیماری به طور گسترده در عراق منتشرشده و تعدادی از زائران اربعین در عراق به آن مبتلا 

شده اند و از طریق آن ها ویروس به داخل کشور رسیده!
دکتر حامد روحانی زاده، معاونت بهداشتی دانشــگاه علوم پزشکی استان مازندران می گوید که 
بیماری آنفولانزا امسال چند هفته زودتر از سال گذشته میهمان ایرانی ها شده؛ میهمان ناخوانده!

"روحانی زاده گفت: " ویروس آنفولانزا دارای دو نوع h1n1 و h3n2 است.
برخی فوتی های ناشی از شــیوع این بیماری را به گسترش آنفولانزای پرندگان در کشور نسبت 
داده اند لیکن مســئولان دانشگاه علوم پزشــکی اســتان مازندران این موضوع را رد می کنند؛ 
به طوری که دکتر روحانی زاده، معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی استان مازندران دراین باره 
می گوید: " این نوع از ویروس آنفولانزا هیچ ارتباطی با آنفولانزای پرندگان ندارد و هرســال در 

موعد مقرری این ویروس در جهان سرازیر می شود."
"روحانی زاده" درباره ماندگاری این بیماری در کشــور و اســتان های مختلــف ازجمله مازندران 
می گوید: " حدس ما این است که فاز اول بیماری آنفولانزا تا دو الی سه هفته به این شدت ادامه 
داشــته باشد از این رو مردم شریف استان حتماً باید نکاتی را در جهت جلوگیری از ابتلاء به این 

بیماری رعایت کنند.
علل بیماری

دکتر موسوی رییس دانشگاه علوم پزشکی مازندران  عامل این بیماری را ویروس معرفی کرد و 
اظهار داشت: این ویروس  معمولًا از طریق هوا یا عطسه )راه اصلی( گسترش می یابند و همچنین 
توســط تماس با ســطوح آلوده به ویروس و سپس تماس دست با چشم یا دهان نیز ممکن است 
منتقل شود. همچنین فرد پیش از بیمار شدن یا در طی مدت  زمانی که بیمار است می تواند سبب 

آلوده شدن دیگران شود. 
عوارض بیماری

رئیس دانشــگاه علوم پزشکی مازندران  اضافه می کند : هرچند 
دوره معمولــی بیماری 3 تا ۴ روز اســت اما چون در زمان ابتلا به 
آنفلوانزا میکروب های دیگری به بدن حمله می کنند ازاین رو سبب 
پیدایش عفونت هــای ثانوی به خصوص در دســتگاه تنفس هم 
میشوند و این بدان معنا اســت که آنفلوانزا مقاومت بدن را کم 
کرده و فرد را برای دچار شدن به بیماری های دیگر آماده می سازد.

توصیه به مردم!
وی با اشــاره به این که برای پیشــگیری و کاهش عوارض بیماری 
آنفولانزا ؛ واکسیناســیون افراد در معرض خطر توصیه می شود، 
زمان مناسب برای این کار را  اواخر شهریور و اوایل مهر هرسال 

عنوان کرد.
"دکتر ســید عباس موســوی" با تأکید براین که تزریق واکســن 
باید با تائید پزشــک انجام شــود، می گوید: افراد بالای ۶۵ سال، 
افــراد دارای بیماری هــای زمینه ای، افــراد دارای ضعف ایمنی، 

شــیمی درمانی، سرطان، کودکان پرخطر و کودکان زیر سه و چهار سال می باشند که جزو گروه های 
پرخطر محسوب می شوند و لازم است واکسیناسیون شوند .

وی می گوید: همه گیری این بیماری تا اسفندماه ادامه خواهد داشت .
چه کنیم بیمار نشویم؟

دکتر حامد روحانی زاده سرپرست معاونت بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی مازندران از عموم مردم 
درخواست می کند که بهداشت فردی را رعایت و آن را مهم بشمارند؛

  دست عامل مهمی در انتقال بیماری آنفولانزاست
  برای پیشگیری از بیماری باید دست های خود را به طور منظم با آب و صابون ضدعفونی نمایید

  ارتباط فردبه فرد را محدود کنید
  از دست دادن و روبوسی خودداری کنید

  فرد مبتلا در محیط های کوچک با دســتمال جلوی دهان بگیرد و آن را در پلاســتیک گذاشته و 
دور بریزد

  فاصله اش تا دیگران 1/۵ تا 2 متر باشد تا ترشحات به هنگام عطسه پرتاب نشود
دکتر روحانــی زاده بابیان این که فرد مبتلا در صورت بیماری از رفتن به محل کار خودداری کند؛ 
تصریح می کند: دانش آموزان در صورت ابتلا به آنفلوانزا با گواهی پزشکی از رفتن به کلاس درس 

خودداری کنند زیرا با ابتلاء یک فرد؛ چند نفر مبتلا می شوند.
افراد خانواده فرد مبتلا نیز باید فاصله خود را رعایت کنند و دســت ها را به طور منظم شستشو 
دهند؛ زیرا پیشــگیری از بیماری بسیار آسان است ولی با عدم رعایت این نکات بهداشتی، افراد 

زیادی مبتلا می شوند.
 سرپرســت معاونت بهداشتی دانشگاه علوم پزشــکی مازندران علائم بیماری آنفولانزا را مانند 
سرماخوردگی ذکر کرده و می گوید: اگر این علائم را در خود مشاهده کردید، به پزشک مراجعه و 

از خوددرمانی پرهیز نمایید:
  حالت ناخوشی

  درد عضلانی و مفاصل
  سردرد، افت فشارخون و درد قفسه سینه

  سرفه ،تهوع، استفراغ و اسهال
او بــا بیان این مطلب که تأخیر در مراجعه و خود درمانی، ریســک مرگ ومیر را افزایش می دهد، 
خاطرنشان می سازد:  داروهای لازم برای بیماری آنفولانزا را فراهم و در اختیار مراکز بهداشتی و 
درمانی قرار داده ایم و بیمارستان ها نیز تخت هایی را برای بیماران مبتلا اختصاص داده اند و برای 

بیماران تنفسی نیز در اورژانس ها فضای مشخصی جهت ویزیت پیش بینی شده است. 
توصیه های مهم مدیر گروه مبارزه با بیماری های مرکز بهداشت استان مازندران

منشأ بیماری آنفولانزا
بیماری حاد تنفسی به شدت واگیردار بر اساس شواهد موجود، ابتدا از خوک به انسان منتقل شده 

و در آغاز فراگیری جهانی فعلی به آنفلوانزا ی جدید )A)H1N1 نامیده می شود.
معمولًا هیچ یک از افراد جامعه نســبت به آن ایمنی ندارند لذا همه گیری این نوع آنفلوانزا تحت 
چنین شرایطی پیشرفت نموده و در سرتاسر دنیا شایع می شود که کشور ما نیز از این امر مستثنی 

نیست.
دکتر "محمدرضا پارســایی" مدیر گروه مبارزه با بیماری های مرکز بهداشــت استان مازندران در 
خصوص این بیماری می گوید: آنفلوانزا یک بیماری ویروسی واگیردار است و با تغییر فصل، این 
بیماری همه ســاله در همه جای دنیا اتفاق می افتد و بــا توجه به تغییراتی که در ماهیت ژنتیکی 

ویروس اتفاق می افتد شدت بیماری افزایش پیدا می کند.
وی گفت: علائم مشابه سرماخوردگی به همراه درد عضلانی و بی حالی در حدی که بیمار توان بیرون 

آمدن از تخت را ندارد از علائم تفریق آنفولانزا از دیگر بیماری های تنفسی عفونی است.
چه کسانی مستعد بیماری هستند؟

دکتر "محمدرضا پارســایی" با اشاره به اینکه آنفولانزا برای زنان باردار خطرناک می باشد، گفت: 

کودکان زیر ده ســال، ســالمندان بالای ۶۵ ســال، زنان باردار، افراد زیر 1۹ ســال که به هر 
دلیلی از آسپرین به مدت طولانی استفاده می نمایند، افرادی که مبتلابه بیماری های مزمن مانند 
بیماری هــای قلبی – ریوی، کلیوی و کبدی، مبتلایان به ســرطان فعــال )از هر نوع( ، بیماران با 
دیابت کنترل نشــده، مصرف کنندگان داروهای تضعیف کننده سیستم ایمنی و کورتون، کسانی 
که قادر به دفع ترشحات تنفسی نیستند، چاقی شدید، افراد فاقد طحال بیشتر در معرض خطر 

ابتلا به آنفلوانزا قرار دارند.
وی ادامه داد: افرادی که با فرد بیمار ســرکار دارند، تمامی کارکنان بهداشتی درمانی، در تمامی 
رده ها چه افرادی که در مراکز بهداشتی با مردم سرکار دارند و چه کارکنانی که در بیمارستان ها با 

بیمار سروکار دارند در معرض خطر ابتلا به آنفلوانزا قرار دارند.
دکتر محمدرضا پارســایی از دامپزشکان به عنوان گروه دیگری از افراد جامعه که در معرض خطر 
هستند نام برد و گفت: اگر فردی دچار علائم سرماخوردگی شد، توصیه می شود تا بهبودی کامل در 
منزل استراحت نماید و با رعایت بهداشت فردی و شستشوی منظم دست ها، از ارتباط نزدیک با 

دیگران و روبوسی کردن پرهیز نماید.
علائم بیماری

دکتر پارســایی ادامه داد: علائم بالینی این بیماری مشــابه آنفلوانزای فصلی انســانی و ســایر 
بیماری های عفونی حاد دســتگاه تنفسی می باشد اما طیف علائم بالینی از حالت خفیف تا پنومونی 

شدیدی که منجر به مرگ می شود متغیر است.
وی به طورکلی علائم آنفلوانزا نوع A)H1N1 (را این گونه برشــمرد: تب و لرز، سردرد، دردهای 
عضلانی ازجمله کمردرد، خستگی، سرفه )که ممکن است با خلط همراه باشد(، کوتاه شدن دامنه 
تنفســی، گلودرد، ایجاد زخم هایی داخل دهان-بینی-روی سطح پوست، خشونت صدا، اسهال و 

استفراغ.
راه های جلوگیری از آنفولانزا:

دکتر پارسایی بابیان اینکه جلوگیری از شیوع آنفلوانزا در کشورهای پیشرفته بسیار جدی گرفته 
می شود، زیرا علاوه بر تهدید سلامت، موجب کاهش کارایی و افزایش تعداد روزهای غیبت از محل 
کار می شود که مزید بر خسارت های مالی درمان می شود. گفت: پیشگیری از شیوع با آموزش های 
ســاده ای مثل شستشوی مکرر دست با صابون و نیز ارتقاء سلامت عمومی به ویژه تغذیه مناسب 
امکان پذیر است. تغذیه مناسب با بهبود سطح ایمنی از بروز آنفلوانزا جلوگیری می کند. همچنین 

استفاده از راهکارهای تغذیه ای می تواند به کاهش دوره و شدت علائم آنفلوانزا کمک کند.
وی ادامــه داد: به جز رعایت اصول بهداشــتی یکی از مهم ترین توصیه های پزشــکان در مورد 
پیشــگیری از ابتلا به این ویروس تزریق واکسن است. بسیاری از واکسن ها تأثیر دوره ای دارند 
زیرا این ویروس تغییراتی در ساختار آنتی ژنی خود که ممکن است به صورت خفیف یا شدید باشد 

ایجاد می کنند. بهترین زمان برای تزریق واکسن اواخر فصل تابستان می باشد.
وی گفت: هرســاله با توجه به تغییراتی که در ویروس آنفولانزا در دنیا ایجاد می شــود واکسن 

مخصوص همان سال تولید می شود.
وی با تأکید بر تهیه واکسن آنفلوانزا از داروخانه گفت: واکسن آنفلوانزا از سایر عفونت های تنفسی 

پیشگیری نمی کند و فقط برای ابتلا به ویروس آنفلوانزا قابل پیشگیری است.
راهکارهای تغذیه ای

وزن خود را در محدوده نرمال نگه دارید. همه ما می دانیم که چاقی و اضافه وزن از عوامل اصلی 
بروز بسیاری از بیماری ها به ویژه، بیماری های قلبی عروقی و سرطان است. جالب است بدانیم که 
علاوه بر این، چاقی سیستم ایمنی بدن ما را ضعیف می کند و احتمال بروز بیماری های عفونی ازجمله 

آنفلوانزا را افزایش می دهد.
مدیر گروه مبارزه با بیماری های مرکز بهداشــت اســتان مازندران می گوید: با تغذیه ای مناسب، 
استفاده از میوه ها و سبزی های تازه، غذاهای کم چرب، کنترل قند و چربی خون خود و با افزایش 
ایمنی بدن خود مانع ابتلا به سرماخوردگی و آنفلوانزا شوید و از سویی بدنی سالم و قوی داشته 

باشید و بدن را در مقابل باکتری ها، ویروس و موارد احتمالی محافظت کنید.

شیر مادر بهترین تقویت کننده
بدیهی است که کودکانی که با شیر مادر تغذیه می شوند از غذای ایمن تری استفاده می کنند که حاوی 
میکروب های کمتری است، اما دلیل عمده کاهش بروز انواع عفونت ها ازجمله آنفلوانزا در کودکان 
تغذیه شده با شیر مادر، تأثیر مثبتی است که شیر مادر بر سیستم ایمنی دارد. توجه داشته باشید که 
در صورت ابتلای شیرخوار به آنفلوانزا هم بهترین غذا برای او شیر مادر است. همچنین درصورتی که 
مادر به آنفلوانزا مبتلا شد، شیردهی باید ادامه پیدا کند تا هم مواد مغذی موردنیاز به کودک برسد 
و هم فاکتورهای ایمنی ترشح  شده در شیر مادر ،از کودک در مقابل ویروس آنفلوانزا محافظت کنند.

توصیه های مهم:
  به هنگام داشتن علائم بیماری باید حضور خود را در اماکن تجمعی به حداقل برسانیم و از ارتباط 
نزدیک با افراد دیگر پرهیزکرده و با مصرف داروهای تب بر و مسکن و استراحت در منزل و مصرف 

مایعات بهبودی خود را تسریع بخشیم.
  هنگام عطسه یا سرفه با یک دستمال کاغذی جلوی دهان و بینی خود را بپوشانید و پس از استفاده 

آن را در سطل زباله بیندازید.
  دست های خود را مرتباً با آب و صابون بشوئید.

  از تماس نزدیک با افراد مشکوک و بیمار پرهیز نمایید.
  از لمس چشم ها، دهان و بینی با دست های آلوده خودداری نمایید.

  هنگام سلام و احوالپرسی از دست دادن و در آغوش گرفتن همدیگر خودداری نمایید.
  در صورت داشتن علائم بیماری ارتباط خود را با افراد دیگر به حداقل رسانده و فاصله خود را با 

دیگران حفظ کنید.)حداقل 1/۵ متر(
   در صورت داشتن علائم بیماری، با استراحت و خواب کافی، مصرف مایعات فراوان و مواد مغذی 

در تسریع بهبودی خود تلاش نمایید.
  در صورت تشدید علائم بیماری، به پزشک معالج مراجعه نمایید.

نکات مهم برای دانش آموزان:
  استفاده کردن از لوازم التحریر شخصی مثل خودکار، مداد و... و عدم استفاده مشترک از آن ها

  رعایت بهداشت محیط مدرسه و جلوگیری از انداختن دستمال های استفاده شده به سطح زمین 
و حیاط مدرسه

  دانش آموزان در صورت داشتن علائم بیماری به اولیای مدرسه اطلاع دهند.
موارد خطرناک:

اگر یکی از موارد زیر به هنگام درمان رخ دهند:
  افزایش تب یا سرفه

  وجود خون در خلط
   گوش درد

   تنگی نفس یا درد قفسه سینه
   ترشحات غلیظ از بینی، سینوس ها یا گوش ها

   درد سینوس
   درد یا سفتی گردن

احتیاط:
اگر شما یا یکی از عزیزانتان عوارض ناشی از آنفولانزا مانند پنومونی 
را تجربــه می کنید یا تب بالایی دارید کــه پایین نمی آید، حتماً به 
پزشــک مراجعه کنید. اگر دچار آنفلوانزا شدید و درعین حال یک 
بیماری مزمن مانند آسم دارید یا باردار هستید، حتماً به پزشکتان 

مراجعه کنید.

ماراتنِ انتخابات
 زیر سایه نگرانی ها
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خطاهای استراتژیک دولت و بی برنامگی
 در اجرای سیاست های  اقتصادی

یک عضــو هیات علمی دانشــگاه نوشــت: آنچه که امــروز بر همه 
 کارشناسان سیاســی اقتصادی و همچنین بر اغلب مردم ایران اثبات 
شده  آن است که دولت کنونی حداقل در اجرای سیاستهای اقتصادی 

خویش  کاملا بدون برنامه و بعضا متناقض عمل کرده است. 
مهدی تقوی رفســنجانی عضو هیات علمی دانشــگاه و دکترای علوم 
سیاسی  طی یادداشــتی به اشاره به نحوه اجرای سهمیه بندی بنزین 
نوشت:  خطاهای استراتژیک دولت صدماتی به حیثیت نظام وارد کرد 

که به  سادگی قابل جبران نیست. 
پس از گذشــت دو هفته از غائله بنزینی در کشور اکنون وقت آن فرا 
 رســیده با نگاهی عمیق تر به تحلیل سیاسی وقایع اخیر در شهرهای 
ایران  و نقش دســتگاههای مســئول در به وجود آوردن این شرایط 

بپردازیم. 
البته با مدنظر قرار دادن این مطلب که تحلیل هایی از این دســت در 
 صورتی مفید واقع می شــود کــه در پایان به دنبال آن به راهکارهای 

 مناسب برای عدم تکرار وقایعی مشابه در آینده باشیم. 
آنچه که امروز بر همه کارشناســان سیاســی اقتصادی و همچنین بر 
اغلــب  مردم ایران اثبات گردیده آن اســت که دولــت کنونی اقلا در 
اجرای  سیاستهای اقتصادی خویش کاملا بدون برنامه و بعضا متناقض 
عمل  کرده اســت. به عنوان مثال یک اشــکال بزرگ که همواره تیم 
اقتصادی  دولت تدبیر از زمان انتخابات۹۲ بر شیوه عملکرد دولت قبل 
وارد می  کرده اســت اجرای دفعی هدفمندی یارانه ها بود که با ورود 

مجلس وقت  از اجرای فاز دوم آن جلوگیری به عمل آمد. 
حال دولت کنونی همان خطا را به شکلی فجیع تر انجام داد و این در 
 حالی است که نمایندگان مجلس حتی از وجود چنین تصمیمی اظهار 
بی  اطلاعی می کنند. بدیهی است در کشوری که مجلس آن در خواب 
 پاییزی به ســر می برد و دولت آن نیز خودسرانه و بدون تدارک قبلی 
 دست به تغییر سرسام آور قیمت بنزین می زند نتیجه آن چیزی جز 

 بروز چنین آشوبها و اتفاقات تلخ نخواهد بود. 
وقتی انسان به وقایع جاری کشور با کمی دقت بیشتر می نگرد به این 
 نتیجه می رســد که گاه همان خطاهای رژیم گذشــته به شکل دیگر 
توسط  عده ای از مسوولین نظام در حال انجام است و این معنایی جز 
این  ندارد که یا تاریخ گذشته کشورمان را فراموش کردیم و یا قصدی 

برای  عبرت آموزی از آن نداریم. 
مطالعه تاریخ نشــان می دهد که هر زمان شاه دچار خبط و خطایی 
در  اداره کشــور می شد و چاره ای جز عقب نشینی از مواضع خویش 
نمی  دید و یا اینکه فجایعی به بار می آورد که تشت رسوایی رژیمش 
را از  بــام می انداخت تلاش می کرد مســوولیت تصمیمات خویش را 
بــر گردن  جان نثاران خویش بیندازد و بدیــن طریق خود را از خطا 

مبرا نماید. 

سید عباس عراقچی معاون سیاسی وزیر امور خارجه کشورمان که به  ژاپن 
ســفر کرده اســت، گفت: تنها راه نجات برجام رفع تحریم ها و  بازگشت به 

دیپلماسی است. 
معاون سیاســی وزیر امور خارجه کشورمان روز دوشنبه در پنل  اختصاصی 
»اقدامات قدرت های کلیدی در خاورمیانه و تاثیر آنها بر  امنیت بین المللی« 
در توکیو افزود: برجام تنها یک توافق بین ایران و  آمریکا نیســت بلکه یک 

توافق بین المللی است. 
معاون سیاســی وزارت امور خارجه جمهوری اســلامی ایــران اظهار کرد: 
 معتقدیم که برجام به عنوان یک تجربه بین المللی نسخه موفقی برای حل 

 سایر مشکلات منطقه ای و جهانی است. 
عراقچی افزود: برجام یک توافق منطبق با شــورای امنیت است و  قطعنامه 
۲۲۳۱ شورای امنیت این توافق بین المللی را تصویب کرده  است و تصمیم 
آمریکا به عنوان یک عضو دائم شــورای امنیت سازمان  ملل برای خروج از 

این توافق نامه بین المللی ، نقض مصوبه شورای  امنیت است. 
معاون سیاسی وزیر امور خارجه کشورمان گفت: آمریکا نه تنها از این  توافق 
بین المللی خارج شده است بلکه دیگر کشورهای باقیمانده در  برجام را نیز 
تحت فشار قرار داده تا از این توافق نامه خارج شوند و  این اقدام برای سایر 
کشــورها غیرقابل پذیرش اســت تا قطعنامه های  مربوط به شورای امنیت 

سازمان ملل را نقض کنند. 
عراقچی با اشــاره به اینکه هیچ کس نباید ایران را به خاطر کاهش  تعهدات 
خود در برجام زیر سووال ببرد ، تصریح کرد: باوجود خروج  آمریکا از برجام و 
عدم تامین منافع ایران به علت اجرای این توافق ،  ایران قبل از اینکه کاهش 
تعهدات خود را در برجام آغاز کند بنا به  اصرار سایر طرف ها مبنی بر اینکه 

ما خروج آمریکا را جبران می  کنیم به مدت یک ســال در برجام باقی ماند 
اما کشورهای اروپایی  نتوانستند به تعهدات خود عمل کنند. 

وی تاکید کرد: کاهش تعهدات ایران در قالب برجام به معنای خروج  ایران 
از این توافقنامه نیست بلکه نجات این توافق است. 

عراقچی گفت: وضعیت فعلی ناشی از خروج یکجانبه آمریکا از برجام  است و 
تنها راه حل آن رفع تحریم ها و بازگشت به دیپلماسی است. 

وی تصریح کرد: امنیت و ثبات خلیج فارس باید توســط کشورهای منطقه 
 تامین شــود و در این راستا جناب آقای روحانی در مجمع عمومی  سازمان 

ملل طرح صلح هرمزگان را ارایه کردند. 
عراقچی ادامه داد منطقــه خاورمیانه بیش از هر زمانی به صلح نیاز  دارد و 

کشورهای منطقه باید خودشان بتوانند امنیت منطقه را تامین  کنند. 
وی با اشــاره به بحران های منطقه مانند داعش، جنگ در سوریه، یمن و  نا 
ارامــی ها در عراق و لبنان گفت این بحران ها متاثر از  دخالت  بیگانگان از 

جمله آمریکا و عربستان سعودی در منطقه است. 
مقام دیپلماتیک جمهوری اســلامی ایران گفت: ما در سوریه به  درخواست 
دولت قانونی این کشــوربرای مبارزه با داعش و تروریســم  حضور داشتیم 
داعش نه تنها در سوریه بلکه حتی در ایران نیز با حمله  به پارلمان مرتکب 
جنایت شــده است. عراقچی اظهار داشــت ایران در ۴۰ سال گذشته تحت 
شدیدترین تحریم  های آمریکا بوده است با این حال یکی از باثبات ترین و 
امن ترین  کشورهای خاورمیانه و منطقه است و به عنوان یک کشور بزرگ 

 منطقه تاثیرگذاری زیادی در خاورمیانه و منطقه دارد. 
وی با بیان اینکه مردم ایران زیر شــدیدترین تحریم ها و فشارهای  آمریکا 
زندگی می کنند گفــت: اقتصاد ایران تحت تحریم های آمریکا  قرار گرفته 
است. معاون سیاسی وزیرخارجه جمهوری اسلامی گفت: مردم ما از تحریم 
 های امریکا ناراضی هســتند ولی با این حال این تحریم ها تاثیرگذار  نبوده 

است و در اراده مردم خللی وارد نکرده است. 
عراقچی فشــارها و تحریم های امریکا علیه ایران را دارای قدمتی به  طول 
انقلاب اســلامی عنوان کرد و گفت آمریکا بعد از تغییر رژیم  ستمشاهی در 
ایران بیشــترین فشــارها را به تهران وارد کرد زیرا از  انقلاب اسلامی ایران 
ناراحت بود. معاون سیاســی وزیر امور خارجه در پاسخ به سئوالی در مورد 
نقش  روسیه در منطقه نیز گفت: روسیه به عنوان یک قدرت جهانی و عضو 
 شــورای امنیت سازمان ملل نقش مهمی در جهان و موضوعات بین  المللی 
دارد، روسیه در کنار پکن تاثیر زیادی در شکلگیری و تداوم  برجام داشت. 

سخنگوی کمیســیون انرژی مجلس با انتقاد از غفلت 
نســبت به صنعت   »بانکرینگ« گفت: امارات از فروش 
نفت کوره ایران به 47 هزار  کشتی در خلیج فارس سه 

میلیارد دلار درآمد دارد. 
فعــالان حمل و نقل دریایی بــا واژه »بانکرینگ« را به 
خوبی آشنا هستند  که چگونه این صنعت می تواند در 
اشــتغال، امنیت حمل و نقل دریایی،  فروش سوخت و 

خدمات نقش ویژه داشته باشد. 
کشتی ها و شــناورها شــاید هزاران کیلومتر در دریا 
حرکت کنند تا به  مقصد نهایی خود برسند لذا نیازمند 
خدماتی نظیر ســوخت گیری، تامیــن  ابزار و قطعات، 
تعمیر، تامین آب و غذا، تعویض خدمه و … هستند.  

به صنعتی که این خدمات را در کنار اسکله ها یا حتی 
بر روی دریا  برای کشــتی ها و شناورها آماده می کند، 

صنعت بانکرینگ گفته می شود. 
برای جمهوری اسلامی ایران که حدود ۱۸۰۰ کیلومتر 
ساحل مشرف به  دومین گلوگاه اقتصادی جهان پس از 

کانال سوئز یعنی تنگه هرمز دارد،  استفاده از پتانسیل 
موجود برای بهره برداری اقتصادی و سیاســی اهمیت 

 دارد. 
منطقه خلیج فــارس ۴۷.۹ درصد ذخایر اثبات شــده 
نفت خام دنیا را دارا  بوده و ۳۲.۲ درصد از تولید نفت 
خام دنیا در ســال ۲۰۱۳، در این  منطقه انجام شــده 
است. همچنین ۳۴.۹ درصد صادرات نفت خام دنیا از 
 این ناحیه انجــام می گیرد که انتقال این حجم عظیم 
مواد نفتــی و  فرآورده های حاصل از آن، نیازمند عبور 
و مرور گســترده کشــتی های  غول پیکر و قاره پیمای 
نفتی است که به دلیل پیمایش مسافت های طولانی  و 
حجم بزرگ خود، نیازمند بنادر قوی در عرصه صنعت 
بانکرینگ  است. به دلیل نبود راه آبی به مناطق آسیای 
مرکــزی و منطقه خاورمیانه،  خلیج فــارس موقعیتی 
ترانزیتی پیدا کرده است که این موضوع سبب  عبور و 
مرور گسترده کشتی های تجاری از نقاط مختلف دنیا 

به این  منطقه می شود. 
طبق برآوردها، حمل و نقل هر واحد کانتینر از مسیر 
کریدور شمال ـ  جنوب حدود ۳۰ درصد ارزان تر بوده 

و ایران در قلب این کریدور قرار  گرفته است. 
تمامی این موضوعات نشان دهنده آن است که منطقه 
خلیج فــارس یکی از  مناطق مســتعد بــرای صنعت 

بانکرینگ به شمار می رود.  
مرکــز پژوهش هــای مجلــس در گزارشــی ویژه به 
ظرفیت های صنعت  بانکرینگ در ایران اشــاره کرده و 
آن را عامل توسعه اشــتغال، کاهش  قاچاق سوخت و 
توســعه بنادر در ایران دانسته اســت. به عنوان مثال، 
 معمولا برای انتقال ۵۰ هزار تن ســوخت، به ۴۰ نفر 

نیروی کار نیاز  وجود دارد. 

کارشناس مســائل بین الملل بر این اعتقاد است که 
اکنون دولــت روحانی  همانند ســال ۹۲ نمی تواند 
اجماع را پیرامون اتخاذ تصمیم بزرگ در  سیاســت 
خارجی اتخاذ کند؛ حتــی اصلاح طلبان که متحدان 
دولــت بودند،  به صورت واضــح در حال جدا کردن 
حساب خود از دولت هستند. لذا  بعید به نظر می رسد 
که دولت در دو ســال آینده کاری ماندگار در عرصه 

 سیاست خاحی انجام دهد
بین الملل،  مســائل  تحلیل گر  قهرمان پــور،  رحمان 
پیرامون تهدیدات اخیر  کشور فرانسه برای بهره گیری 
از »مکانیسم ماشه« یعنی بازگشت  خودکار تحریم ها 
در صورت تــداوم کاهش تعهدات ایــران به برجام، 
گفت:   »در بازه زمانی کوتاه مدت یعنی قبل از این که 
ایران گام بعدی کاهــش  تعهدات برجامی خود را بر 
دارد و یا این که ســطح غنی سازی هسته ای را  به 20 
درصد برساند، بسیار بعید به نظر می رسد، کشورهای 
اروپایی  از مکانیســم ماشه اســتفاده کنند. پیرامون 
فرانســه باید توجه داشت که این  کشــور نمی تواند 
به صورت منفرد، سیاســت هســته ای در قبال ایران 
داشته  باشد، بلکه پاریس نیازمند نوعی وحدت، تایید 
و همراهی سران  کشورهای انگلستان و آلمان باشد.« 

وی افزود: »اگر فرض را بر آن بگیریم این سه کشور 
تصمیــم بگیرند  مکانیســم ماشــه را اجرایی کنند، 
وضعیت پیش رو بسیار مشــخص است.  بدین معنی 
که تحریم هایی که بر اساس قطعنامه 2231 شورای 
امنیت  ســازمان ملل تعلیق شده، بر خواهند گشت. 
به نوعی ما به دوران قبل از  برجام بازخواهیم گشت. 
در عمل نیز تمامی کشــورها از برجام خارج و  مرگ 

برجام فرا خواهد رسید.« 

این کارشــناس مســائل بین الملل در ادامه پیرامون 
تاثیرات احتمالی پایان  برجام بر وضعیت کشــورمان 
در ســطوح مختلف تاکید کرد: »در شــرایط  کنونی 
پیش بینی و هر نوع ســخن راندن پیرامون اینده بعد 
از برجام و  تاثیرات آن بســیار دشوار به نظر می رسد؛ 
در نتیجه بایســتی جانب احتیاط  را رعایت کرد. اولا، 
زمانی که ما وارد برجام شدیم تحریم های  یک جانبه 
آمریکا در این سطح گسترده نبود.در مقطع زمان پس 
از  خروج آمریکا از برجام دو تحریم به صفر رســاندن 
فروش نفت ایران و  قرار دادن سپاه پاسداران انقلاب و 
برخی دیگر از شخصت های سیاسی  کشور در لیست 
تحریم واشــنگتن اتفاق افتاده است. در دوران پیش 
از  توافق برجام چنین روندی وجود نداشــت. واقعیت 
این اســت که شــدت  تحریم هــای یک جانبه دولت 
دونالد ترامپ، به نوعی تحریم های بین المللی  پیش از 
برجام را تحت الشــعاع خود قرار داده است. یعنی در 
تحریم هــای  بین المللی پیش از ترامپ، بحث کاهش 
خرید نفت از ایران مطرح بود  اما اکنون بحث به صفر 

رساندن مطرح شده است.  

درآمد سه میلیارد دلاری امارات از فروش نفت کوره ایران

درباره پول کثیف و نظارت  استصوابی
با آغاز نام نویســی داوطلبان حضور در 
انتخابات مجلــس یازدهم،  موضوعاتی 
تایید صلاحیت ها، چند  همچون نحوه 
و چون برگــزاری  انتخابات به صورت 
الکترونیک و چگونگی ممانعت از ورود 
پول هــای  کثیف به انتخابات بازهم پر 

بحث شده اند. 
ë  روسای قوای مجریه و مقننه به

دنبال حل مسئله تاییدصلاحیت ها
نحوه ورود شــورای نگهبــان به بحث 
»تاییــد صلاحیت ها« بــا نزدیکی به 
 هر انتخابات بــه بحثی پرچالش میان 
فعالان سیاســیِ جناح های مختلف و 
 اعضای شورای نگهبان تبدیل می شود. 
بــه خصوص جریان اصــلاح  طلب که 
معتقد اســت از گذر نظارت استصوابی 
همیشه متضرر می  شود. در این رابطه 
انتخابات مجلس دهم را مثال می زنند 
که نتوانستند  با گزینه های اصلی خود 
وارد کارزار انتخابــات شــوند و نهایتا 
بخشــی از  دلایل عملکرد ضعیف این 

مجلس را همین مسئله می دانند. 
این موضوع تا جایی اهمیت پیدا کرده 
که ســران قوا و مجریان انتخابات  هم 
از شــورای نگهبان خواســته اند تا با 
»انبســاط خاطر بیشــتر« به  بررسی 
صلاحیت ها بپردازد. اصلاح طلبان هم 
بارهــا اعلام کرده اند که  در پی رایزنی 
با اعضای شــورای نگهبان هســتند تا 
شــاید این شــورا  مســیری مسالمت 
آمیزتر در بررسی صلاحیت ها را دنبال 

سخنگوی  عباســعلی  کدخدایی  کند. 
شورای نگهبان هم این موضوع را تایید 
کــرده و گفته   » تاکنون افراد زیادی از 
جناح های مختلف سیاسی برای گفتگو 
به  شورای نگهبان آمده و خیلی راحت 
سخنانشــان را بیــان کرده اند و هیچ 
 مشکلی هم نبوده است.«اما او نه تنها 
نظارت اســتصوابی را نقص نمی  داند 
بلکه تاکید دارد نظارت اگر استصوابی 
نباشــد معنایی ندارد.  کدخدایی البته 
به اصلاح طلبان هــم این پیام را داده 
که شورای نگهبان  اهل گفتگوست اما 

فرش قرمز پهن نمی کند. 
عباسعلی کدخدایی، سخنگوی شورای 
نگهبان امــا بلافاصله به این  حرف های 
رییــس جمهــور واکنش نشــان داد 

و خواســتار آن شــد که اگر  گلایه ای 
وجود دارد، قانون اصلاح شود. او گفت: 
کــه  احراز صلاحیت  گفته اند  »برخی 
را بــه مردم واگذار کنیم اما ســوال  ما 
این اســت که شما  چرا قانون را اصلاح 
نمی کنید؟ سیاست های کلی انتخابات، 
قبــل از  انتخابات ریاســت جمهوری 
اخیر ابلاغ شد و علیرغم تلاش های ما، 
لایحه  جامــع انتخابات و طرح مجلس 
به نتیجه نرســید پس اگر اشکالی در 
قانــون  انتخابات می بینید چرا قانون را 
اصلاح نمی کنید؟ احراز صلاحیت یک 

 امر منطقی است.« 
کدخدایــی همچنیــن در هفته اخیر 
در جمع مدیران و ســردبیران بیش از 
۲۰  رســانه، به این موضوع پرداخت. او 

در این نشســت تاکید کرد که دلیلی 
 ندارد در بررســی صلاحیــت ها قانون 
نادیده گرفته شــود تا مشارکت مردم 
 در انتخابــات افزایش پیــدا کند. این 
همان موضوعی است که برخی چهره 
 هــای اصلاح طلب آن را مطرح کردند. 
تایید صلاحیت های  بیشــتر  با  اینکه 
مردم انگیزه بیشــتری برای حضور در 
انتخابات خواهند داشــت و  این به نفع 

نظام است. 
ë  »چالشی به نامِ »پول های کثیف

 »پول کثیــف« گرچه واژه جدیدی در 
دنیای سیاســت آنهم در ایام انتخابات 
 نیست اما در دو ســه دوره اخیر ورود 
نهادهای نظارتی و اجرایی به  برخورد با 
این پدیده شــدت گرفته و به نوعی هر 

دو نهاد اجرایی و  نظارتی در انتخابات، 
بر وجــود پدیــده "پول ســالاری" در 
انتخابات صحه  گذاشــته اند. به همین 
دلیل بوده کــه دولت و مجلس تلاش 
کردند برای  اصــلاح قانون انتخابات و 
رفع خلاءهایی که توســط کارشناسان 
بررســی  شــده،  قوانینی موثر و جامع 
انتخابات  شــدن  الکترونیکی  همچون 
را در  قالــب لایحه جامــع انتخابات و 
منابع  همچنین لایحه شــفاف سازی 
مالی و  هزینه های انتخابات به تصویب 

و مرحله اجرا برسانند. 
ایــن طرح هــا و لوایح کــه مربوط به 
جلوگیــری از ورود پول های کثیف به 
 انتخابات و در مجموع قواعد بازدارنده 
از تخلفــات مالی و الزامات  شــفافیت 
هزینــه هــای انتخاباتی هســتند، اما 
همچنان به نتیجه ای مشخص  منتهی 
نشــده اند و کان لم یکن باقی ماندند. 
با این حال قریب بــه اتفاق  مجریان و 
ناظران برگزاری انتخابات بر این مسئله 
و جلوگیری از  ورود پول های کثیف به 

انتخابات تاکید دارند. 
دولت  وزیر کشــور  فضلــی،  رحمانی 
دوازدهــم در همین رابطه گفته: »پول 
 با هر منشأ نامعلوم و نامشخصی وقتی 
و  انتخابات  وارد جریان های سیاســی 
ایجاد کند، ما  شود می تواند مفســده 
در دولت لایحــه ای را برای  جلوگیری 
از این کار تنظیم و به مجلس ارســال 
کردیم که هرکس کاندید  می شود باید 
صورت مالی داشــته باشــد یعنی هم 
محــل منابع مالی و هم  مســیر منابع 
مالی را مشــخص کند، فرصت نشــد 
مجلسی ها این را تصویب  کنند اما این 
به معنای بسته بودن دست ما نیست.« 
البتــه او تاکید کرده کــه »هریک از 

گروه هــا و کاندیدها به جایی برســند 
کــه  این نــوع از پول ها با منشــأهای 
نامشخص و از منابع نامناسب که منجر 
 به تغییر رأی مردم می شود اگر با سند 
به ما ارائه دهند حتما ما در  محاکم این 

موضوع را پیگیری می کنیم.« 
ابراز نگرانی مســئولان درباره پول های 
کثیف از تریبون های رسمی به  همین 
جــا ختم نمی شــود، به طــوری که 
اســحاق جهانگیری معاون اول  رئیس 
جمهور هم خطاب به مخالفان تصویب 
 FATF  موضوع ورود پول  های کثیف 
به عرصه سیاســت را یادآوری کرده و 
تاکید کرده که:   »افرادی که به شــغل 
دلالی مشــغول هســتند و از این راه 
ارتزاق می کنند و  پول های ســیاه آن 
را روانه سیاســت و تبلیغات انتخاباتی 
می کنند، به طــور  طبیعی موافقتی با 
شــفافیت دیدگاه ها و تصویب مقرراتی 
که به انضباط  مالی کمک کند نخواهند 
داشــت.« با ایــن حال رییس ســتاد 
انتخابــات تاکید  کرده که »هیئت های 
اجرایــی هر گــزارش تخلفــی بدهند 

بازرسی پیگیری  و دنبال می کند.« 
ë  تلاش برای برگزاری انتخابات با

مشارکت حداکثری
وجود همه اما و اگرهایی که در بررسی 
صلاحیت نامزدهــای انتخاباتی  مطرح 
می شود، عدم برگزاری کامل انتخابات 
به صــورت الکترونیکی  و در عین حال 
نبود قانون جامع و مدونی برای مقابله 
با ورود پول هــای  کثیف به انتخابات، 
اسفندماه  در  یازدهم  انتخابات مجلس 
ســال جاری  برگزار می شــود و قطعا 
مســئولان مربوطه، چه مجریان و چه 
ناظران  انتخابات تــلاش خواهند کرد 
تــا کارنامه قابل قبولی از عملکرد خود 

باقی  بگذارند. 

دادن وعده های مردم فریب 
خیانت به مجلس است

ابوالقاسم رئوفیان دبیرکل حزب اسلامی ایران زمین تصریح کرد که باید 
 توجه داشته باشــیم که آیا توان تغییر وضع موجود به وضع مطلوب در 

 کاندیداها وجود دارد یا نه. 
رئوفیــان پس از ثبت نام برای انتخابات مجلس در وزارت کشــور با بیان 
 اینکه من آمده ام در مســابقه قدرت شــرکت کنم، امــا نه قدرت برای 
 قــدرت، اظهار کرد: کاندیداها باید آنچه کــه در حیطه توان و اختیارات 
 شــان اســت را به مردم وعده دهند و به آن جامه عمل بپوشانم وگرنه 
 وعده های مــردم فریب برای گرفتن رای کاری علیــه آنان و خیانت به 

 مجلس به عنوان خانه ملت است. 
وی افزود: باید توجه داشــته باشــیم که آیا توان تغییر وضع موجود به 
 وضع مطلوب در کاندیداها وجود دارد یا نه. اگر چنین چیزی را در  خود 

نمی بینیم باید عرصه را به حتی مخالف و رقیب خود ببخشیم. 
دبیرکل حزب اســلامی ایران زمین تاکید کرد: نباید به دنبال جانمایی 
 برای افراد نالایق باشیم؛ چرا که یکی از معضلات در مجلس این است  که 
نماینده گمان می کند باید هر کســی را در این استان یا آن فرمانداری 

 تغییر دهد و این کاری ناپسند است. 
رئوفیان در پاســخ به این پرسش که با شورای ائتلاف اصولگرایان  همراه 
می شــود یا خیر، اظهار کرد: من به عنوان دبیرکل حزب اســلامی  ایران 
زمین ثبت نام می کنم و مســتقل وارد انتخابات شــده  ام. البته مستقل 
 بودن به معنای همکاری نکردن با ســایر احزاب نیست؛ چراکه در حال 
 حاضر حزب ما عضو جبهه پیشــرفت،  رفاه و عدالت است و در  همکاری 

با آنان فعالیت می کنیم. 

ماراتنِ انتخابات زیر سایه نگرانی ها 
خبر:

خبر
ساعت صفر برجام هر لحظه نزدیکتر می شود

تنها راه نجات برجام رفع تحریم ها و بازگشت به دیپلماسی است
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مجید بهروزی نیا رئیس هیئت مدیره انجمن 
عالی مراکز غیر دولتی  توانبخشــی معلولان 
با اشــاره به اینکه مراکز غیر دولتی به دلیل 
عدم  تخصیص اعتبار به موقع با مشــکلاتی 
مواجهندگفت: بیمه ها خدمات  توانبخشی را 

پوشش نمی دهند. 
بهروزی نیا با اشــاره به اینکه در حال حاضر 
دو هزار و ۵۰۰ مرکز  توانبخشی اعم از شبانه 
روزی، روزانــه، ویزیــت و مراقبت در منزل، 
 کارگاه های تولیدی و غیره در کشور فعالیت 
می کنند، گفت: حدود ۳۰  ســال اســت که 
سازمان بهزیستی براساس اسناد برنامه  ای و 
بودجه ای،  مراکز توان بخشی را به بخش غیر 

دولتی واگذار کرده است. 
وی بــا تأکید بــر اینکه ۱۴۰ هــزار معلول 
در ایــن مراکز خدمات دریافــت  می کنند، 
افزود: معلــولان همراه با خانواده های آنان و 
همچنین کارمندان  و خانواده هایشان حدود 
یک میلیون نفر را شامل می شوند که تحت 

 پوشش مراکز توان بخشی هستند. 
بهروزی نیا از توسعه مراکز توانبخشی مبتنی 
بر منزل خبر داد و گفت:  قیمت تمام شــده 
خدمــات در بخش دولتی ســه تا چهار برابر 
بخــش غیر  دولتی اســت به همیــن دلیل 
بهزیستی در جهت واگذاری مراکز توانبخشی 
 به بخــش غیردولتی اقدام کرده اســت و از 
طریق ایجاد این مراکز هم در  جهت اشتغال 

زایی و هم صرفه جویی اقدام شد. 

بــه گفته وی متأســفانه آنچنان کــه باید و 
شــاید مراکز غیردولتی توانبخشی  به جایگاه 
شایســته ای که لازم بود نرسیدند و با توجه 
بــه اینکه قصد داریم  بهتریــن خدمات را به 
معلولان ارائه دهیم باید از نظر نیروی انسانی، 
 خدمات و غیــره به اســتانداردهای جهانی 
برسیم اما در شرایط فعلی تعداد  مراکزی که 
بتوانند براساس این استانداردها خدمات ارائه 

دهند، محدود  است. 
رئیس هیئــت مدیره انجمن عالی مراکز غیر 
دولتی توانبخشــی معلولان  اظهار داشــت: 
قیمــت تمام شــده خدمات براســاس تورم 
محاسبه نشــده و  یارانه ای که به مراکز داده 
می شــود، نصف مبلغ تورم بوده که البته آن 
 نیز از ابتدای ســال جــاری تاکنون پرداخت 

نشده است. 
ë  یارانه مراکز توانبخشی براساس نرخ

تورم محاسبه نمی شود
بهروزی نیا با اشــاره به اینکه چندین ســال 
اســت که افزایش یارانه ما  براساس نرخ تورم 
محاسبه نمی شود، تصریح کرد: البته اگر هم 
افزایش  یارانه ها را بــرای ما در نظر بگیرند، 
فقط دو ماه در ســال آن را اجرایی  می کنند 
در حالی که مراکز توانبخشی ۱۲ ماه براساس 

افزایش تورم  خدمات ارائه می دهند. 

وی با اشــاره به اینکه شــهریورماه امســال 
مصوبه افزایش یارانه مراکز  توانبخشــی غیر 

دولتی در هیئت دولــت تصویب و به وزارت 
رفاه برای  اجراء، ابلاغ شده است، خاطرنشان 
کرد: تاکنون این مصوبه اجرایی  نشده و آقای 
جهانگیــری معاون اول رئیــس جمهور باید 

پاسخگو باشد. 
رئیس هیئــت مدیره انجمن عالی مراکز غیر 
دولتی توانبخشــی معلولان  یادآور شــد: در 
سال جاری که تورم بیش از ۴۰ درصد بوده و 
حقوق  کارگران بر این مبنا افزایش یافته، اما 
یارانه مراکز فقط ۲۰ درصد  اضافه شــده و به 
گفته قبادی دانا رئیس سازمان بهزیستی قرار 
بود این  افزایش از ابتدای سال انجام شود اما 
بعد از گذشت  ۸ ماه هنوز یارانه  ای نداده اند. 
وی علــت را این موضــوع را عدم تخصیص 
اعتبارات لازم به سازمان  بهزیستی دانست و 
گفت: بهزیســتی عنوان می کند که سازمان 
برنامــه و  بودجــه اعتبــار لازم را به ما نمی 
دهد و در اینجا این ســوال مطرح می  شــود 
کــه هدفمندی یارانه ها باید کجا و برای چه 
قشــری هزینه شود. آیا  از معلولان ضعیف تر 

نیز داریم؟

ë  کم شدن بودجه بهزیستی عادلانه
نیست

رئیس هیئــت مدیره انجمن عالی مراکز غیر 
دولتی توانبخشی معلولان  اظهار داشت: مگر 
قرار نبود یارانه ها هدفمند شود. طبق قانون 
تنظیم  بخشی از مقررات مالی دولت، سازمان 
برنامه باید صد درصد بودجه  پیش بینی شده 
سنواتی را به بهزیستی اختصاص دهد اما این 
کار  صورت نگرفته است و هیچ کسی پاسخگو 
نیســت و چندین سال اســت که  از بودجه 
بهزیستی کم می کنند که این عادلانه نیست. 

بهروزی نیا از متمرکز شــدن پرداخت یارانه 
ها توســط بهزیســتی قدردانی  کرد و گفت: 
بهزیســتی تلاش خود را کــرده و یارانه ای 
که پرداخت می  شــود تقریباً تأخیر ندارد در 
حالی که در گذشــته دو یا سه ماه پرداخت 

ها  عقب بود. 
وی به مراکز روزانه نیز اشــاره و تصریح کرد: 
در مراکز روزانه  سیاســت پرداخت متمرکز 

اعمال می شود که جای قدردانی دارد. 

رئیسسازمانغذاودارو:
قاچاق دارو از کشور 
افزایش یافته است

محمدرضا شــانه ساز رئیس ســازمان غذا و دارو گفت: 
قاچاق دارو از  کشــور به علت قیمت پایین آن در ایران 
و افت ارزش ریال نســبت به ارز  کشــورهای همسایه به 
مراتب نســبت به قبل بیشتر شده اســت و قاچاقچیان 
 با سوءاســتفاده از این فرصت با خروج دارو ســودهای 

سرشاری کسب  می کنند. 
شانه ســاز افزود: با توجه به تفاوت قیمت دارو و تفاوت 
قیمت ارزش  پول کشــورمان با کشــورهای همسایه از 
جمله کشورهای منطقه خلیج  فارس، قاچاق دارو از ایران 
به این کشــورها خیلی بیشــتر از قبل شده  است. علت 
اصلی افزایش قاچاق دارو به کشــورهای همسایه پایین 
آمدن  فاحش ارزش ریال نسبت به ارزهای دیگر است؛ به 
همین علت قاچاق  دارو نسبت به گذشته صرفه و سود به 

مراتب بیشتری دارد. 
وی گفت: قاچــاق داروهای تولید داخل از ایران به همه 
کشورهای  همسایه انجام می شود و علاوه بر قاچاقچیان 
که از این فرصت برای  کسب سود حداکثری استفاده می 
کنند و به طرق مختلف داروهای موجود  در بازار کشــور 
را خــارج می کنند. قاچاق چمدانی هم وجود دارد و هم 
 مسافران خارجی که به ایران می آیند و هم ایرانیانی که 
به کشورهای  همسایه سفر می کنند، همه می دانند که 
یکی از اقلام پرســود برای انتقال  و فروش آن در خارج 

کشور داروست که بازار مصرف هم دارد.  
شانه ساز افزود: البته خیلی از این افراد به قصد فروش و 
قاچاق این  داروها را از کشــور خارج نمی کنند و ممکن 
اســت اقوام آنان در  کشورهای همســایه به این داروها 
نیاز داشته باشــند، مثلا بیماران دیابت  به انسولین نیاز 
دارند و چون مثلا تفاوت قیمت یک دوز انســولین بین 
 ایران و کشورهای همسایه حدود ۲۴۰ هزار تومان است 
و بیمــاران  دیابت نیز همیشــه به ایــن دارو نیاز دارند، 
مســافران و افرادی که از  ایران به خارج سفر می کنند، 
مقداری انسولین یا داروهای دیگر را هم  با خود می برند. 

ســتاد شناسایی مشمولین بســته حمایت معیشتی 
دولت مســتقر در وزارت  تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
شیوه ورود به سامانه حمایتی برای  سرپرستانی که کد 

رهگیری دریافت نکرده اند را اعلام کرد. 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با صدور اطلاعیه ای 
اعلام کرد:  به اطلاع هموطنان می رســاند، به منظور 
رفاه حال سرپرســتان خانوار  که امــکان مراجعه به 
دفاتر خدمات ارتباطی برای خرید سیم کارت و  ثبت 

درخواست در ســامانه *۶۳۶۹# ندارند و نیز افرادی 
که به دلیل  برخی مشــکلات ارسال پیامک ، پس از 
ثبت درخواست در این سامانه  کد رهگیری را دریافت 
نکرده اند از امروز ۱۱ آذرماه ۱۳۹۸ ، امکان  وارد کردن 
شــماره حســاب واریز یارانه به جای کد رهگیری در 

سامانه  hemayat.mcls.gov.ir  فراهم شده است. 
لذا متقاضیان می بایســت با وارد کــردن کد ملی، و  
شــماره حساب واریز  یارانه و کد امنیتی که در سایت 

برایشان  نمایش داده می شود اقدام به  ثبت درخواست 
رسیدگی به طرح حمایت معیشتی کنند. 

لازم به ذکر اســت با توجه به این که ســایت مذکور 
در بستر شــبکه ملی  اطلاعات کشــور اقدام به ارائه 
ســرویس می کنــد در زمان مراجعه به  ســایت باید 
تمامی  فیلترشــکن ها غیرفعال شــوند ، در غیر این 
صورت  سایت پیغام خطا را نمایش داده و کد امنیتی 

را به کاربر نشان نمی دهد. 

اجتماعی

پیش بینی ها می گوید که ظرف ۲۵سال 
آینده بیش از ســی درصــد کل  جامعه 

ایران سالمند خواهند بود. 
چندسالی می شــود که در راس یکی از 
خبرهای پرتکرار حوزه خانواده،  صحبت 
از ســالخوردگی جمعیت است. با وجود 
اینکه ایران نسبت به  بسیاری از کشورها 
جمعیت جوان زیــادی دارد، باور اینکه 
در مسیر  ســالمندی جمعیت قرار داریم 
کمی سخت است. اما واقعیت این است 
که  ســیر تحــول نرخ بــاروری و میزان 
موالید، خبر از سالخوردگی قریب  الوقوع 

جمعیت ایران می دهد. 
پژوهشگر حوزه خانواده  حسین مروتی؛ 
در این گفت وگــو از آغاز  ماجرای پیری 
جمعیت در ایران گفته اســت. ماجرایی 
که اگر همچنان  ادامه پیدا کند، یکی از 
قدرت های ملی ارزشمند به اسم »نیروی 
جوان«  را مانند بســیاری از کشورها، از 

ایران هم خواهد گرفت. 
سال هاســت کــه در جامعه مــا گفته 
می شود جمعیت در حال سالمند شدن 
 است. آیا واقعا ایران به سمت سالمندی 
می رود یا این فقط یک هشدار  در حوزه 

سیاست های جمعیتی است؟
از ســال 1335 تا 1385 هر 10ســال 
یک بار سرشــماری در کشــور ما  اتفاق 
افتاده است. از سال 1385 به بعد هم هر 
5سال یک بار اتفاق  افتاده است. اتفاقی 
که در این ســال های سرشــماری افتاد 
بــروز بحران  جمعیتی در غــرب بود. به 
اعتــراف خود جامعه غرب در این بحران 
 جمعیتی آن ها دو مولفه مهم قدرت را از 
دست دادند. یکی »خانواده  مستحکم« و 

دیگری »جمعیت جوان«.  
بعــد از انقــلاب ابتــدا رونــد »کنترل 
جمعیــت« متوقــف می شــود. یعنــی 
 نیم درصدی کــه در زمــان پهلوی کم 

شده بود دوباره به نرخ شش و  چهاردهم 
فرزند و بالاتر از آنچه در ابتدای دهه 30 
بود می رســد. اما در  این زمنه غلو شــد 
و تصویــر هولناکــی از افزایش جمعیت 
به مردم مخابره  شــد. همیــن موضوع 
سنگ بنای »کنترل جمعیت« در دوران 
بعد از  انقلاب را گذاشت. افرادی که سعی 
کردند دوباره بحــث کنترل جمعیت را 
بودند؟عمده  مطرح کنند، چه  کســانی 
ایــن افراد کســانی بودند کــه واقعا به 
بحــث »کنترل جمعیــت« اعتقاد  قلبی 
داشتند. خیلی از این افراد در آن دوران 
مسئولیت های مهم داشتند و  دست شان 
در سیاســت گذاری و طرح مسئله برای 
جامعــه باز بود. در  همــان زمان بود که 
دیگر کالایی در بــازار نبود که روی آن 
شعار » دو  بچه کافیست« و» فرزند کمتر 

زندگی بهتر نوشته نشده باشد. 
انتظار می رفت که دلسوزان و متخصصان 
درباره سیر منفی شــدن رشد  جمعیت 
هشــدار بدهند ولی متاسفانه این اتفاق 
نیفتاد و حتی شــرایط به  سمتی پیش 
رفت که بعضی از خانواده ها تک فرزندی 
و یا حتی بدون  فرزنــد بودن را ترجیح 

دادنــد تا دیگر همان پــدر و مادر هم با 
میــزان  موالید جبران نشــوند و رشــد 

جمعیت به سمت منفی شدن برود. 
آقــای   ،1388 ســال  در  اینکــه  تــا 
احمدی نــژاد به عنوان رئیس جمهور این 
 بحث را مطرح می کند. در آن سال دقیقا 
همان افرادی که وظیفه داشتند  خطر را 
و سیاست »کنترل جمعیت«  شناسایی 
را متوقف کنند به  رئیس جمهور معترض 
شدند و ســخنان او را غیرکارشناسی و 

 غیرکاربردی عنوان کردند. 
در سال 1390 هم رهبری به این موضوع 
اشــاره و بــه افزایش مســئله  جمعیت 
تاکیــد کردند. از آن زمــان چه تغییری 
در نرخ موالید یا  سیاســیت های افزایش 
جمعیــت رخ داد؟بعــد از صحبت های 
صریح رهبر انقلاب مبنی بر اشتباه بودن 
سیاســت   »کنترل جمعیــت« و تاکید 
بر بحث افزایش موالیــد، افراد مخالف، 
 مخالفت هایشــان را از تریبون های علنی 

به پشت پرده بردند. 
در واقــع اینطور نبود کــه یکدفعه همه 
امکانات به ســمت افزایش موالید  بسیج 
از دست اندرکاران  بشــود. چون عده ای 

و مسئولین کشــوری در  حوزه جمعیت 
واقعا هنوز به »کنترل جمعیت« معتقد 
هســتند. اما خب  مخالفت ها دیگر عیان 
نیســت. اگرچه پیشــرفت سیاست های 
مربوط بــه  افزایش جمعیــت به خوبی 
نشــان می دهد که عزم جدی پشت این 
ماجرا  نبوده اســت. وگرنه مانند سیاست 
جمعیت«  »افزایش  جمعیت«،  »کنترل 
 هم با بســیج همه امکانات در طول این 
سال ها محقق شــده بود. در هشدارهای 
مبنی بر سالمند شــدن جمعیت، قشر 
ســالمند تنها به عنوان  نیروی اقتصادی 
سابقی توصیف می شوند که دیگر توانایی 
تاثیر  اقتصادی در جامعه ندارند. آیا نباید 
برای مشکلات فرهنگی و اجتماعی  ناشی 
از ســالمندی هم فکــری کرد؟واقعیت 
این است که مشــکلات سالمندان فقط 
معطوف به خودشان نیست  و اقشار دیگر 
را هم تحت تاثیر قرار می دهد. وقتی روند 
پیر شدن جمعیت در کشوری آغاز شود 
به زودی به  مرحله ای می رســد که قشر 
جوان جامعه که همان افراد در سن کار 
 هســتند، به اندازه ای جمعیت ندارند که 
مخارج قشر ســالمند را تامین کنند.  به 
عنوان مثال بخش زیادی از پولی که هر 
جوانی به سازمان تامین  اجتماعی برای 
بیمه می دهد، خرج مخارج ســالمندان 
بیمه شده تامین  اجتماعی می شود. خود 
ما به این امید به بیمه پول می دهیم که 
در دوران  سالخوردگی از ما حمایت مالی 
کند. حالا اگر جمعیت جوان در کشور به 
 میزانی نباشد که تامین اجتماعی بتواند 
مخارج سالمند را از هزینه کرد او  تامین 
کند، این آســیب اقتصادی است که به 
ســالمند می رســد و طبیعتا ابعاد  دیگر 

زندگی او را هم دچار مشکل می کند. 
اکنون طبــق آمار 10درصــد جمعیت 
کشور ما بالای شــصت سال سن  دارند، 
امــا پیش بینی هــا می گویــد که ظرف 
25سال آینده این تعداد به بیش  از سی 
درصد کل جامعه می رسد. در حدی که 
احتمالا ناچار می شویم  سن بازنشستگی 

را افزایش بدهیم. 

 ۳۰ درصد دانش آموزان استانداردهای 
سلامت روان را ندارند

صدای قدم های پیر شدن یادداشتخبر

آگهی مزایده اموال منقول
 )نوبت دوم( 

حســب اجرائیه صادره در پرونده اجرایی شــماره 970558 شعبه اول اجرای احکام مدنی مربوط 
به محســن  فولادوند به طرفیت امین حقیقت مبنی بر مطالبــه وجه با توجه به تقاضای ذینفع و 
مطابق نظریه کارشناســی  شعبه اول اجرای احکام مدنی دادگستری بروجرد در نظر دارد از طریق 
مزایده حضوری اقدام به فروش با  مشــخصات ذیل نماید: طالبین می توانند حداقل پنج روز قبل 
از مزایده با هماهنگی اجرای احکام بازدید  نموده در صورت تمایل به شرکت در مزایده لازم است 
حداقل ده درصد قیمت پیشنهادی خود را بصورت  وجه نقد همراه داشته باشند تا در صورت ارائه 
بالاترین قیمت وجه مذکور به حســاب سپرده دادگســتری  واریز گردد و مابقی ثمن مورد مزایده 
نیز می بایست حداکثر ظرف مهلت یکماه از تاریخ مزایده به حساب  مذکور پرداخت گردد در غیر 
اینصورت مبلغ ده درصد سپرده شده قبلی پس از کسر هزینه های اجرایی به  نفع دولت ضبط شده 

و مزایده نیز باطل خواهد شد. 
مشــخصات مورد مزایده: یک دستگاه قند شــکن دو تیغه نیمه اتومات به ظرفیت 200 کیلوگرم 

در ساعت  همراه با نوار نقاله و سرند به ارزش 80/000/000 ریال معادل هشت میلیون تومان. 
زمان مزایده: 1398/9/27 ساعت 9 صبح

مکان مزایده: شعبه اول اجرای احکام مدنی دادگستری بروجرد

مدیر شعبه اول اجرای احکام مدنی دادگستری بروجرد 
 اقای امیر فلک الدین

آگهی موضوع ماده 3 قانون و 13 آئین نامه تعیین تکلیف 
وضعیت اراضی و  ساختمانهای فاقد سند رسمی  

   آرای صادره هیات حل اختلاف قانون مذکور مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود 
 بشرح ذیل : رسیدگی و تایید و انشاء گردید . مراتب در اجرای ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت 
 اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رســمی دو نوبت به فاصله 15 روز جهت اطلاع مالکین و سایر 
صاحبان  حقوق در روزنامه کثیر الانتشار و محلی آگهی انتشار و علاوه بر آن در روستاها الصاق تا 
چنانچه  اشخاص نسبت به مورد تقاضا اعتراض دارند از تاریخ نشر اولین آگهی و در روستاها از تاریخ 
الصاق  به مدت دو ماه اعتراض خود را کتبا به اداره ثبت اســناد و املاک شهرســتان دورود تسلیم 
دارند و برابر  مقررات معترض مکلف اســت ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به 
تقدیم  دادخواســت به مراجع قضائی ذیصلاح اقدام و گواهی تقدیم دادخواست تحویل ثبت اسناد 
نماید و  ادامه عملیات ثبتی موکول به ارائه حکم نهائی می باشد در غیر اینصورت متقاضی با ارائه 
گواهی  عدم تقدیم دادخواست و پس از انقضای مدت مذکور و یا عدم وصول اعتراض سند مالکیت 
مورد  تقاضا بر اساس مدلول رای وفق مقررات صادر خواهد شد در هر حال صدور سند مالکیت مانع 

 مراجعه متضرر به مراجع قضائی نخواهد بود .  
پرونده کلاســه 1398114425005000039  و رای شماره 139860325005001769 مورخه 
98/08/20   به تقاضای آقای : غلامحسین اسدالهی فرزند : محمدحسین نسبت به ششدانگ یک 
باب ساختمان به  مساحت : 150/33  متر مربع مفروز و مجزا شده از پلاك 1 فرعی از 118  اصلي 
واقع در بخش 4  شهرستان دورود . خروجی از مالکیت :پاپی خادم ورثه حق علی خادم و خدارحم 

خادمی ورثه  عبدالکریم و رحمان درویشی و مهدی لشنی ورثه تقی لشنی ./.  
م الف 1085  

انتشار نوبت اول : 98/08/28  
انتشار نوبت دوم : 98/09/14                                                        

مصطفي امان اله بهاروندي
 رئیس اداره ثبت اسناد و املاک دورود

آگهی ابلاغ اجرائیه قرارداد بانکی  
بدین وســیله بــه آقایان عبدالکریــم پاپی فرزند علی عبــاس متولــد   1343/02/08 با کد ملی 
5929814211 به شــماره شناســنامه   507 ساکن تعاونی های مســکن مهر خرم آباد و نصراله 
فلاحتی  فرد فرزند حسن متولد 1362/02/10 با کد ملی 6129950799  به شماره شناسنامه 72 
ساکن بروجرد-خیابان سیاوش شهرک  گلستان کوچه محمد حسینی ابلاغ می شود که بانک سپه 
به استناد  قرارداد بانکی شماره 119289108 جهت وصول مبلغ چهارصد  و چهل و چهار میلیون و 
پانصد و چهل دو هزار و هشتصد و سی  و پنج ریال تا تاریخ 1398/05/27 به انضمام خسارت تاخیر 
 متعلقه و از تاریخ مذکور تا روز تســویه کامل بدهی طبق مقررات  علیه شما اجرائیه صادر نموده و 
پرونده اجرائی به کلاسه   9800299 در این اداره تشکیل شده و طبق گزارش مامور ، محل  اقامت 
شــما به شرح متن سند شناخته نشده ، لذا بنا به تقاضای  بستانکار طبق ماده 18 آئین نامه اجرا 
مفاد اجرائیه فقط یک مرتبه  در یکی از روزنامه های کثیرالانتشار محلی آگهی می شود و  چنانچه 
ظرف مدت ده روز از تاریخ این آگهی که روز ابلاغ  محســوب می گردد ، نسبت به پرداخت بدهی 

خود اقدام ننمایید ،  عملیات اجرائی جریان خواهد یافت . 

علی رحیمی  
مسئول واحد اجرای اسناد رسمی خرم آباد  

ابلاغ اجرائیه سند رهنی  
بدین وســیله به شرکت تعاونی آرا سنگ با شــماره ثبت 1309 و   شناسه ملی 10861265253 
و آقای امیدعلی کرمی عالم فرزند  حاجیعلی با شــماره ملی 4189152455 و  شماره شناسنامه 
241  ابلاغ  می شــود که بانک سپه شــعبه مرکزی خرم آباد به استناد سند  رهنی  شماره 1596 
مورخه 1383/11/05 تنظیمی دفترخانه  اســناد رسمی شماره 17 خرم آباد لرستان جهت وصول 
مبلغ نه  میلیارد و پانصد و ســه میلیون و نهصد و بیســت و سه هزار و  ششصد و نود و دو ریال تا 
تاریخ 1398/07/30 به انضمام   خسارت تاخیر متعلقه و از تاریخ مذکور تا روز تسویه کامل بدهی 
 طبق مقررات علیه شــما اجرائیه صادر نموده و پرونده  اجرائی به  کلاسه 9800642 در این اداره 
تشــکیل  شــده و طبق گزارش مامور  ، محل اقامت شما به شرح متن سند شناخته نشده ،لذا بنا 
به تقاضای  بستانکار طبق ماده 18 آئین نامه اجرا مفاد اجرائیه فقط یک مرتبه  در یکی از روزنامه 
های کثیرالانتشــار محلی آگهی می شود و  چنانچه ظرف مدت ده روز از تاریخ این آگهی که روز 
ابلاغ  محسوب می گردد ، نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام ننمایید  ،مورد وثیقه مندرج در سند 
رهني فوق با تقاضاي بستانكار پس از  ارزیابي از طریق مزایده فروخته  و از حاصل فروش آن طلب 

 بستانكار و حقوق دولتي استیفا خواهد شد .   
علی رحیمی

رئیس اداره اجرای اسناد رسمی خرم آباد  

آگهی ابلاغ اجرائیه قرارداد بانکی  
بدین وســیله به آقای غلام عباس کردعلی وند فرزند میرزاخان با  شماره ملی: 4859617207 و 
شماره شناسنامه 685 ابلاغ می  شود که بانک سپه به استناد قرارداد بانکی شماره 5800458743 
 مورخه 1396/07/29جهت وصول مبلغ صد و شصت و سه  میلیون و هشتصد و چهل و هشت هزار 
و ششصد و بیست و چهار  ریال تا تاریخ 1398/07/30 به انضمام خسارت تاخیر متعلقه و از  تاریخ 
مذکور تا روز تســویه کامل بدهی طبق مقررات علیه شما  اجرائیه صادر نموده و پرونده اجرائی به 
کلاسه 9800606 در  این اداره تشکیل شده و طبق گزارش مامور ، محل اقامت شما به  شرح متن 
سند شناخته نشــده ، لذا بنا به تقاضای بستانکار طبق ماده   18 آئین نامه اجرا مفاد اجرائیه فقط 
یک مرتبه در یکی از  روزنامه های کثیرالانتشار محلی آگهی می شود و چنانچه ظرف  مدت ده روز 
از تاریخ این آگهی که روز ابلاغ محسوب می گردد  ، نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام ننمایید ، 

عملیات اجرائی  جریان خواهد یافت . 
علی رحیمی  

رئیس اداره اجرای اسناد رسمی خرم آباد  

عدم پوشش بیمه ای خدمات توانبخشی

شیوه ورود به سامانه حمایتی برای سرپرستانی که کد رهگیری ندارند

روزنامه یادگار امروز منتظر 
 ارائه پیشنهادات و نظرات شما می باشد 

yadegar_emrooz@yahoo.com
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سه مشکل مهم بخش کشاورزی ناشی از 
چالش خاک است

عباس کشــاورز سرپرست وزارت جهاد کشــاورزی با اشاره به اینکه 
 مشکلات بخش کشاورزی در ارتباط مستقیم با خاک هستند، گفت: 
همــه  این چالش ها با تغییر نگــرش و تغییر رفتار با خاک قابل حل 
است. سرپرست وزارت جهاد کشاورزی امروز در مراسم بزرگداشت روز 
 جهانی خاک با اشاره به برخی مشکلات حوزه کشاورزی اظهارداشت: 
 پایین بودن عملکرد، بالا بودن هزینه های کشــاورزی، پایین بودن 
درآمد  کشــاورزان و ناپایداری کشاورزی از جمله مشکلاتی است که 

ما در این  بخش با آن مواجه هستیم. 
وی با اشــاره به اینکه برخی نظریه پــردازان عنوان می کنند که در 
این  شــرایط اگر واردات انجام دهیم به صرفه تر اســت، گفت: بنده 
قصــد بحث  کردن با این افراد را ندارم اما می خواهم عنوان کنم که 
مشــکلات ذکر  شــده چقدر به بحث خاک و حفاظت از آن مربوط 
می شود. سرپرست وزارت جهاد کشــاورزی با اشاره به اینکه آب به 
عنوان یک  چالش ملی مطرح است، گفت: این چالش ریزگردها را به 
همراه داشــته  و باعث مشکلات دیگری از جمله آنچه که در دریاچه 
ارومیه، باتلاق  گاوخونی و ... رخ داده، شــده اســت. ما این مسائل را 
پذیرفتــه ایم و قبول  داریم. وی تصریح کــرد: همه این چالش ها با 
تغییر نگــرش و تغییر رفتار با  خاک قابل حل اســت و در این فضا 
احتیاج به رویکرد جامعه کشاورزی  برای رفتار با خاک داریم. کشاورز 
با اشــاره به اینکه بیش از این نمی توانیم به خاک و طبیعت  فشــار 
بیاوریم، گفت: کســی نباید به دنبال جنگ با طبیعت باشــد و راه 
 برون رفت کشــاورزی کشور از این شــرایط، تغییر نگرش به خاک 
 است. وی با اشاره به اینکه در بخش آب و خاک با مشکلات ساختاری 
و  بینشی مواجه هستیم، گفت: ما آب و خاک را بخشی می بینیم، در 
حالی  که این منابع فرابخشــی هستند و هیچکس نباید بدون توجه 
به اینکه  تصمیم او چه تأثیری بر منابع خاک کشــور دارد، تصمیمی 
اتخاذ کند. وی اضافه کرد: به عنوان مثال ما باید نهضتی ایجاد کنیم 
که طی ۵ ســال  گاوآهن از کشاورزی کشــور حذف شود. سرپرست 
وزارت جهاد کشاورزی با اشاره به اینکه همه ارگان ها  نسبت به خاک 
مســئول هستند، گفت: حتی همه کشور باید در این زمینه  مسئول 
باشــند و اهمیت خاک باید عمومی شود. وی اضافه کرد : به نظر من 
کشاورزان کشور جزو پیشــرفته ترین و  دقیق ترین افراد هستند و 
مشکلِ ما کشاورزان نیستند، بلکه مشکل،  بینش ماست. کشاورز ادامه 
داد: باید به موجودات زنده درون خاک، ارتقای سلامت و  کیفیت آن 
توجه جدی کنیم، چرا که همه زندگی خاک به نفع خودش  نیست، 
بلکه بیشتر به نفع ماســت. وی تصریح کرد: سازمان های تحقیقاتی 
حوزه کشاورزی از جمله  سازمان تحقیقات باید به ما نقشه راه بدهند 
و همه متخصصان و  کارشناســان مربوطه باید درگیر این پدیده نو 
شوند. سرپرست وزارت جهادکشاورزی با تأکید بر اینکه ما یک نقشه 
راه  جدید برای اینکه رفتارهایمان منطبق با وضعیت خاک باشد نیاز 
داریم،  تصریح کرد: از تمام اســتان ها خواهش می کنم خارج از این 
برنامه  حرکت و رفتار نکنند. کشــاورز ادامه داد: باید بتوانیم خاک را 
فرابخشی ببینیم و با بهینه کردن  همه عملیات زراعی و مصرف کود، 
ماده آلی خاک را افزایش دهیم و  با حداقل فرسایش به سمت احیای 
آن حرکت کنیم، در غیر این صورت  کار ما بســیار دشوار می شود و 

می توان گفت که کار آیندگان شاید  ناممکن باشد. 

یک کارشناس اقتصادی با تاکید بر نقش 
سازمان مالیاتی در کمک به  حذف دهک 
های بالای درآمدی گفت: اگر این دست 
از ســازمان ها  وظیفه خود را به درستی 
انجام دهند، در نتیجه درآمدها زیر ذره 
بین  خواهد بود و افــراد غنی و نیازمند 

مشخص می شوند. 
ایرج ندیمی، کارشناس اقتصادی با بیان 
این که تجربه نشــان داده که  شــیوه و 
برنامه پرداخت یارانه ها تا امروز مشکلی 
را حــل نکرده اســت،  اظهار کــرد: اگر 
بپذیریم این شیوه مشکلی را حل نکرده، 
در گام بعدی  باید برای مردم هزینه های 
اداره کشــور را تعریف کنیم. این تعریف 
 منجر به آن می شود که در نهایت، افراد 
کالایی را که واقعا مورد  نیازشــان است، 

خریداری کنند. 
وی افــزود: دومین مرحله مهمی که در 
هدفمندی یارانه ها باید مورد  توجه قرار 
گیرد ، کنترل بازار است. مکانیزه شدن 
کنترل بازار منجر  به مدیریت مناسب و 
هوشمندانه مسیر مالیاتی کشور نیز می 

شود.  ســامانه های مالیاتی در حقیقت 
یکی از مهم ترین مســیرهایی است که 
 سیســتم درآمدی را شفافتر کرده و در 
نتیجه می توان افــراد نیازمند  دریافت 
یارانه را از افراد غیرنیازمند تشخیص داد. 
ندیمی با اشاره به گروه هایی که نیازمند 
توجه حداکثری هســتند، گفت:  برخی 
گروه هــا از جمله افرادی که شــغل و 
درآمد کافی ندارنــد باید بیش  از دیگر 

گروه های اجتماعی تحت پوشش یارانه 
ها قرار گیرند. اگر به  این اقشار در روند 
پرداخت یارانه ها توجه جدی شــود، در 
نهایت هزینه  هــای بعدی مدیریت می 
شوند. این کارشناس اقتصادی در ادامه با 
اشاره به افزایش قیمت حامل های  انرژی 
مثل بنزین، گفت: اگر بناســت که مابه 
التفاوت اصلاح قیمت  بنزین صرف کمک 
های معیشــتی شــود، باید به گونه ای 

مدیریت شود که  در نهایت با تورم چند 
برابری مواجه نشــویم. شــیوه پرداخت 
یارانه حامل  های انرژی و میزان استفاده 
نیازمندان از این یارانه باید در چارچوب 

 مدیریتی مورد توجه قرار گیرد. 
ندیمــی همچنیــن با تاکیــد بر نقش 
ســازمان مالیاتی کشــور در کمک به 
حذف  دهک های بالای درآمدی گفت: 
اگر این ســازمان ها وظیفــه خود را به 
 درستی انجام دهند، در نتیجه درآمدها 
زیر ذره بین خواهــد بود و افراد  غنی و 
نیازمند مشخص می شــوند. وی افزود: 
چنین شیوه ای در نهایت منجر می شود 
که خدمات حمایتی  مناســبی به افراد 
نیازمنــد ارائه شــود. از همین رو قانون 
جامع دریافت  مالیاتی باید راه های فرار 
از خوداظهاری مالیاتی را مسدود کرده و 
 انتظار می رود این شــیوه، زمینه شفاف 
سازی مالی را در کشور به  خوبی فراهم 
کند. با اصلاح قیمت بنزین و افزایش نرخ 
آن از هزار به ۱۵۰۰ تومان  سهمیه ای و 
۳۰۰۰ تومان آزاد، منابعی ایجاد می شود 
کــه طبق اعلام  دولت هــر ماه در قالب 
به حســاب خانوارهای  کمک حمایتی 

مشمول  واریز می شود. 

محمــد حســین ســلاح ورزی رییس ســازمان ملی 
کارآفرینی اعلام کرد: در  جریان جلسات این سازمان 
با مســئولان قوه قضاییه بنا شده مشکلات  مربوط به 
اســتارت آپ ها و شــرکت های فعال در حوزه نوآوری 
و فنــاوری  اطلاعات به آنها ارائه شــده و برنامه ریزی 
در مســیر برطرف کردن آنها  آغاز شود. ســلاح ورزی 
اظهار کرد: همانطور که پیــش از این در بخش هایی 
از  اقتصــاد مقاومتی در اهمیت فعالیت شــرکت های 
فعــال در نوآوری و  فناوری اطلاعــات به عنوان یکی 
از حوزه های اقتصاد ایران صحبت  شــده، در سال های 

گذشته سازمان ملی کارآفرینی تلاش کرده مقدمات 
 فعالیت گســترده این شــرکت ها را فراهــم کند و با 
پیگیری از دســتگاه های  مختلف، مقدمات لازم برای 
حضــور آنها را به وجــود آورد. وی با اشــاره به نقش 
اســتارت آپ ها در افزایش تاب آوری اقتصاد کشور  در 
شــرایط تحریم، اظهار کرد: ســازمان ملی کارآفرینی 
به کمــک اتاق  بازرگانــی ایران تلاش کــرده با یک 
برنامه ریــزی مدون، موارد و موانع  موجود در مســیر 
کســب و کارهای دانش بنیان را شناسایی کند و برای 
 برطرف کردن مشــکلات آنها پیگیری های لازم را در 

دستور کار قرار  دهد. نایب رییس اتاق بازرگانی تهران 
با اشاره به جلسات ســازمان ملی  کارآفرینی ایران با 
معاونت پیشگیری و دبیر ســتاد اجرای سیاست های 
 اقتصاد مقاومتی قوه قضاییــه، اظهار کرد: در جریان 
این جلســات که به  طور منظم برگزار شده، چگونگی 
حمایــت قوه قضاییــه از این  کســب وکارها مطرح و 
بررسی ها درباره چگونگی رسیدن به یک راه حل  قابل 

قبول در دستور کار قرار گرفته است. 

دســتگاه های اجرایی و نهادهای عمومی، بعضا 
پروژه های توسعه ای  مشــابهی را در یک منطقه 
همزمان پیش می برند یا پروژه های دارای  اولویت، 
به دلیل موازی کاری در حال عقب ماندن هستند. 

یک برآورد رســمی حجــم پروژه های نیمه تمام 
دولــت را ۵۰۰ هزار میلیارد  تومان، آن هم پیش 
از افزایش نرخ ارز نشــان می دهد. سازمان برنامه 
و  بودجــه راه درمان این گرفتگــی را در تغییر 
از   »دســتگاه محوری«  بودجه  نظام تخصیــص 
بــه »برنامه محوری« می دانــد. در مقابل، مرکز 
 پژوهش های مجلس مدعی اســت این شــیوه، 
بــا ســاختار مدیریتی موجود در  ســطوح عالی 

مدیریتی، دارای تناقضاتی است. 
دولت در لایحــه بودجه ۹۹ تصمیــم گرفت تا 
بودجه از قالب دستگاه محور به  قالب برنامه محور 
تغییــر فاز دهــد. یعنی به جــای تنظیم بودجه 
براساس  دســتگاه ها، بودجه براســاس برنامه ها 
تدوین شود و یک دستگاه به عنوان  سیاست گذار 
و دستگاه های دیگر که در اجرای یک برنامه نقش 
دارند،  به عنوان مجری تعیین شوند. در این حالت، 
دستگاه سیاســت گذار علاوه بر  اختیار مدیریتی، 
اختیار تخصیص بودجه را نیز خواهد داشــت. با 
توجه به  این بحث، مرکــز پژوهش های مجلس 
در گزارشــی با عنوان »بررسی  رویکرد دولت در 
تهیه بودجه ســال ۱۳۹۹ کل کشــور به صورت 
 برنامه محور« نگاه و پیشنهادهایش به طرح دولت 
را تشریح کرده است.  اما دولت به چه منظوری به 
سمت بودجه برنامه محور حرکت کرده است؟  در 
این گزارش، دیدگاه و دلایل دولت به همراه نگاه 

انتقادی مرکز  پژوهش ها، مرور می شود. 

دلایل دولت
از مواردی که کارشناسان سازمان برنامه نسبت 
به بهبود بودجه های  ســنواتی اقــدام کرده اند، 
پروســه تنظیم بودجه اســت. آنها معتقدند که 
 ســازوکارهای سیاســی عمدتا مانع از این شده  
که اولویت های هزینه کرد یا  شــیوه تامین منابع 
برای بودجه براساس اهداف لزوما اقتصادی شکل 
بگیرد.  بررســی عملکرد سال های گذشته نشان 
می دهد میزان انحــراف عملکرد  بودجه از قانون 
و لایحه بودجه نسبتا بالا است. این انحراف طی 
سال ها  موجب شده تا اعتبار سند بودجه به مرور 
دچار خدشــه شــود. انحراف کمتر  از ۵ درصد 
به عنوان میزان اســتاندارد و متعارف تفاوت بین 
عملکــرد با  قانون و بودجه مصوب در نظر گرفته 

می شــود، اما در ایران برخــی  برآوردها حاکی از 
این است که شکاف بین عملکرد با بودجه به طور 
 معمول بیش از ۱۰ درصد بوده اســت. سازمان 
برنامه در آسیب شناسی  بودجه، یکی از علت های 
به وجود آورنده این شــکاف را نوع هدف گذاری 
 دانســته است. منطق ســند برنامه هدف گذاری 
براســاس ارقام کلان و تنظیم  بودجه بر مبنای 
این هدف گذاری اســت. بودجه مبتنی بر هزینه 
و دســتگاه،  باعث ایجاد ردیف هــای مکرری در 
بودجه های سنواتی شده است.  به طوری که مثلا 
در وزارتخانه ای مانند بهداشت، ردیف های زیادی 
وجود  دارد که مستقیما از سوی خزانه داری واریز 
می شــود و دستگاه سیاســت گذار  این ردیف ها، 
یعنی وزارتخانه هیچ دخل و کنترلی بر تخصیص 

بودجه  ندارد. این در مورد اکثر وزارتخانه ها صدق 
می کنــد. در این حالــت،  بودجه ریزی مبتنی بر 

عملکرد نیز محقق نخواهد شد. 
برای اینکه تخصیــص بودجه مبتنی بر عملکرد 
باشــد، باید نقطه ثقل بودجه  بــه برنامه  محوری 
تغییر یابد. وقتی اهداف دستگاهی باشد و بودجه 
برای  یک دســتگاه تخصیص یابد، به این معنی 
است که تنها نیروی انسانی  موجود در آن دستگاه 
اجرایی دارای اهمیت اســت و مبلغ مشــخصی 
فارغ از  عملکرد دســتگاه، برای آن در نظر گرفته 
می شود. در این شیوه، نوع و  کیفیت خدماتی که 
دستگاه ارائه می کند، موردتوجه قرار نمی گیرد و 
تنها  تعداد نیروی انســانی ملاک است. هنگامی 
که بودجه ریزی به حالت  برنامه محور تغییر کند، 
ضریب پاســخگویی مدیران دستگاه های اجرایی 
نیز  افزایش خواهد یافــت، زیرا میزان تخصیص 
بودجه درصد پیشــبرد برنامه ها  را در طول زمان 
مشــخص می کند. هنگامی کــه برنامه ها ملاک 
بودجه باشد  و نه دستگاه، طبعا تعداد ردیف های 
بودجه نیز کاهش می یابد؛ چرا که  ردیف هایی که 
کارکرد و برنامه اجرایی یکسانی دارند، با یکدیگر 
تلفیق  خواهند شــد. در این حالت، توان نظارت 

نهادهای متولی نظارت نیز تقویت  می شود. 
یکی از دغدغه های دیگر کارشناســان ســازمان 
برنامــه در برنامه محور کردن  بودجه ســال ۹۹، 
ثبات بخشی به بودجه دولت است. ثبات بخشی به 
بودجه در  نهایــت ثبات در اقتصاد کلان ایران را 
موجب می شود. یکی از ملزومات  ثبات بخشی به 
بودجه، این اســت که هزینه ها براساس ماهیت، 
نوع و  برنامه مشــخص باشند و فرآیند تخصیص 

و پرداخــت بر مبنــای برنامه  صــورت پذیرد. 
فایــده دیگر تخصیــص منابع براســاس برنامه، 
همسوســازی  ســرمایه گذاری دولت و نهادهای 
عمومی غیردولتی است. برآوردها نشان  می دهد 
که اقتصاد ایران جهت بازگشت به رشد اقتصادی، 
حداقل به  ســرمایه گذاری در بخش عمومی در 
حــدود ۶ تا ۷درصد تولیــد ناخالص  داخلی نیاز 
دارد. با توجــه به محدودیت منابع در کشــور، 
باید  سرمایه گذاری های انجام شده توسط دولت 
و نهادهای عمومــی غیردولتی در  جهت تحقق 
برنامه ها، ســازماندهی و هم جهت ســازی شود. 
تخصیص بودجه  بر مبنای دستگاه، باعث می شود 
تا پروژه های مشــابهی در یک منطقه از  ســوی 
دســتگاه های دولتی و نهادهای عمومی مختلف 
پیــش رود. درحالی کــه  اگر مبنا برنامه باشــد، 
نهادهای عمومی غیردولتی نیز می توانند در روند 
 تکمیل پروژه های نیمه تمام دولت مشارکت کنند. 
برآوردهای سازمان  برنامه نشان می دهد که قبل 
از افزایش نــرخ ارز، تکمیل پروژه های  نیمه تمام 
دولت بــه ۵۰۰ هزار میلیارد تومــان منابع نیاز 
داشته اســت. از  این رو ضروری است که در گام 
اول کلیه نهادهای بخــش عمومی)مانند  تامین 
بنیاد مستضعفان، ستاد  اجتماعی، شهرداری ها، 
اجرایی فرمان  امام)ره( و ســایر نهادهای مشابه( 
مکلف شوند در ابتدای ســال مالی با  هماهنگی 
با ســازمان برنامــه و بودجه، برنامــه پروژه های 
ســرمایه گذاری  خود را تنظیم کنند تا سازمان 
برنامــه نیز بتواند به صورت کارآتــری، بودجه  را 

براساس برنامه ها و نه دستگاه ها تخصیص دهد. 

اقتصادی

رییسسازمانملیکارآفرینیخبرداد:

حل مشکل استارت آپ ها با کمک قوه قضاییه

تحول در نظام اداری و توسعه

دکتر رحمان قهرمانپور
.......................................................................................

نخستین بار پس از بحران های آمریکای شمالی در دهه ۱۹۸۰ 
و  موفقیت ممالک آسیای شرقی در همان سال ها بود که این 
پرســش جدی  مطرح شــد که علت شکست اولی و موفقیت 
دومی کدام است؟ چرا  نهادهای توسعه ای در آمریکای لاتین 
دهه ۱۹۸۰ شکســت خوردند اما  همان نهادها در شرق آسیا 
موفق شــدند؟ از اینجا بود که تمرکز  پژوهشــگران توسعه بر 
بستر یا محیطی که نهادهای توسعه ای در آن  عمل می کنند 

آغاز شد. 
از این زاویه پاســخ پرســش فوق این بود، بســتر فرهنگی، 
اجتماعــی و  تاریخی در آمریکای لاتین مانع از آن شــد که 
نهادهای توســعه ای در این  منطقه موفق شــوند درحالی که 
عواملی نظیــر فرهنگ منضبط، اخلاق کار  سلســله مراتبی 
و  وجود هویت های ملی قدرتمند در شــرق آســیا زمینه ساز 
 موفقیت نهادهای توســعه ای شــد. اما مفهوم بستر یا محیط 
عمل نهادها  دقت و کارآیی لازم را نداشــت و نمی توانســت 
برخی موارد را توضیح  دهد. با شروع جدی بحث نهادگرایی در 
توسعه مخصوصا در میان  اقتصاددانان بحث ظرفیت دولت یا 
ظرفیت حکمرانی خوب و اعمال  حاکمیت به عنوان یک متغیر 
مهم مورد توجه قرار گرفت. حال پرسش  این بود که یک دولت 
درعمل چگونه می تواند ظرفیت حکمرانی و  اعمال قدرت خود 
را افزایش دهد؟ یکی از پاسخ های معتبر به این  پرسش ارجاع 
به ظرفیت نظام بوروکراتیک یا دیوانسالاری در تعبیر  وبری آن 
بود. در تعریف وبر از دولت دو مولفه یا ویژگی اهمیت کلیدی 
 دارند. انحصار به کارگیری خشــونت و داشــتن دیوانسالاری 
کارآمد. اگر  دولتی بتواند به صورت موثر این دو ویژگی را داشته 
و از آنها اســتفاده  کند یک دولت کارآمد اســت. در حالی که 
داگلاس نــورث در بحث توســعه  بر اهمیت مهــار و کنترل 
خشــونت از طریق معامله در داخل حاکمیت یا  همان ائتلاف 
مســلط تاکید می کند، فوکویاما اهمیت نظام  اداری کارآمد و 
 مستقل را برجسته تر می کند. او معتقد است توسعه، ماحصل 
ایجاد توازن  میان سه مولفه است۱- نظام اداری مستقل و قوی 
۲- حاکمیت قانون ۳-  پاسخگو بودن حکومت در برابر مردم 
یا همان دموکراسی. فوکویاما در  اثر برجسته خود یعنی نظم 
و زوال سیاســی ادعا می کند وقتی دموکراسی  و رای دادن بر 
وجود حاکمیت قانون پیشی می گیرد پدیده ای رخ می دهد  که 
می توان آن را حامی پروری نامید. چون بوروکراســی مستقل 
و  کارآمدی وجود ندارد که جلوی دســت اندازی سیاسیون بر 

اموال عمومی  را بگیرد. 
سیاســت مداران برای حفظ و بســط قدرت به  حامی پروری 
سیاســی روی  می آورند. تیم های حمایتی خاصی برای خود 
درســت می کنند و بعد از  برنده شدن در انتخابات آنها را وارد 
بوروکراسی و پســت های اداری  می کنند. به تدریج نهادهای 
تخصصی به دلیل ورود افراد وابســته به  باندهای سیاســی و 
حمایتی ضعیــف و ضعیف تر می شــوند و نمی توانند  وظایف 
تخصصی خود را انجام دهند.  این اتفاقی بود که در دهه های 
 گذشــته در یونــان رخ داد. نهادهای تخصصی توســعه  مثل 
بانک مرکزی به  تدریج در اختیار وابستگان و حامیان این یا آن 
حــزب قرار گرفت. همان  عده با ورود خود به این نهاد حقوق 
خودشان را افزایش دادند ضمن  اینکه به دلیل حمایت سیاسی 
بیرونی خود را موظف به پاسخگویی حتی  در برابر مافوق خود 
نمی دیدند. فســاد اداری و بالاتر از آن غارت اموال  عمومی از 

طریق دیوانسالاری محصول چنین وضعیتی است. 
در یونــان این دیوانســالاری به قدری ضعیف شــد که چند 
میلیون نفر بــدون  حضور فیزیکــی در ادارات حقوق ماهانه 
می گرفتند و چند میلیون نفر  مرده هم با ثبت نشــدن فوت 
حقوق بازنشســتگی می گرفتند. این درحالی  اســت که مثلا 
درجایی مثل ژاپن بهترین فارغ التحصیلان دانشگاه های  معتبر 
بلافاصله بعد از اتمام تحصیلات وارد دیوانسالاری می شوند  تا 

 آن را حرفه ای و تخصصی اداره کنند. 
یا در کره جنوبی دانشــجویانی را که قرار است در آینده وارد 
وزارتخانه  شــوند جهت آشنایی با فلان کشور به دانشگاه های 

آن می فرستند. 
همه ایــن موارد گویای اهمیت زائدالوصف دیوانســالاری در 
توسعه اســت.  چیزی که در اغلب کشورهای در حال توسعه 
و از جمله ایران دســت کم  گرفته می شود. فوکویاما این جمله 
طلایی اما تلخ هانتینگتون را تکرار  می کند که پیش از تولید 
قدرت نمی توان و ای بســا عقلانی نیســت که آن  را محدود 
کرد. امــا در جوامع در حال توســعه و مخصوصــا در میان 
 روشــنفکران آن ضدیت با هر نوع تولید و انباشت قدرت یک 
ســنت و  باعث افتخار اســت. در آمریکای لاتین چپ ها و در 
خاورمیانه  ناسیونالیست ها و چپ ها و نیروهای مذهبی همواره 
سر ناسازگاری با  قدرت داشته اند و بوروکراسی به عنوان یکی از 

مظاهر انباشت و  بازتولید قدرت نکوهیده شده است. 

راز ایجــاد نهادهــای انقلابی مــوازی با نهادهای مرســوم 
بوروکراتیک را  در همین نکته باید جست وجو کرد. آنها همواره 
نســبت به عملکرد  بوروکرات هــا و تکنوکرات های حرفه ای و 
متخصص بدبین هســتند. در  حالی که واقعیت های میدانی 
نشان می دهند در هر سازمانی حرفه ای ها  به تدریج بر سازمان 

مسلط می شوند و گریزی از این امر نیست.   

نسخه اتاق فکر مجلس برای توقف خرج تراشی دستگاه ها در لایحه بودجه

شورای اقتصاد در جلسه فوق العاده خود با پرداخت 
۶۵۰۰ میلیــارد  تومان کمک بلاعــوض دولت برای 
دوگانه ســوز کردن بیش از یک  میلیون و چهارصد 
هزار وانت، تاکسی، ون و دیگر مسافربر های  شخصی 
موافقت کرد. شورای اقتصاد بنا به پیشنهاد مشترک 
وزارت نفت و سازمان برنامه و  بودجه با هدف حمایت 
و کاهش هزینه هــای حمل و نقل عمومی و بهبود 
 هوای شهرها، به اســتناد ماده ۱۲ قانون رفع موانع 
تولیــد رقابت پذیــر  تصویب کرد که بــرای تبدیل 
خودروهای عمومی و مســافربر شخصی  بنزین سوز 

به ســی ان جی ســوز ) کارخانــه ای و کارگاهی(، 
اصل و  فرع تســهیلات مالی را که به مالکان خودرو 
ها یــا کارخانه هــا پرداخت  می شــود، تضمین و 
بازپرداخت کند. این مصوبــه بیش از یک میلیون و 
چهارصد هزار خــودرو را در بر  گرفته و کل خودرو 
های تاکسی، وانت، ون و مسافربر شخصی کشور  را 
شامل می شود. سقف تعهد دولت در این مصوبه برای 
پرداخت کمک بلاعوض بــه  مالکان خودروهای یاد 
شده، بیش از  ۶هزار و پانصد میلیارد تومان می  باشد 
تامین و  پرداخت خواهد شد. که از محل صرفه جویی در مصرف بنزین سهمیه ای 

تمام خودروهای عمومی کشور برای دوگانه سوز شدن
 کمک بلاعوض  می گیرند

ســامانه »نظارت بر حسن اجرای تســهیلات پرداخت 
شــده« در راســتای  ســاماندهی و مدیریت تسهیلات 

اشتغال و سرمایه در گردش عملیاتی شد. 
یکــی از چالش هــای پیش روی برنامه های اشــتغال 
در ادوار مختلــف،  انحراف تســهیلات و بکارگیری این 
تسهیلات در محل های غیر از  موضوع اشتغال بوده که 
عدم نظارت بر آن موجب انحراف بخش قابل  توجهی از 

تسهیلات شده است. 
بر همین اساس  طی سه سال گذشته برنامه های تولید 
و اشــتغال از جمله  طرح های اشتغال فراگیر و اشتغال 
روســتایی با هدف ارائه تســهیلات  اشتغالزایی و تامین 
سرمایه درگردش بنگاه ها برای تثبیت شغل، در  دستور 
کار قــرار گرفت اما یکی از نگرانی های کارشناســان و 
صاحب  نظران از اجرای این طرح ها، انحراف این منابع 

در سایه بی نظارتی  بوده است. 
اما در راستای ســاماندهی ومدیریت اشــتغال کشور، 

ســامانه جامــع و  یکپارچه »نظارت بر حســن اجرای 
تسهیلات پرداخت شــده« طراحی و  عملیاتی شده به 
طوری که در این ســامانه، نظارت در ســطوح مختلف 
 دســتگاه اجرایی، دبیرخانه کارگروه تخصصی اشتغال و 

استانداری پیش  بینی شده است. 
با طراحی سیستم نظارت چند لایه بر پرداخت تسهیلات 
اشــتغال،  متقاضیان از مرحله احراز صلاحیت تا مرحله 

پرداخت تسهیلات مورد  ارزیابی قرار می گیرند. 
امکان اســتفاده و تبادل اطلاعات و دسترسی دستگاه 
های مختلف به  وضعیت تســهیلات دهی به طرح های 

اشتغال از اهداف پیاده سازی این  سامانه هستند. 
به منظور نظارت برحســن اجرای تســهیلات پرداخت 
شده، کمیته های  نظارت در استانها با عضویت نمایندگان 
استانداری، اداره کل تعاون،  کار و رفاه اجتماعی استان، 

دستگاه اجرایی و بانک عامل تشکیل خواهد  شد. 

بر اســاس روش اجــرای »برنامه نظارت بــر پرداخت 
تســهیلات به  طرح هــای اقتصادی اشــتغالزا«، حضور 
نماینــدگان اســتانداری و اداره کل  تعــاون، کارو رفاه 

اجتماعی استان در هر یک ازاقدامات نظارتی کمیته  ها 
الزامی است. 

با طراحی این سیســتم نظارت، متقاضیان و ســرمایه 
گذارانی که تســهیلات  اشتغال را در محلی غیر از طرح 
مصوب و موضوعی غیر از اشــتغال  هزینه کنند، در این 
نظام چند لایه شناسایی می شوند تا تسهیلات  دریافتی 
در محل فعالیت اقتصادی و اشــتغال اظهار شده هزینه 
شــود.  همچنین میزان اشــتغال ایجاد شده به تناسب 
تسهیلات دریافتی نیز باید  رعایت شود که این موضوع 

نیز در شاخص های نظارت چند لایه قرار  دارد. 
با توجه به اینکه نرخ تسهیلات اشتغال تک رقمی است، 
در صورتی که  این منابــع در محلی غیر از محل اظهار 
شده توســط متقاضی هزینه شود  تســهیلات اعطایی 
مشــمول نرخ ســود ۱۸ درصد خواهد شد و از شمول 
 تخصیص یارانه خارج می شود. علاوه بر این بازگرداندن 
کل تسهیلات  به شبکه بانکی از دیگر اقدامات واکنشی 
برنامه ریزی شده در قبال  احتمال انحراف منابع این نوع 

تسهیلات است. 

نقش سازمان مالیاتی در حذف دهکهای بالا

سامانه نظارت بر تسهیلات اشتغال 
عملیاتی شد

خبرکوتاه

یادداشت
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اخبارخبر کوتاه رئیس کمیسیون اقتصادی شورای شهر مشهد:

اختلافات ملکی یکی از مشکلات ما در بافت پیرامونی  است

اصفهان-مریم مومنی-خبرنگاریادگار امروز: 
دکتر خــداداد غریب پور معــاون وزیر صنعت، 
معدن و تجارت و مدیرعامــل ایمیدرو در غرفه 
فولاد مبارکه در نمایشــگاه ایران متافو در پاسخ 
به نگاه معاونت صنعت، معدن و تجارت به توسعه 
فولاد مبارکه اظهار داشــت: نگاه ما به شــرکت 
فولاد مبارکه همسو با توسعه است.بر این اعتقاد 
هســتیم که هم طرح نورد گرم2  فولاد مبارکه 
باید اجرا شــود و هم اینکه فــولاد مبارکه طرح 
های توســعه فولاد هرمــزگان و فولاد چابهار را 
نیز در دستور کار خود قراردهد. فولادمبارکه از 
واحدهای بزرگی است که دانش فنی زیادی را در 
مجموعه مهندسی خود جای داده و همین عامل 
باعث شده تا فولادمبارکه نقش تکنولوژیکی هم 

ایفا نماید.
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: علاوه بر آن ما پیگیر هســتیم ، فولادمبارکه به معدن 
وصل شــود یعنی فولادمبارکه واحدهای بزرگ تولید کنســانتره وگندله را خریداری نموده و به 
زنجیره تولید خود اضافه نموده و شعار از سنگ تا رنگ خود را مدیریت و مالکیت کند. ما در فولاد 
مبارکه همانگونه که به دنبال تامین پایدار مواداولیه هستیم ، به دنبال توسعه نورد این شرکت هم 
هستیم،  اینکه تولید محصولات پایین دستی فولادمبارکه که محصولات با ارزشی هم هست، در 

زنجیره تولید این شرکت کامل شود.

غریب پور با اشــاره به اینکه فــولاد مبارکه برای 
پاســخگویی صنایع پایین دستی خود و افزایش 
اشــتغالزایی  نیاز به راه اندازی نورد گرم 2 دارد، 
تصریح کرد: پر واضح اســت که ایــن راه اندازی 
با مشــکلات و موانعی نیز همراه است ، اما ما در 
وزارت صمــت از این طرح حمایت خواهیم کرد. 
مــا در تامین موارد مالی، موارد فنی و تکنولوژی، 
پیشبرد مراحل اجرایی پروژه و حمایت سهام داری 
به فولادمبارکــه کمک می کنیم و بــر این باور 
هستیم که این حمایت ها و اراده فولاد مبارکه در 
کنار هم باعث خواهد شــد، طرح نوردگرم2  اجرا 

شود.
مدیرعامل ایمیدرو خاطرنشان کرد: تکمیل نورد 
گــرم 2 ، علاوه بر بی نیازی کشــور به ورق های 
جدید و جلوگیری از خروج ارز از کشور، موجب خواهد شد ظرفیت  سه میلیون تنی معطل تولید 

در میان خط  فولادمبارکه نیز کامل و به محصول نهایی تبدیل شود.
دکتــر غریب پور در تصریح کمک به صنایع پایین دســتی با راه انــدازی خط نوردگرم2 افزود: 
فولادمبارکه یک صنعت مادر است و با تامین نیازهای صنایع وابسته، موجب رونق تولید در کشور 
میشود. با راه اندازی و تکمیل این پروژه، علاوه بر اینکه صنابع پایین دستی نیز منتفع خواهند شد، 
رونق تولید، که منطبق بر منویات مقام معظم رهبری نیز هست، محقق میشود. علاوه بر این، نقش 

تکنولوژیکی این پروژه با دانش فنی موجود در فولاد مبارکه نیز قابل تامل است.

یادگار  محمدی-خبرنگار  کرمانشــاه-فریده 
امروز:

ایسنا، معاون اجرایی دانشــگاه جامع علمی 
کاربردی اســتان کرمانشاه گفت: دانشجویان 
در مناظرات دانشــجویی تحمل دیدگاه های 
مخالف را تمرین می کنند، برای همین وقتی 
وارد جامعه می شوند از آستانه تحمل بالایی 

برخوردار خواهند بود.
داریوش غفاری در اختتامیه مرحله اســتانی 
ســومین دوره مناظرات دانشجویی دانشگاه 
های علمــی کاربــردی، با تاکید بــر اینکه 
خروجی مناظــرات دانشــجویی باید تبیین 
کننده فرهنگ گفت و گو میان نســل جوان 
مشغول به تحصیل در دانشگاه ها باشد، اظهار 
کرد: یکی از مزیت هایی که مناطره را از سایر 
گفــت و گوها متمایز می کنــد، حق طلبی و 

حقیقت جویی آن است.
وی به ویژگی های یک مناظره اشــاره کرد و گفت: در مناظره 
گفت و گوها باید بر اساس دانش و با روش منطق علمی انجام 

شود و واکاوی حقیقت، حقیقت جویی و روشنگری ویژگیهای 
عالمانه مناظرات است.

معاون اجرایی دانشگاه جامع علمی کاربردی استان کرمانشاه 
تقلیدســتیزی و دوری از تعصبات را از اهداف کلی مناظرات 

اعلام کرد. وی به اســتقبال دانشــجویان از 
مناظرات دانشــجویی در سالهای اخیر اشاره 
کــرد و افزود: هرچند مناظرات دانشــجویی 
رویدادی فکری اســت، اما یکی از انگیزه های 

آن فرهنگی است.
غفاری افزود: دانشجویان در مناظرات تحمل 
دیدگاه های مخالف را تمرین می کنند، برای 
همین وقتی وارد جامعه می شــوند از آستانه 

تحمل بالایی برخوردار خواهند بود.
 وی در پایــان عنــوان کــرد: نتیجه گیری 
از مناظرات دانشــجویی می تواند به  صحیح 

توسعه پایدار کشور کمک کند.
در مرحله اســتانی ســومین دوره مناظرات 
دانشجویی دانشگاه های علمی کاربردی، 10 
تیم از مراکز علمی کاربردی اســتان حضور 
داشتند که پس از چند روز رقابت، در مرحله 
فینال تیم "مــاد" از مرکز علمی کاربردی جهاد دانشــگاهی 
کرمانشــاه به عنوان تیم برتر انتخاب شد و به مرحله کشوری 

مسابقات که آذر امسال برگزار می شود، راه یافت.

معاون دانشگاه علمی کاربردی کرمانشاه:

مناظرات دانشجویی آستانه تحمل دانشجویان را بالا می برد

معاون وزیر صمت خبرداد؛

 رفع ظرفیت معطل تولید در فولادمبارکه با نورد گرم 2

مراسم تکریم خانواده کارکنان تیپ 230 
ارتش  برگزار شد

گرگان-آذری-خبرنگاریادگار امروز : 
مراسم تکریم کارکنان و خانواده ها محترم تیپ230 ارتش جمهوری اسلامی ایران 
به فرماندهی امیر سرتیپ دوم ستاد محمدعلی سعید عسکری طی مراسم باشکوهی 

برگزار شد
همچنین دراین مراسم از طرف انجمن بیماران تالاسمی استان گلستان به دلیل 
همکاری و مساعدتهای صادقانه به بیماران تالاسمی با اهدای لوح تقدیر و سپاس 

قدردانی شد.

استاندار خراسان رضوی:

حضور مردم پای صندوق های رای کلید استمرار 
جمهوری اسلامی ایران است

مشهد-مرضیه یاری-خبرنگاریادگار امروز :
 استاندار خراسان رضوی گفت: همه افتخارات ما در انتخابات گذشته و پیش رو به 
مردمی بودن آن است لذا باید شرایط را برای حضور همگان پای صندوق رأی فراهم 
کنیم.علیرضا رزم حســینی ظهر امروز در دیدار اعضای هیئت نظارت بر انتخابات 
استان که در محل دفتر استاندار برگزار شد، با بیان اینکه بسیج در همه دوره ها نقش 
بســزایی را در امنیت کشور داشته است، اظهار کرد: انتخابات امری بسیار مهم در 
کشور ماست و همه نمایندگان به صورت مستقیم توسط مردم انتخاب می شوند.وی 
با تأکید بر اینکه حضور مردم در پای صندوق رأی نقش تعیین کننده ای در امنیت 
ملی و بین المللی دارد، افزود: همه باید با همکاری هم زمینه خنثی سازی نقش های 

دشمنان و حضور حداکثری مردم را فراهم کنیم.
رزم حســینی تصریح کرد: به عنوان مجری انتخابات در استان تمام سعی خود را 
برای برگزاری قانونی و هر چه بهتر انتخابــات انجام خواهم داد تا مرقانون رعایت 
شود لذا در همین راستا همه فرمانداران و بخشداران آموزش های کافی را داشته اند.
استاندار خراسان رضوی ادامه داد: همه افتخارات ما در انتخابات گذشته و پیش رو 
به مردمی بودن آن اســت لذا باید شرایط را برای حضور همگان پای صندوق رأی 
فراهم کنیم. حضور مردم همیشه در صحنه کلید استمرار جمهوری اسلامی ایران 
است.وی با اشاره به اینکه انتخابات باید طی فرایند قانونی خود انجام شود، افزود: 
قطعاً خراســان رضوی در حوزه مشارکت مردمی در انتخابات همانند عرصه های 

دیگر سربلند خواهد بود.

مدیر عامل شرکت توزیع برق مازندران :

بسیج پرچم دار ولایت مداری است
ساری-  امیری فر-خبرنگاریادگار امروز

مدیر عامل شرکت توزیع برق مازندران در آیین گرامیداشت هفته بسیج در ساری 
به نقش بســیج در عرصه های گوناگون کشور پرداخت و گفت : بسیج پرچم دار 

ولایت مداری است .
مهندس رضا غفاری افزود : بسیج نماد اخلاص و خدمت خالصانه به مردم و شکوه 

جهاد و ظلم ستیزی است .
وی تفکر بســیجی را از قداست نیت او دانست و خاطر نشان کرد : رمز موفقیت و 
سربلندی و امنیت کشور را در تفکر بسیجی و نیت خالص و صفای باطن آنها باید 

جست .
مدیر عامل شرکت توزیع برق مازندران با بیان اینکه بسیج یک فر هنگ ساخته شده 
در دوران حماســه و رزم است ، گفت : بسیج متعلق به همه اقشار مردم وفادار به 
نظام وانقلاب شکوهمند اسلامی است و مردم عاشق اخلاص ، صفا، حماسه آفرینی 

و ایثارگری بسیجیان درس آموز مکتب امام راحل هستند.
وی به برنامه های مختلف شرکت در هفته بسیج اشاره و برگزاری آیین تجلیل از 
بسیجیان نمونه ، دیدار با خانواده های معظم و معزّز  شهدا، غبار روبی مزار شهدا ، 

برگزاری مسابقات و ..... از جمله این برنامه ها بر شمرد.

برگزاری  جشنواره فراگیری نخستین واژه آب 
در چایپاره 

ارومیه - مینا اصلانی-خبرنگاریادگار امروز:
یازدهمین دوره جشنواره فراگیری نخستین واژه آب در سالن مجتمع فرهنگی و 

هنری ۹ دی قره ضیاء الدین برگزارشد
 یازدهمین دوره جشنواره فراگیری نخستین واژه آب با همکاری ادارت آموزش و 
پرورش و فرهنگ و ارشــاد اسلامی شهرستان چایپاره در سه سطح ) اول ، دوم و 
سوم ( مقاطع ابتدایی مدارس دخترانه و پسرانه شهرستان با هدف آموزش و ترویج 

فرهنگ مدیریت مصرف بهینه آب و با حضور مسئولین شهرستانی برگزار گردید.
در ابتدا آقای امینلوی مدیر امور آب و فاضلاب شــهری اظهار داشــتند که هدف 
از برگزاری جشــنواره نخستین واژه آب این است که دانش آموزان مقطع ابتدایی 
همزمــان با یادگیری اولین کلمه آب با مفاهیم و نقش و اهمیت آب در زندگی و 
همچنین با محدودیتهای جدی آب آشنا شده و با روشهای مصرف بهینه آب آشنا 
شوند. امینلوی در ادامه با بیان اینکه از میزان بارندگی ها و نزولات آسمانی در کشور 
کاسته شده است لذا به بیان اهمیت آب در جامعه از منظر قرآن پرداخته و بیان 
داشتند در طبیعت هیچ عنصری به ارزشمندی آب نبوده و هیچ موجود زنده ای 

نمی تواند بدون آب به زندگی خود ادامه دهد .
مدیر امور آبفای قره ضیاء الدین با مخاطب قرار دادن دانش آموزان تأکید کرد : که 
افزایــش روز افزون جمعیت و همچنین کاهش منابع آبی بی تردید دهه آینده با 
شدت و تهدید جدی تری در زمینه آب مواجه خواهیم شد و راه برون رفت از مشکل 
کم آبی و بحران آب ، مدیریت صحیح و عقلانی بر نحوه مصرف آب در بخشهای 
مختلف می باشد که تحقق این این امر مهم همکاری تمام ارگانهای مربوطه و مردم 

به ویژه شما دانش آموزان عزیز را می طلبد .
درپایان مدیراین امور اظهار داشتند که شهر قره ضیاالدین با جمعیتی بالغ بر  ۲۵ 
هزار نفر دارای ۱۲ هزار فقره انشعاب آب و ۸ هزار فقره انشعاب فاضلاب می باشد 
ضمنآ آب شرب سالم و بهداشتی مشترکین عزیز از طریق ۷ حلقه چاه آب تامین 
می گردد . در ادامه آقای عطارد مدیر اداره آموزش و پرورش شهرستان ضمن تشکر 
از   برگزار کنندگان این جشنواره به اهمیت آب ، وضعیت منابع آبی موجود کشور و 
جهان ، مصرف سرانه آب ، چگونگی بهینه سازی مصرف آب و اصلاح الگوی مصرف 
آب اشاره نمودند و از دانش آموزان خواست در صرفه جویی این نعمت الهی نهایت 
دقت را داشته باشند چرا که مهمترین دلیل آن این است که خداوند در قرآن کریم 
بارها به انسان سفارش کرده که در مصرف نعمت هایش صرفه جویی کنند و وفور 

نعمت را در شکر گذاری از خداوند قرار داده است .
در ادامه این جشنواره از ۱۰ نفر از حامیان آب توسط مسئولین شهرستانی حاضر در 

این مراسم با اهدای هدایا تجلیل به عمل آمد.
ضمنا به ۸ نفر از برندگان مســابقه حضوری هم با اهدا هدیه تجلیل به عمل آمد. 
همچنین لازم به ذکر است که در بین کلیه شرکت کنندگان پکیج های آموزشی 

توزیع گردید .

مشهد-مرضیه یاری-خبرنگاریادگار امروز :
 رئیس کمیسیون اقتصادی، سرمایه گذاری و 
مشارکت ها، و رییس کمیته نظارتی شماره 4 
شورای اسلامی شهر مشهد خواستار جدیت 
دستگاه های ذیربط دولتی در عمل به وظایف 
قانونی خود به منظور تسریع در رفع مشکلات 
حقوقی امــلاک واقع در طرح های بازآفرینی 

به ویژه در بافت پیرامون حرم مطهر شد.
سرمایه گذاری  اقتصادی،  کمیســیون  رئیس 
و مشارکت های شــورای اسلامی شهر مشهد 
مقدس خواســتار جدیت دستگاه های ذیربط 
دولتی در عمــل به وظایــف قانونی خود به 
منظور تسریع در رفع مشکلات حقوقی املاک 
واقع در طرح های بازآفرینی به ویژه در بافت 
پیرامــون حرم مطهر شــد. احمد نوروزی در 
حاشیه جلســه کمیته نظارتی منطقه ثامن 
شــهرداری با اشــاره به قانــون »حمایت از 
احیاء، بهسازی و نوسازی بافت  های فرسوده و 
ناکارآمد شهری« که در بهمن سال 1389 به 
تصویب رســیده بود، خاطرنشان کرد: یکی از 
مشکلات ما در بافت پیرامونی اختلافات ملکی 
است. برخی املاک در طرح های بازآفرینی و 
نوســازی، بســیار قدیمی و دارای ورثه های 
متعدد بوده و جمع کردن چنین پرونده هایی 
بسیار مشکل آفرین اســت. چنین اختلافاتی 
نیازمند کار سنگین و تخصصی است که باید 
توسط کمیته ای ویژه مورد بررسی قرار گیرد. 
چنین کمیتــه ای در قانون حمایت از احیای 
بافت ها در ســال 89 پیش بینی شده بود اما 
متاســفانه تا امروز تشکیل نشــده است.وی 

ادامه داد: در ماده 9 این قانون تاکید شــده: 
»به منظور حل و فصل اختلافات و مشکلات 
مربوط به امــلاک و اراضی واقع در طرح های 
مصوب احیاء، بهسازی و نوسازی اعم از فاقد 
ســند، بلاصاحب و مجهول المالک و ســایر 
اختلافات و تعییــن تکلیف وضعیت این گونه 
املاک، وفق ضوابط و مقررات مربوط، هیأتی 
مرکب از یک نفر از قضات با تجربه دادگستری 
به انتخاب رئیس قوه قضائیه، رئیس اداره ثبت 
اســناد و املاک محل یــا نماینده وی و یک 
نفر به نمایندگی از ســوی سازمان مسکن و 
شهرسازی استان در اداره ثبت اسناد و املاک 

محل تشکیل می شــود و با رعایت ضوابط و 
مقررات مورد عمل نسبت به موضوع رسیدگی 
و بــا رأی قاضی عضو هیــأت اتخاذ تصمیم 

خواهد نمود.«
نــوروزی ادامــه داد: بــر این اســاس قانون 
صراحت دارد حل و فصــل اختلافات ملکی 
و حقوقی املاک واقع در بافت های فرســوده 
شهری برعهده کمیته ای است که شهرداری 
در آن نقشــی ندارد، اما متاســفانه به دلیل 
قصور دستگاه های مرتبط با این ماده قانونی، 
اختلافات شــهروندان باید از طریق دستگاه 
قضایی پیگیری شود که روند اقدامات قانونی 

آن بســیار زمان بر اســت و بالطبع این نهاد 
خدماتی بی دلیل گرفتار پرونده هایی بســیار 
پیچیده می شــود که زمان و انرژی بسیاری 
را به جــای انجــام برنامه هــای خدماتی و 
توسعه شــهری، از شهرداری به هدر می دهد 
و پروژه هــای بزرگ تا تعییــن تکلیف یک یا 
دو ملــک حتی چندســال بلاتکلیف مانده و 
توجیــه اقتصادی خود را از دســت می دهد.

اقتصادی شــورای شهر  کمیســیون  رئیس 
مشــهد همچنیــن از ضعف اطلاع رســانی 
و فرهنگ ســازی در بــاب پرداخــت حقوق 
شــهرداری نیز گلایه کرد و گفت: متاسفانه 
مدیریت شــهری تاکنون نتوانسته این اصل 
را برای همه جا بیندازد که هرگونه پرداختی 
توسط شهروندان به صندوق شهرداری صرف 
هزینه های شــهر می شــود و ایــن درآمدها 
به جیب اشــخاص نمی رود.نــوروزی تصریح 
کرد: برخی از شــهروندان وقتی به شهرداری 
می رســند اراده ای به پرداخت حقوق شــهر 
ندارند. برخی افراد بیشتر به دنبال آن هستند 
که با وجود استفاده از خدمات شهرداری، در 
قبال فعالیت های خود در شهر هیچ پرداختی 
نداشته باشند اما باید توجه کرد که نگهداری 
شــهر روزانه 5 میلیارد تومــان هزینه دارد و 
تنها منابع تامین ایــن هزینه ها همین وجوه 
دریافتی از شهروندان اســت. درواقع شهر با 
پول خود مردم اداره می شــود. اگر کســانی 
از پرداخت این حقوق ســرپیچی کنند فشار 
بیشتری به سایر شــهروندان تحمیل خواهد 

شد.

ثبت نام 14 نفر در  حوزه انتخابیه 
شهرستانهای کرج، فردیس و اشتهارد 

کرج-اکبری-خبرنگاریادگار امروز:
فرمانــدار مرکز حوزه انتخابیه شهرســتانهای کــرج، فردیس و 
اشــتهارد از ثبت نام ۱۴ نفر در نخستین روز از فرایند ثبت های 
داوطلبان یازدهمین دوره مجلس شــورای اسلامی در این حوزه 
انتخابیه خبرداد.به گزارش کمیته تبلیغات و اطلاع رســانی ستاد 
انتخابات ســتاد فرمانداری شهرستان کرج؛ »غفور قاسم پور«  در 
جمــع خبرنگاران با اعلام این خبر افزود: در نخســتین روز ثبت 
نــام ها، 14 نفر در حوزه انتخابیه شهرســتانهای کرج، فردیس و 
اشــتهارد ثبت نام داشــتند که از این تعداد 2 نفر خانم و 12 نفر 
آقا بوده اند.وی با اشــاره به مــدرک تحصیلی ثبت نام کنندگان 
نیز افــزود: از این تعــداد 4 نفر دارای مــدرک دکتری و مابقی 
کارشناســی ارشد داشــتند.فرماندار حوزه انتخابیه شهرستانهای 
کرج، فردیس و اشتهارد در پایان نخستین روز از فرایند ثبت نام 
داوطلبان یازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی ضمن قدردانی 
از تــلاش های هیات محترم نظارت در اجــرای فرایند قانونی، از 
صدا و ســیمای مرکز اســتان البرز، اصحاب رســانه و مطبوعات 
کــه تا آخرین لحظات همراه با هیات اجرایی در ســتاد انتخابات 
فرمانداری شهرستان کرج رویدادهای خبری را منعکس نمودند، 

قدردانی کرد. 

رشد ۹۵ درصدی سرمایه گذاری صنعتی 
در گلستان

گرگان-آذری-خبرنگاریادگار امروز : 
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت گلستان با اشاره به رشد ۹۵ 
درصدی سرمایه گذاری صنعتی در استان گفت: از ابتدای امسال تا 
پایان آبان ماه میزان سرمایه گذاری صنعتی در استان به بیش از ۵ 

هزار میلیارد ریال رسیده است.
حســین طلوعیان اظهارداشــت: در 8 ماهه ابتدایی امسال میزان 
سرمایه گذاری صنعتی در استان با رشدی 95 درصدی به بیش از 

5 هزار میلیارد ریال رسیده است.
وی افزود: در این مدت 90 پروانه بهره برداری صنعتی در اســتان 
صادر شده که نسبت به مدت مشابه سال گذشته رشد 13 درصدی 

دارد.
رئیس ســازمان صنعت، معدن و تجارت استان بیان داشت: میزان 
ســرمایه گذاری پروانه های بهره بــرداری جدید بیــش از 5 هزار 
میلیــارد ریال بود که در مقایســه با 2 هــزار و 689 میلیون ریال 

است. 
وی عنــوان داشــت: میزان اشــتغال ثبــت شــده در پروانه های 
بهره برداری جدید 939 نفر اســت که در این شــاخص نیز شاهد 

رشدی 21 درصدی هستیم.
طلوعیــان گفت: همچنیــن در این مدت تعــداد 227 فقره جواز 
تاسیس صنعتی با پیش بینی سرمایه گذاری 16 هزار و 518 میلیون 

ریال و اشتغال 4 هزار و 485 نفر در استان صادر شده است.
وی افزود:  این شــاخص نسبت به مدت مشــابه سال قبل از نظر 
تعداد 48 درصد و از نظر پیش بینی ســرمایه گذاری و اشتغال نیز 

33 درصد رشد دارد.

بهره برداری از زیرگذر سنگتراشان  
ساری در ایام دهه فجر

ساری-  امیری فر-خبرنگاریادگار امروز
رئیــس اداره نظارت بر ســاخت راهها از بهره بــرداری از زیرگذر 
سنگتراشان در ایام ا...دهه مبارک فجر با صرف اعتباری بالغ بر 40 

میلیارد ریال خبر داد .
به گزارش اداره ارتباطات و اطلاع رسانی اداره كل راه و شهرسازي 
اســتان مازندران مهندس معزمیرموســایی رئیس اداره نظارت بر 
ســاخت راهها ضمن اعلام این مطلب گفــت: این زیرگذر با هدف 
ارتقاء ایمنی و همچنین كاهش تصادفات و تسهیل در امر حمل و 

نقل و کاربران جاده ای به اجرا در آمد.
وي ادامــه داد : از این رو اقدامات ایمن ســازي و افزایش ظرفیت 
ایمني محورهاي تحت پوشــش بعنوان اولویت كاري این مجموعه 
قرارگرفــت كه ازجمله آن میتوان به احداث زیرگذر سنگتراشــان 

اشاره نمود .
رئیس اداره نظارت بر ساخت راهها در خصوص مشخصات اجرایي 
پروژه مذكور عنوان كرد: اجراي زیرگذر باكســي به دهانه 9 متر و 
ارتفــاع 5.5 متر بطول 25 متر می باشــد و باكس زیرگذر و دیوار 
رمپها تكمیل گردیده ، بسترسازی رمپ ها در دست اجرا مي باشد.

وی در خصوص این پروژه اظهار کرد : تكمیل ساخت قطعات پیش 
ســاخته باكس زیرگذر ، خاكبرداري رمپ ها ، احداث آبرو ،احداث 
دیوار رمپ ها،جابجایي لوله گاز موجود در بستر رمپ هاي ورودي و 

خروجي شرقي از کارهای انجام شده این پروژه می باشد .
مهندس میرموســایی به مزیت هاي زیرگذر " سنگتراشان" اشاره 
و اظهار داشــت : بدلیل تردد پرشــمار در محور ساري – تاكام – 
كیاسر و همچنین دسترسي ایمن به روستاها و حذف بریدگي هاي 

غیرمجاز این زیرگذر با هدف ارتقاء ایمني به اجراء درآمد.
گفتنی اســت : اعتبار هزینه شــده این پروژه تاکنون بیش از 40 

میلیارد ریال با پیشرفت فیزیکی 90 درصد می باشد .

بازدید سرزده رئیس دانشگاه علوم 
پزشکی مازندران از مراکز درمانی ساري

ساری-  امیری فر-خبرنگاریادگار امروز
دکتر سید عباس موســوی رئیس دانشگاه علوم پزشکی مازندران 
،دکتــر محمد دامادی نماینده مردم ســاری در مجلس شــورای 
اســلامی وهیات همراه از بخش هاي درماني وپروژه هاي درحال 
ساخت مراکز آموزشی درمانی امام خمینی)ره(و بوعلي سینا ساري  
بازدید بعمل آوردند. مسئولین بیمارستان نیز در این بازدید ضمن 
همراهي رئیس دانشگاه علوم پزشکي مازندران ، معاونین دانشگاه 
و نماینده مردم ساري در مجلس شوراي اسلامي ، توضیحات لازم 
درباره پروژه هاي جدید و برنامه هاي در دست اجرا در بیمارستان 

جهت ارائه خدمات مطلوب تر به مردم را ارائه کردند.

بابامحمدی - خبرنگاریادگار  مهدیشهر- حسین 
امروز:نشست شــورای معاونین به ریاست دکتر 
حاجی بگلو شــهرداردر محل شــهرداری برگزار 
شد.در این نشست دکترحاجی بگلو با بیان اینکه 
در این دوره به نشاط اجتماعی توجه ویژه ای شد 
افزود: با توجه به قول های داده شده خوشبختانه 
با همکاری بخش خصوصی و پس از اتمام مراحل 
اولیه تا ماه آینده بخشی از اولین شهربازی شهر 

در پارک کوهستان مهدیشهر به بهره برداری می رسد.
وی در ادامه با بیان اینکه اقدامات شــهرداری مهدیشــهر در مناطق مختلف شهر گسترده 
است اظهار داشت: با توجه به قولی که به اهالی محترم مسکن مهر داده شده در این منطقه 
و همچنیــن منطقــه رابند نیز در ماه های آتی پارک های کــودک محله ای افتتاح خواهد 
شد، لازم بذکر است تجهیزات مخصوص بازی کودکان در پارک آبشار نیز نصب شده و قابل 
اســتفاده است.دکترحاجی بگلو بیان داشت: در اقدامی مشترک با سپاه پاسداران مهدیشهر 
"بهشت کودک" در محیطی سرپوشیده  نیز در حال تجهیز است که بزودی افتتاح می شود، 
لازم می دانم از جناب سرهنگ ذوالفقاری فرمانده سپاه مهدیشهر و از دغدغه مندی ایشان 

نهایت تشکر را داشته باشم.
شهردارمهدیشــهر در پایان عنوان کرد: افتخار می کنیم در مجموعه شهرداری آقایان اروئی 
و نورانیان در ورزش هاکی جزو پر افتخار ترین ها هســتند که جای بسی خوشحالی است،  
آقای نورانیان اخیرا به تیم هاکی لاماســیا ترکیه ملحق شــدند که برای ایشــان موفقیت و 

پیشرفت روز افزون آرزومندم.

گرگان-آذری-خبرنگاریادگار امروز : 
مهندس محمد رحیم رحیمی مدیرعامل گاز گلستان 
با حضور در اداره کل تبلیغات اسلامی استان با حجت 
الاسلام  والمسلمین ولی نژاد مدیرکل دیدار وگفتگو 
کرد. در این دیدار که با هدف بررسی مباحث تبلیغی 
و فرهنگی  بویژه در راســتای مباحث مرتبط با نماز و 
امورات ائمه جماعات گاز گلستان انجام شد مدیرعامل 
گاز گلستان با تبریک هفته بســیج گزارشی از روند 

اجرای برنامه های دینی ، تبلیغی و فرهنگی بویژه برگزاری مستمر نماز و ارائه مباحث فرهنگی در بین 
صلاتین نماز ظهر و عصر و موارد مرتبط دیگر  ارائه داد.

مهندس رحیمی  با اشاره به اینکه رسالت شرکت گاز توسعه گازرسانی در سطح استان می باشد  ولی 
در کنار وظیفه اصلی خود همه ساله  برنامه تبلیغی و فرهنگی در حوزه مبانی دینی و عقیدتی را در 

دست انجام دارد.
دراین نشست همچنین حجت الاسلام و المسلمین ولی نژاد مدیرکل تبلیغات اسلامی گلستان نیزضمن 
عرض خیرمقدم به مهندس رحیمی و هیئت همراه،از زحمات و تلاشهای انجام شده گازگلستان بویژه در 
اشاعه و گسترش برنامه های دینی و تبلیغی تشکر نموده و از شرکت گاز به عنوان یکی از دستگاههای 

فعال در این خصوص یاد کرد.
وی افزود:ازاهداف مهم تبلیغات اســلامی ،تقویت مباحث دینی و فرهنگی درســطح ادارات بوده که 
دراین رابطه برنامه ریزیهای جامعی جهت احیاء و اشاعه معارف و مباحث فرهنگ دینی  انجام شده و 
خوشبختانه مبلغین و روحانیون بزرگوار در سطح  ادارات توانسته اند انگونه که شایسته است ما را به 

اهداف مورد نظر برسانند.

اولین شهربازی پارک کوهستان مهدیشهر دیماه 
بهره برداری می شود

اهمیت برنامه های  دینی و عقیدتی 
در شرکت گاز گلستان
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جنگل کاری همگانی برای ایران سرسبز
پهلوانی_  مهری  اباد_  خرم 
مدیــرکل  یادگارامــروز_ 
آبخیزداری  و  طبیعی  منابع 
لرستان در جلسه هماهنگی 
با تشکل های زیست محیطی 
و منابع طبیعــی، از اجرای 
جنــگل کاری همگانی برای 

ایران سرسبز خبر داد.
جمع  در  نجفــی  شــیرزاد 
کرد:  اظهــار  خبرنــگاران، 
سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری کشور در نظر دارد که 
۸۵ هزار هکتار از اراضی ملی را تا پایان هفته منابع طبیعی 
در سراسر کشــور با مشــارکت همه آحاد مردم، تشکل ها، 

نیروهای بسیج و...نهال کاری کند.
وی با بیان اینکه در لرستان نقاطی همچون اناردر خرم آباد، 
پــارک جنگلی شــوراب چگنی، ســراب جهانگیر)ولیعصر( 
پل دختر، شمال کوهدشت )داود رشید(، جنوب رومشکان، 
گاماســیاب نورآباد، چشمه علی اکبر الشــتر، پارک جنگلی 
شهید بهشتی بروجرد، پارک جنگلی ازنا، درب آستانه دورود 
و حوضیان الیگودرز هم زمان با سراســر کشــور نهال کاری 
خواهد شــد خاطرنشــان کرد: به اندازه کافــی نهال در نظر 
گرفته شده و روز پنجشنبه بیش از ۱۵۰۰ هکتار نهال کاری 

و بیش از ۱۲ هزار هکتار بذرکاری انجام خواهد گرفت.
نجفی با اشاره به نهال کاری مشارکتی با شهرداری خرم آباد، 
افزود: در آینده مناطقی مثل پشــته، پشت بازار، ۶۰ متری، 

فلک الدین، ریمله و شمال خرم آباد نهال کاری می شود.
مدیــرکل منابع طبیعی لرســتان از اصحاب رســانه و همه 
آحاد مردم خواســت که ضمن اطلاع رســانی برای این روز، 
مثل همیشه یار و یاور منابع طبیعی باشند و در این مراسم 

پرشکوه، حضور پررنگی داشته باشند.

پیشنهاد افزایش وام خرید مسکن برای 
اقتصاد ایران خطرناک است

یک کارشــناس اقتصاد مســکن با بیان این که در شــرایط 
اقتصادی کنونی  پیشــنهاد افزایش وام خرید مســکن برای 
اقتصاد خطرناک اســت، گفت:  انبوه ســازان باید پیشــنهاد 

افزایش وام ساخت را می دادند نه وام خرید  مسکن. 
افشــین پروین پور پیشــنهاد کانون سراســری انبوه سازان 
به رئیس جمهــوری  برای افزایش وام خریــد به بهانه رونق 
تولید مســکن را در شــرایط کنونی  اقتصاد کشور خطرناک 
ارزیابی و اظهار کرد: پیشنهاد کانون سراسری  انبوه سازان به 
رئیس جمهوری با هــدف افزایش وام خرید به 300 میلیون 
 تومان بسیار خطرناک اســت و گره ای از مشکلات مردم را 
در بازار  مســکن باز نمی کند. وی بــا تاکید بر این که در این 
وضعیت اقتصــادی و رکود بازار مســکن  باید طرف عرضه 
)ساخت و ساز( تقویت شود، افزود: زمانی که تقاضا  تحریک 
شــده و کاری در حوزه ســاخت و ســاز انجام نشود، خیلی 
واضح  اســت که افزایش وام خرید مسکن منجر به افزایش 
قیمت ها خواهد شــد. وی با اشاره به این که باید افزایش وام 
خرید مســکن به 300 میلیون  تومان، بازار با فشار تورمی از 
رکود خارج می شود، ادامه داد: فازغ  از این که آیا بانک ها توان 
پرداخــت چنین وامی را دارند و از همــه مهم تر  متقاضیان 
ایــن نوع وام می توانند اقســاط آن را پرداخــت کنند، باید 
تاکید  کنم که چنانچه با چنین پیشــنهادی موافقت شــود 
بخش مسکن با یک فشــار  تورمی بسیار بالا از رکود خارج 
خواهد شــد. وی اضافه کرد: در شــرایط اقتصــادی کنونی، 
پیشــنهاد انبوه ســازان به  هیچ وجه به صلاح مسکن و کل 
اقتصاد کشور نیست. کارشناس اقتصاد مسکن با بیان این که 
در حال حاضر قیمت مســکن  حباب دارد کــه باید از بین 
برود، تصریح کرد: مسئولان ذی ربط باید کار  اصلی یعنی از 
بین بردن حباب قیمت مســکن را در دستور کار قرار  دهند 
نه پیشــنهاد خطرناک افزایش وام خرید مسکن. پروین پور با 
اشــاره به این که حباب قیمت مســکن با کنترل سوداگری 
از  بین خواهد رفت، اظهار کرد: با اجرایی شــدن پیشــنهاد 
افزایش وام خرید  مســکن، قطعا وضعیت بازار مسکن بدتر 
شــده و حباب قیمت بزرگ تر  خواهد شــد. وی با تاکید بر 
این که تورم مســکن نیز با تاخیــر کل اقتصاد را تحت تاثیر 
 قرار می دهد، گفت: انبوه ســاز واقعی باید پیشــنهاد افزایش 
وام ســاخت بدهد  نه وام خرید. متاسفانه دغدغه اصلی اینها 
ساخت و ساز نیست و دغدغه  آنها فروش واحدهای خود به 

هر قیمتی است.

راه اندازی ۱۹ واحد صنعتی راکد و غیرفعال
 در شهرک ها و نواحی صنعتی لرستان

خرم اباد_ مهری پهلوانی_ یادگارامروز_  مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی لرستان 
از راه اندازی ۱۹ واحد صنعتی راکد و غیرفعال در شهرک ها و نواحی صنعتی استان خبر 
داد.بختیار رازانی در جمع خبرنگاران، اظهار کرد: با معرفی سرمایه گذار جدید و همچنین 
تأمین مالی و ارائه تســهیلات در سال گذشته تعداد ۲۴ واحد صنعتی مجدداً به چرخه 

تولید بازگشتند.
وی تصریح کرد: از ابتدای سال ۹۸ تاکنون ۱۹ واحد تولیدی بهره بردار راکد در شهرک ها 
و نواحی صنعتی راه اندازی مجدد شــده و زمینه اشتغال برای ۱۸۰ نفر فراهم شد که با 
نوسازی و بازسازی ماشین آلات، تولید محصول جدید یا تغییر در کادر مدیریتی موفق به 

بازگشت مجدد به چرخه تولیدشده اند.
مدیرعامل شــرکت شهرک های صنعتی لرســتان ضمن تأکید بر اجرای برنامه های این 
شــرکت، افزود: اهداف این شرکت در راســتای راه اندازی واحدهای راکد صنایع کوچک 
و بــالا بردن ظرفیت تولید واحدهای نیمه فعال برنامه ریزی شــده امــا در این میان نیز 
عمده ترین مشکلاتی که منجر به تعطیلی واحدهای صنعتی می شود را به ترتیب نقدینگی 

و مشکلات مرتبط با سازمان های تأمین اجتماعی و امور مالیاتی است.
رازانی اضافه کرد: امیدواریم با اقدامات صورت گرفته در حوزه توســعه صنعتی، شــاهد 
جهش صنعتی خوبی در آینده نزدیک در این اســتان باشیم و این شرکت مصمم است 
تا پایان سال جاری تعداد دیگری از واحدهای صنعتی که در شهرک ها و نواحی صنعتی 

استان به دلایل مختلف غیرفعال شده اند را راه اندازی مجدد کند.

کانون سراسری  رییس  غالبی،  مجتبی 
درمانگران اعتیاد کشــور گفت:  شیوع 
ایدز در زنــان 20 درصد افزایش یافته 
اســت و ابن موضوع بهخ  اطر رفتارهای 

غیرایمن جنسی است. 
رییس کانون سراسری درمانگران اعتیاد 
کشــور ضمن تشــریح عوامل  موثر در 
گسترش بیماری ایدز در ایران می گوید: 
علاوه بر استفاده از  سرنگ های آلوده که 
اکثرا هنگام تزریق مشترک مواد مخدر 
رخ  می دهنــد، خالکوبــی و رفتارهای 
غیرایمن و پرخطر جنسی، مصرف  انواع 
مواد محرک همچون شیشه، اکستازی و 
قرص های روانگردان و  الکل، کتامین نیز 
در بروز بیماری ایدز موثر است، چراکه 
اســتفاده از  این مواد در درک و قضاوت 
مصرف کننده تغییراتی ایجاد می کند، تا 
 جایی که فرد پس از مصرف، رفتارهای 
غیرعاقلانه و پرخطــری بدون  توجه به 

عواقب آن از خود بروز می دهد. 
مجتبی غالبی، با بیان اینکه بیماری ایدز 
علاوه بر مشــکلات جسمانی و  درمانی 
مشــکلات مالــی و اجتماعــی زیادی 
برای بیمــاران و جامعه ایجاد  می کند، 
اظهار کرد: در ســال ۱۳۸۱ که ایران با 
اپیدمی و گســترش  ویروس اچ آی وی 
مواجه شــد، آمارها نشــان داد که ۹۷ 
درصد مبتلایان  بــه این بیماری مرد و 
سه درصد زن بودند و حدود ۷۰ درصد 
آنها از  طریــق اعتیاد تزریقی دچار این 

بیماری شده بودند. 
وی بــا بیان اینکه شــیوع بیماری ایدز 

در معتادان بیشــتر از سایر افراد  است، 
ادامه داد: آمارهای سال ۸۱ حاکی از آن 
بود که حدود ۳۰۰ هزار  نفر از معتادان 
کشــور تزریقی بودند که در این میان 
حــدود ۲۵ درصد از  معتــادان تزریقی 
دچار بیمــاری ایدز بودنــد. در همین 
راستا از آن ســال،  مراکز درمان اعتیاد 
ســرپایی راه اندازی شد تا انتقال ایدز از 
راه تزریق  کنترل شــود و درصد زیادی 
از معتادان تزریقی تحت پوشــش این 
مراکز  قرار بگیرند. از آن ســال تاکنون 

میلیون ها بیمار معتاد در مراکز درمان 
 سرپایی تحت درمان قرار گرفته اند و هم 
اکنون حــدود یک میلیون و   ۲۵۰ هزار 
معتاد، تحت درمــان و آموزش در این 

مراکز هستند. 

ë  کاهش شیوع ایدز از طریق
اعتیاد تزریقی

غالبی یادآور شــد: ایــن مراکز موفق 
شده اند شیوع ایدز در معتادان  تزریقی 

را از ۲۵درصد بــه حدود نصف کاهش 
دهند و هم اکنــون در  نتیجه اقدامات 
درمانی صــورت گرفته در مراکز درمان 
اعتیاد، انتقــال  ویــروس  HIV  از راه 
تزریق، کمتــر از انتقال آن از راه روابط 

غیرایمن  جنسی شده است.  
این درمانگر اعتیاد با اشاره به اینکه در 
حال حاضــر ۷۵۰۰ مرکز  درمان اعتیاد 
سرپایی در کشور در حال فعالیت است، 
اظهار کرد:  آخرین گزارشــات دریافتی 
حاکی از آن اســت کــه در حال حاضر 

حدود   ۱۲ درصد معتادان تزریقی، مبتلا 
به ویروس اچ آی وی هستند. 

ë  در زنان افزایش  HIV  ویروس
یافته است

غالبی در ادامه با اشاره به وضعیت شیوع 
ایدز در زنان و مردان تاکید  کرد: برخی 
تحقیقات نشان می دهد که بروز ویروس 
اچ آی وی طی  ســال های اخیر در زنان 
۱۰ الی ۲۰ برابر افزایش یافته است که 
این  موضوع نیز ناشــی از رفتارهای غیر 
ایمن جنسی اســت. البته این  موضوع 
باعث نشــده که آمار زنان مبتلا به ایدز 

بیشتر از مردان باشد. 

ë  تاثیر مصرف مواد محرک و
قرص های روانگردان در بروز ایدز

رییــس کانــون سراســری درمانگران 
اعتیاد کشور در ادامه به تشریح  عوامل 
موثر در بروز بیمــاری ایدز در معتادان 
پرداخــت و افزود: به  طور کلی معتادان 
از طریق اســتفاده از سرنگ های آلوده، 
خالکوبی و  رفتارهای پرخطر جنســی 
مبتلا به این بیماری می شوند. البته هم 
اکنون  نیز مصرف مــواد محرک مانند 
شیشــه و همچنین الــکل، قرص های 
 روانگردان، اکســتازی، کتامین و... نیز 
در بروز این بیماری دخیل  اســت؛ زیرا 
اســتفاده از این مواد در درک و قضاوت 
مصرف کننده  تغییراتی ایجاد می کند، به 

طوری که فــرد، پس از مصرف اینگونه 
مواد،  رفتارهای غیرعاقلانه و پرخطری 
را بدون توجه به عواقب آن از خود  بروز 

می دهد. 
ایــن درمانگر اعتیاد ادامــه داد: در این 
میان معتادانی که در زندان ها  نگهداری 
می شوند نیز به دلیل وجود آلودگی های 
این اماکن ممکن اســت  دچار بیماری 
ایدز شوند. معتادانی هم هستند که به 
دلیل فقر و بیکاری و  جهت تهیه مواد، 
بــه رفتارهای پرخطــر روی می آورند. 
چنانچــه فــرد  معتادی مبتــلا به این 
ویروس شــود، احتمال اینکه با مراجعه 
سریع به  مراکز درمانی جلوی پیشرفت 
این بیماری و انتقال آن به دیگر افراد را 

 بگیرد، بسیار کمتر از افراد عادی است. 

ë  انتقاد نسبت به نحوه نگهداری
معتادان دارای بیماری خاص

وی در ادامه ضمن انتقاد نسبت به نحوه 
نگهداری معتــادان دارای  بیماری های 
خاص در مراکــز اقامتــی تاکید کرد: 
معتادان مبتلا به ایدز به  صورت موقت 
در مراکــز اقامتــی و کمپ ها اســکان 
دارند و تحت درمان  قرار می گیرند این 
درحالیســت که آنها برای پیشگیری از 
بیماری های  پرخطر مانند ایدز نیازمند 
آموزش های مهارتی همــراه با مصرف 
دارو و  درمان های بلند مدت و نگهدارنده 

هستند. 
این درمانگر اعتیاد با بیان اینکه خانواده 
معتادان نیز نیازمند آموزش  هســتند، 
اضافه کرد: در مراکز اقامتی و بســتری 
و ندامتگاه به دلیل اقامت  موقت، امکان 
ارائه آموزش کامل و خدمات مناســب 
و مســتمر به  خانواده ها و حتی بیماران 

وجود ندارد.  

آنتونیــو گوتــرش، دبیــرکل ســازمان در ۲۵امین 
کنفرانس تغییرات اقلیمی  که در مادرید آغاز شــده 
است، ضمن هشدار نسبت به خطر نابودی  اکوسیستم 
از دولت های جهان خواســت که از جنگ با طبیعت 
دســت  بردارند و زندگی نسل های بعدی را به خطر 

نیندازند. 
دبیرکل سازمان ملل در سخنرانی افتتاحیه ۲۵امین 
کنفرانس جهانی آب  و هوایی در مادرید، دولت ها را 
به ســرعت عمل در اجرای اهداف  زیســت محیطی 
فراخواند و یادآور شد: اگر سریعا شیوه های زیست مان 

 را تغییر ندهیم، اصل زندگی را به خطر انداخته ایم. 
گوترش تاکید کرد که بشر باید بین "ابراز امیدواری" و 

"حفاظت عملی  از اقلیم"، یکی را انتخاب کند. 
وی با اشاره به گرمایش فزاینده و دور از انتظار زمین 
پرســید: آیــا  می خواهیم به عنوان نســلی در یادها 
بمانیم که وقتی زمین در حال  شــعله ور شدن بود، 

چشم هایش را بست؟
دبیرکل ســازمان ملل گفــت: میلیون ها نفر در دنیا 

خواستار تدبیری در این  زمینه هستند و ما باید نشان 
دهیم که عزم خود را برای پایان دادن به  جنگ علیه 

طبیعت جزم کرده ایم. 
وی ضمــن ابراز تاســف از اینکه بشــریت، آگاهانه 
اکوسیستم ها را با  استفاده از سوخت های فسیلی نابود 
می کند، متذکر شــد: یا باید اعتیاد به  زغال سنگ و 
نفت را ترک کنیم یــا همه تلاش ها بیهوده خواهند 

بود. 
گوترش در این سخنرانی کشورهایی را مورد خطاب 
قرار داد که  بالاترین میزان انتشار گازهای گلخانه ای 

را دارند و از آنها خواست زود  بجنبند. 
وی خاطرنشان کرد: آنچه مرا نومید می کند، کندی 
تغییرات و اقدامات  اســت؛ به خصوص که ما در حال 
حاضــر فناوری ها و ابزارهای لازم  برای این امر را هم 
داریم... با وجود همه وعده ها، در ۱۰ ســال گذشته 
 میانگین گازهای گلخانه ای منتشرشــده که موجب 
صدمات اقلیمی  می شــوند، سالی ۱.۵ درصد افزایش 

داشته است. 

سازمان های امدادی پیش از شروع کنفرانس اقلیمی 
سازمان ملل، زنگ  خطری را به صدا در آورده و گفته 
بودند کــه فجایع آب و هوایی می توانــد  به آوارگی 

میلیون ها نفر و به بهای جان انسان ها تمام شود. 
برآورد شــده که کنفرانس اقلیمی ســازمان ملل در 
مادرید دســتکم ۲۹هزار  شرکت کننده از ۲۰ کشور 
جهان داشته باشد. در این کنفرانس علاوه بر  وزیران، 
نخســت وزیران و روسای جمهور دولت های مختلف، 
گرتا  تونبرگ، کنشگر زیســت محیطی از سوئد هم 

حضور خواهد داشت. 
این نشســت که ریاســت آن را وزیر محیط زیست 
شیلی بر عهده دارد،   ۱۲ روز طول می کشد. میزبانی 
شــیلی به دلیل ناآرامی های اجتماعی در  این کشور 

لغو شد و اسپانیا برگزاری نشست را بر عهده گرفت. 
بنابر گزارش دویچه وله، یکی از مهم ترین مباحث این 
نشست، موضوع   کمک به کشورهای در حال توسعه 
برای مقابله با خسارات ناشی از  تغییرات آب و هوایی 
و نیز تعیین مقررات مشــخص بــرای اجرایی کردن 

 توافق نامه پاریس است. 
ســازمان های زیســت محیطی اصــرار دارند که در 
مادرید، کشورهای  عضو اتحادیه اروپا و عاملان اصلی 
انتشار گازهای گلخانه ای به اهداف  حفاظت از اقلیم 

متعهد و ملزم شوند. 

افزایش 20 درصدی شیوع ایدز در زنان
خبر

گوناگون

گوترش، دولت ها را به سرعت عمل
 در اجرای اهداف زیست محیطی  فراخواند

تکخبر
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افقي :

  1 - درخشــان، روشــن تر - از ادوات ورزش 
باســتانی - ســران و بــزرگان، جمــع رئیــس 
2 - متحیــر - حــرف شــرط، چنانچــه - فیلــم 
امیــر قویــدل 3 - خیــس، ضد خشــک - بازی 
روشــندلان - بامداد 4 - نرم - رشــته پهن - 
بیمــاری باقــا 5 - از بازیكنان اســبق تیم ملی 
فوتبــال ایــران - صدا، صوت، نغمــه و بانگ 6 
- ترســیدن - متفرقها، پراكنده ها 7 - سوراخ 
كردن، با دریل همراه است - یكی از دو جنس، 

مذكر، جنس به ظاهر قوی - ســطح، چهره، مایه 
پیشــرفت بعضی ها 8 9 - ســودای ناله، نفس 
بلند، از دل پر سوز بر آید - حرف انتخاب، بله 
آلمانی، حرف گزینش - فات آسیایی، سرزمین 
اورســت 10 - جمع مفتح - نامی پســرانه 11 
- مخفــف بدتر - بازیكــن پیروزی 12 - انجمن 
كمــک بــه امور خیریــه - درخت بــادام كوهی، 

دشتی در فارس - سم
 13 - بخشــنده - رفیــق - شــهر مذهبی، من 
تبریــزی 14 - آمــاده ســازی - غــذای شــب، 
ســوریه قدیم - نام قدیــم كربا 15 - اكنون، 
ایــن زمان، الســاعه، همین دم، الحال - كســی 
كه بختش همیشه ثابت است - تجدیده شده، 

دوباره پیدا شده

عمودي :

 1 - خواب دیــدن - از مدافعان ایتالیا 2 - از 
فن های كشــتی - كنایه از مراحل سیر وسلوك 
عــارف تا رســیدن بــه كمــال 3 - همــه، آقای 
آلمانــی، همه را شــامل شــود - گیاهــی - گرو 
گرفتــن، رهن كردن 4 - مرغــزار، صحرا - در 
رفــاه و آســایش - هنوز لاتیــن، عامت مصدر 

جعلی - طلق هندی
 5 - جمــع نكته - ســختی گرمــا 6 - بندری در 
هند - جمله قرآنی 7 - تیرچوبی بزرگ ســقف 
- بوی خوب زیر شــكم آهو، سقا بر دوش دارد 
تا تشــنگان را ســیراب كند، ماده سیاه رنگ و 
خــوش بویی كه در ناف آهوی مشــک تولید می 
شــود 8 - هر یک از دسته های آوندی در یک 
بــرگ - شــهر فــارس 9 - بنده و غــام، زاویه 
هدف گیری برای توپخانه - مار چوبه 10 - لب 

كلفت - شاخه درخت
 11 - سپرده، ودیعه - اشاره به نزدیک، ضمیر 
اشــاره 12 - گل همیشــه بهــار - فتنه، بدی، 
فتنه و بــدی - آذری زبان، رها كردن، شــكاف 
- از حــروف الفبا 13 - جمــع ولایت - امراض 
چشــم - درون دهان 14 - پهلوان - رودی در 
آذربایجان 15 - ســازنده فیلم های كارتونی - 

یک دسته سرباز
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خبر خبر 

مومنی-خبرنگاریــادگار  اصفهان-مریــم 
امروز: 

آبفا اســتان اصفهان با کسب 5 رتبه اول 
در بخش های نصب انشــعاب آب ،نصب 
انتقال  انشعاب فاضلاب ،تعمیرات خطوط 
آب ،عیــب یابی مدارهــای فرمان برق و 
آزمون پارامترهای شــیمیایی آب بعنوان 
تیــم اول بلــوک 7  مقتدرانــه به مرحله 
کشــوری  مســابقات مهارتهــای فنی و 
تخصصــی بهره برداری شــرکتهای آب و 

فاضلاب کشور صعود کرد.
رئیس کمیته علمی و اجرایی مســابقات 
مهارتهای فنی و تخصصــی بهره برداری 
شــرکتهای آب و فاضلاب کشــور اعلام 
کرد:در مســابقات بلوک 7 مهارتهای فنی 
و تخصصــی بهره برداری شــرکتهای آب 
و فاضلاب کشــور که با حضــور تیمهای 
آبفا اصفهان ،یزد ،کاشــان ،چهارمحال و 
بختیــاری و کهگلیویــه وبویراحمد انجام 
گرفت در نهایــت آبفا اصفهان بعنوان تیم 
اول به مرحله بعد صعود کرد و آبفا یزد در 
بخش تعمیرات خطوط انتقال آب و نصب 
انشعاب فاضلاب توانست در این بخش ها 

رتبه دوم را به خود اختصاص دهد.
اکبری افزود: آبفا کاشــان در بخشــهای 
نصب انشــعاب آب و عیب یابی مدارهای 
فرمان توانســت به رتبه دوم دســت یابد 
و آبفــا چهارمحال و بختیــاری در بخش 
آزمون پارامترهای شــیمیایی به رتبه دوم 

دست یافت.
وی با اشــاره به تعداد شــرکت کنندگان 
در اولین دوره مســابقات مهارتهای فنی و 
تخصصی بهره برداری شــرکت های آب و 

فاضلاب کشور عنوان کرد: تا کنون 3هزار 
و 100 نفــر در قالــب 1417 تیــم از31 
اســتان در کشور در این دوره از مسابقات 

شرکت کردند.
معاون بهره برداری شرکت آب و فاضلاب 
اســتان اصفهان اعلام کرد: تا کنون برای 
آماده سازی سایت آموزش جهت مسابقات 
مهارتهای فنی و تخصصــی بهره برداری 
شرکتهای آب و فاضلاب کشور در اصفهان 
حدود 3 میلیارد تومان هزینه شده و برای 

تکمیل این ســایت به منظــور برگزاری 
مرحله کشوری مســابقات به یک میلیارد 

تومان دیگر نیاز است. 
اکبری با اشاره به اهداف برگزاری مسابقات 
مهارتها عنوان کرد: هدف از برگزاری این 
مســابقات  ایجاد بســتر مناســب جهت 
پیشبرد اهداف شرکت های آب و فاضلاب،    
تهیه استانداردهای لازم برای انجام فعالیت 
های حوزه صنعــت آب و فاضلاب ،ایجاد 
انگیزه و روحیه نشــاط در بین کارکنان،    
توسعه مشارکت جمعی،    انتقال تجربیات 
اجرایــی و عملیاتی همکاران در ســطوح 
مختلف،ارتقــاء دانش و مهارت فنی اکیپ 
های عملیاتــی،    شــناخت دقیق نقاط 
ضعف و قوت عملیات اجرایی،    توســعه 
کار تیمی و یافتن استعدادهای ویژه،ارتقاء 
وضعیت ایمنی کارگاه ها،    آموزش های 
عملــی جهــت افزایش ســرعت، دقت و 
قابلیت  انجام کار،شناسایی میزان  کیفیت 
تیم های واکنش سریع،استفاده از مسابقه 
مهــارت فنی بعنوان کارگاه آموزشــی  و    
بکارگیری و معرفــی تجهیزات نوین بوده 

است.

ارومیــه - مینــا اصلانی-خبرنگاریادگار 
امروز:

برگزاری جشــنواره  از  اســتان  مدیرکل 
منطقه ای گردشــگری تخت سلیمان با 
حضور پنج استان در شهرستان تکاب در 

انتهای هفته جاری خبر داد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل میراث 
فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی 
اســتان آذربایجان غربی، جلیل جباری با 
اعــلام این خبر گفــت : مهم ترین هدف 
برگزاری این جشنواره معرفی داشته های 

فرهنگی – تاریخی تکاب می باشد .
جلیــل جبــاری تصریح کرد : براســاس 
سیاســت های وزارتخانه متبــوع مبنی 
بر توســعه و رونق گردشگری در مناطق 
مختلف کشور ، جشنواره های هفت گانه 
ای برای نیمه دوم سال برنامه ریزی شد 
کــه هرکدام به میزبانی یک اســتان و با 
مشارکت سه یا چهار استان دیگر برگزار 

می شود.
او افــزود : تقســیم بنــدی مناطق نیز 
براســاس دارا بودن یک سری ویژگیهای 
مشــترک تاریخی ، اقلیمی و جغرافیایی 
بوده تا ضمن در نظر گرفتن این ویژگیها 
، از نظــر تبلیغــات و برد رســانه ای نیز 

حائز اهمیت باشــد، بطوری که می توان 
به جشــنواره زاگرس نشــینان با حضور 
استانهای کردستان ، کرمانشاه و ایلام که 
در مسیر سلسله کوه های معروف زاگرس 

واقع شده اند اشاره کرد.
جباری ادامه داد : در این میان ، اســتان 
آذربایجــان غربی بعنوان یکی از میزبانان 
این جشنواره ها انتخاب شد تا با مشارکت 
اســتانهای آذربایجان شــرقی ، اردبیل ، 
زنجان و گیلان برگزار کننده یکی از این 

جشنواره های هفت گانه کشوری باشد.
مدیــرکل آذربایجان غربــی اضافه کرد : 

اداره کل میراث فرهنگی ، گردشــگری و 
صنایع دستی استان آذربایجان غربی نیز 
تکیه بر ظرفیت ها و استعداد های موجود 
، مجموعه جهانی تخت سلیمان تکاب را 
محوریت موضوع قــرار داده و لذا عنوان 
جشنواره را نیز با همین نام و به میزبانی 
شــهر تکاب پیشــنهاد داده و مورد تایید 

وزارتخانه قرار گرفت.
جباری با اشــاره بــه برنامه هــای این 
جشنواره گفت : جشــنواره مذکور دارای 
بخشــها و محتواهای مختلــف و جذابی 
اســت بطوری کــه اجــرای برنامه های 

فرهنگی اســتانهای مدعو با هدف ایجاد 
فضایی با نشاط از آن جمله است.

او افزود : بخش مهم این رویداد ، نمایشگاه 
جنبی آن اســت که هنرمنــدان صنایع 
دســتی اســتان ها آخرین محصول های 
هنری خود را بــرای علاقه مندان عرضه 
خواهند کرد و اجرای تورهای آشــنایی با 
جاذبه های تاریخی و طبیعی شهرستان و 
کارگاه های معرفی برای سرمایه گذاران 
بخشــهای جشنواره  دیگر  از  گردشگری 

خواهد بود.
شهرستان تکاب با دارا بودن آثار طبیعی 
و تاریخی شــاخص ، از مهمترین مناطق 
اســتان از حیث صنعت گردشــگری به 
شمار می آید. مهم ترین اثر تاریخی این 
شهرســتان ، مجموعه تاریخی – جهانی 
تخت سلیمان اســت که از حیث بازدید 
گردشگران از آن ، یکی از پر بازدیدترین 

آثار تاریخی به شمار می آید.
تخــت  جشــنواره  اســت:  گفتنــی 
ســلیمان تکاب پنجشــبه ایــن هفته با 
حضــور مســئولان کشــوری و اســتان 
در محــل ســالن ســینمای هتل تخت 
 ســلیمان افتتاح و تــا چهــار روز ادامه 

خواهد داشت

ارومیه - مینا اصلانی-خبرنگاریادگار امروز:
به گزارش روابط عمومی اداره کل اوقاف و 
امور خیریه آذربایجــان غربی ، تفاهم نامه 
همــکاری اداره کل اوقاف و امــور خیریه 
آذربایجــان غربی با بانک قرض الحســنه 

مهرایران امضاء شد.
در این جلســه حجت الاسلام جوانبخت با 
اشاره به آثار قرض الحسنه در جامعه اظهار 
کرد: باید ســنت حســنه قرض الحسنه در 
جامعه به نحو مطلوبی ارائه شــود بسیاری 
از مــردم از آثار قرض الحســنه بی اطلاع 

هستند.
مدیر کل اوقاف و امور خیریه اســتان ثواب 
صدقــه را یک در ۱۰ عنــوان کرد و گفت: 

ثــواب قرض الحســنه یک به ۱۸ اســت در حالی که 
بسیاری از مردم از این امر آگاهی ندارند

وی درادامه به جایگاه قرض الحســنه و ســنت حسنه 
وقف در دین مبین اســلام اشاره کرد و افزود : بی شک 
اســتفاده از ظرفیت موقوفات استان و انتقال حسابهای 
موقوفــات و اماکــن متبرکــه به این بانــک که هدف 
مشخص و مبارکی را در پیش گرفته قطعا شاهد برکات 

آن در عرصه خدمات مطلوب بانکی درســطح جامعه و 
هم گسترش و ترویج سنت حسنه وقف خواهیم بود 

در ادامه علیرضا پور حســین به رشــد منابع این بانک 
در مقایســه با سال گذشته اشاره کرد و گفت: در حوزه 
صنایع، اشــتغال و توجه به مســئولیت هاي اجتماعي 
نیز شاهد توسعه بانک قرض الحسنه مهر ایران در سال 

جاري بوده ایم.
مدیر شعب بانک قرض الحسنه مهر ایران استان بابیان 

اینکه باید ســنت قرض الحسنه در جامعه 
ســاری و جاری شــود، افزود: متاســفانه 
بانک های مختلف با ارائه سودهای کلان به 
مشتریان خود این سنت را به فراموشی می 

سپارند. 
معرفــی موقوفات ، بقــاع متبرکه ، هیئت 
امنــاء مســاجد ، متولیــان بــراي افتتاح 
حســاب، تمرکز عملیات بانکي و اســتفاده 
از ظرفیتهاي بانک طبق موضوع تفاهم نامه 
به منظور اعطاي تســهیلات قرض الحسنه 
براساس سیاستها و دستورالعملهاي جاري 
بانك، پیگیــري به منظور افزایش ســطح 
همكاري بانک قرض الحســنه مهر ایران و 
موقوفات در استفاده از كلیه خدمات بانك 
جهت ذینفعان در چارچوب ضوابط و مقررات جاري و 
سیاست هاي اعتباري موجود بخشي از مفاد این تفاهم 

نامه است. 
در پایان جلسه با امضاء تفاهم نامه همکاری فی مابین 
مدیر کل اوقاف استان و مدیر شعب بانک قرض الحسنه 
مهر ایران اســتان بر تسریع در اجرای مفاد تفاهم نامه 

تاکید شد

جشنواره منطقه ای گردشگری تخت سلیمان برگزار می شود

انعقاد تفاهمنامه اداره کل اوقاف  آذربایجان غربی با بانک قرض الحسنه مهرایران

یادگار  محمدی-خبرنگار   - کرمانشاه-فریده 
امروز؛  معاون بازآفرینی شهری و مسکن اداره 
کل راه و شهرسازی کرمانشاه از آغاز ثبت نام 
طرح »مسکن ملی« در کرمانشاه از 16 آذرماه 

خبر داد.
عبدالرضا غفوری با اشــاره به استارت پروژه 
مســکن ملی در کشــور از ابتــدای مهرماه 
امسال، گفت: این طرح بطور همزمان در همه 
استانهای کشور شروع شد و در کرمانشاه نیز 
در مرحله تامین زمین برای اجرای این پروژه 

قرار داریم.
وی با اشاره به شروع ثبت نام مسکن ملی در 

کرمانشــاه از 16 آذرماه، گفت: افراد متقاضی باید با مراجعه 
به سامانه اقدام طرح ملی به نشانی tem.mrud.ir مراجعه 

کنند.
غفوری در خصوص شــرایط افراد برای دریافت مسکن ملی، 
گفــت: این واحدها تنها به افرادی داده می شــود که زمین، 
ســاختمان و یا تســهیلات یارانه ای خرید و ساخت مسکن 
دریافت نکرده باشند و نیز از تاریخ  اول فروردین 1384 فاقد 

هرگونه سابقه مالکیت شخصی ملک یا زمین باشند.
وی افزود: همچنین این واحدها به افراد متاهل داده می شود 
و این افراد باید در شهری که متقاضی دریافت مسکن ملی در 

آن شده اند، پنج سال سابقه سکونت داشته باشند.
این مسئول خاطرنشان کرد: در کنار مردان سرپرست خانوار، 
زنان سرپرست خانوار و نیز دختران مجرد بالای 35 سال نیز 

می توانند برای دریافت این واحدها ثبت نام کنند.
غفــوری با بیان اینکــه چارچوب تخصیص ایــن واحدها و 
ســاخت آنها مشابه »مسکن مهر« است، گفت: تنها در بحث 
تسهیلات این واحدها تفاوت هایی وجود دارد، از جمله اینکه 
رقم تســهیلات بیشتر بوده و بین 75 تا 100 میلیون تومان 
به ازای هر واحد با نرخ سود 18 درصد است و بازپرداخت آن 

نیز 12 ساله در نظر گرفته شده است.

معــاون بازآفرینی شــهری و مســکن اداره 
کرمانشــاه  اســتان  شهرســازی  و  راه  کل 
خاطرنشــان کــرد: افــراد متقاضــی برای 
 دریافــت ایــن واحدهــا باید ســهم آورده 

داشته باشند.
غفــوری در خصوص قیمت تمام شــده این 
واحدها یادآور شــد: برآورد صــورت گرفته 
برای هزینه ساخت هر متر از این واحدها در 
استان بین دو تا 2.5 میلیون تومان است که 
هزینه های جانبی مانند پروانه ساخت هم به 
آن اضافه می شود و بخشــی از این اعتبار از 
طریق تسهیلات و بخشی هم از طریق سهم 

آورده مردم تامین می شود.
این مســئول از برنامه ریزی برای ساخت 1500 واحد در فاز 
اول این طرح در شــهر کرمانشــاه خبر داد و افزود: در سایر 
شهرهای زیر 100 هزار نفر جمعیت استان نیز که متولی آن 
بنیاد مســکن است، در فاز اول طرح در مجموع 1700 واحد 

ساخته می شود.
وی یادآور شــد: بــا توجه به انجام مطالعات جامع مســکن 
در برخــی شــهرها نیــاز به ســاخت این واحدها نیســت 
 و بــرای همیــن ایــن طــرح در همه شــهرهای اســتان 

اجرا نمی شود..

آغاز ثبت نام »مسکن ملی« از 16 آذر در کرمانشاه

بازدید مسئولین هلدینگ شستا 
از باشگاه  ذوب آهن اصفهان

اصفهان-مریم مومنی-خبرنگاریادگار امروز: 
دکتر محمود ملکوتی خواه عضو هیئت مدیره و جمعی از مسئولین هلدینگ 
شستا و مهندس منصور یزدی زاده مدیرعامل و جمعی از مسئولین ذوب 
آهن اصفهان با حضور در ورزشگاه بزرگ فولادشهر ، ضمن بازدید از شرایط 
و امکانات این ورزشــگاه ، با مسئولین ،کادرفنی و بازیکنان تیم فوتبال این 
باشگاه دیدار و گفتگو کردند . دکتر ملکوتی خواه عضو هیات مدیره شستا با 
آرزوی موفقیت برای این تیم ،  آرزو کرد که در دیدار پیش رو با پرسپولیس 
تهران ، موفقیت های اخیر سبزپوشان نصف جهان تکرار شود . همچنین در 
ادامه کلیه بازیکنان ، سرپرستی و کادرفنی تیم فوتبال توسط علی منصوریان 
به حاضران در جلســه معرفی شــدند  مهندس یزدی زاده مدیرعامل این 
مجتمع عظیم صنعتی نیز ضمن گفتگو با بازیکنان و کادر فنی برای تیم 
فوتبال باشگاه در ادامه بازی های لیگ برتر آروزی موفقیت نمود . در ادامه 
دکتر حسن محمدی مدیر روابط عمومی شرکت شستا به معرفی مسئولین 
این هدلینگ پرداخت و ابراز امیدواری نمود که این تیم در لیگ فوتبال کشور 
به جایگاه واقعی خود بازگردد . در این دیدار دکتر جواد محمدی مدیرعامل 
باشگاه ذوب آهن ، به ارائه گزارشی در خصوص شرایط تیم های مختلف در 
رده های سنی گوناگون پرداخت و سپس علی رضا منصوریان سرمربی تیم 
فوتبال باشگاه ،  توضیحاتی در خصوص شرایط تیم ارائه داد و از حضور این 

مسئولین در جمع بازیکنان و کادرفنی تقدیر کرد .

امام جمعه ارومیه در دیدار با سرپرست آب و فاضلاب
 آذربایجان غربی عنوان کرد؛

مسئولیت ها توفیق الهی 
برای خدمت به مردم است

ارومیه - مینا اصلانی-خبرنگاریادگار امروز:
نماینده ولی فقیه در آذربایجان غربی و امام جمعه ارومیه گفت: مسئولیت 
ها امانتی از سوی خداوند و فرصتی مناسب برای خدمت به خلق خدا است.
حجت الاسلام و المسلمین سید مهدی قریشی در دیدار سرپرست شرکت 
آب و فاضلاب آذربایجان غربی، با تجلیل از تلاش ها و خدمات شــرکت 
آب و فاضلاب در خدمات رســانی به مردم و تامین آب شــرب شهرها و 
روستاهای استان، اظهار داشــت: پست های مدیریتی و مسئولیت های 
اجرایی، فرصتی طلایی برای توشه آخرت و جلب رضایت پروردگار است. 
وی، بــا تاکید بر رعایت تقوا و خداترســی در تمام مراحل زندگی، افزود: 
تقوا و خداترسی، شــاه کلید حل تمام مشکلات است و با بهره گیری از 
آن، هیچ در بسته ای برای تقواپیشگان وجود نخواهد داشت. امام جمعه 
ارومیه در بخش دیگری از سخنان خود، وجود انشعابات غیر مجاز آب را 
دارای اشــکال شــرعی برای مردم عنوان و اظهار کرد: مسئولین و دست 
اندرکاران شــرکت آب و فاضلاب ترتیبی اتخاذ نمایند تا با فراهم آوردن 
شرایط مناسب و رعایت حال مردم، از بروز چنین پدیده هایی پیشگیری 
نمایند. سرپرست شرکت آب و فاضلاب آذربایجان غربی نیز در این دیدار با 
ارائه گزارش از وضعیت و روند تامین آب شرب شهرها و روستاهای استان، 
اظهار داشت: یکپارچه سازی شرکت های آب و فاضلاب شهری و روستایی 
در شورای عالی اداری و هیات دولت به تصویب رسیده که بزودی شرکتی 
واحد، تحت عنوان شــرکت آب و فاضلاب در استان ها ایجاد خواهد شد. 
علیرضا رضوی این اقدام را در راستای خدمت رسانی هرچه بهتر به مردم 
عنوان کرد و اظهار داشــت: تجمیع امکانات و پتانسیل های شرکت های 
آب و فاضلاب شهری و روستایی، علاوه بر افزایش توان اجرایی و خدمات 
رســانی، از برخی موازی کاری ها نیز جلوگیری خواهد کرد.   وی گفت: 
در حال حاضر صد در صد جمعیت شــهری اســتان از آب شرب سالم و 
بهداشــتی برخوردار بوده و 65 درصد نیز تحت پوشش شبکه های جمع 
آوری و دفع بهداشــتی فاضلاب قرار دارند. وی افــزود: از دو هزار و 838 
روستای استان نیز دو هزار روستا تحت پوشش مستقیم خدمات شرکت 
آب و فاضلاب قرار داشته و  مابقی روستاها نیز با تخصیص اعتبارات لازم، 

به تدریج تحت پوشش قرار می گیرند

اهتمام جدی سازمان منطقه آزاد ماکو برای 
ارتقای کیفی سیما و منظر شهرهای منطقه

ارومیه - مینا اصلانی-خبرنگاریادگار امروز:
منطقه آزاد ماکو در زمره مناطقی اســت که باید بیش از پیش به مسئله 
سیما و منظر شهرهای آن اهمیت داده شود و به جهت قرار گیری در دروازه 
ورودی ایران از سمت اروپا، ارتقاي كیفیت معابر و زیبا سازي محیط شهري 
آن ضروری است و از شاخص هاي افزایش نشاط و سلامتي در بحث جامعه 

و از طرح هاي اولویت دار سازمان منطقه آزاد ماکو است.
یه گزارش پایگاه خبری منطقه آزاد ماکو، محمدرضا عبدالرحیمی مدیرعامل 
سازمان منطقه آزاد ماکو در کمیته ارتقای کیفی سیما و منظر شهری این 
منطقه گفت: در این کمیته، طرح ها و پروژه هایی که در سیما و منظر شهر 
تاثیر و نقش حائز اهمیت دارند، توسط کارشناسان و مسئولین شهری اعم از 
فرمانداران و شهرداران مورد بازنگری و تصویب قرار می گیرند و در صورت 

لزوم اصلاح می شود.
وی افزود: باید منابعی که دستگاه های دولتی یا نهادهای عمومی دارند اثر 
بخش و بصورت هم افزا با سیاســت گذاری مناسب استفاده کرد و با بهره 

وری منابع محدود موجود در جهت ارتقای سطح زیست پذیری اقدام کرد.
عبدالرحیمی فرمانداران را همکاران اصلی و عضو اصلی نظام تصمیم گیری 
منطقه آزاد دانســت و تصریح کرد: خوشبختانه درمسیر توسعه منطقه با 
مسئولین شهرســتان های ماکو، شوط و پلدشت هم جهت هستیم و باید 
تلاش نیم شهرستان تحت مدیریت وافع در منطقه، بهتر از سایر شهرهای 

خارج از منطقه و نمونه باشد.
رئیس هیات مدیره سازمان منطقه آزاد ماکو ادامه داد :  توجه به پروژه های 
سیما و منظر شهری باید از حوزه مدیران شهری و شهرداران بصورت جدی 
پیگیری شود، چراکه این پروژه ها نقش مهمی در سیما و منظر شهری ایفا 

می کنند

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان خبرداد؛

آماده باش زمستانی در جاده های کرمانشاه

کرمانشاه -فریده محمدی خبرنگار یادگار امروز :
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای اســتان کرمانشــاه از آماده باش 
زمستانی در جاده های استان خبر داد و گفت: 430 نیروی راهدار پای کار 

هستند.
بــه گزارش  روابط عمومی اداره کل راهداری وحمل نقل جاده ای اســتان 
کرمانشــاه مهندس فریبرز کرمی با بیان اینکه همه تدابیر لازم برای فصل 
سرما در جاده های استان اندیشیده شده، عنوان کرد: 48 راهدارخانه در این 
ایام فعال است که 430 نیروی راهداری در قالب اکیپ های مختلف در این 

راهدارخانه ها آماده هستند.
وی با اشاره به آمادگی ماشین آلات و تجهیزات راهداری، افزود: 285 دستگاه 
ماشین آلات سبک و ســنگین از جمله ۳۷ دستگاه کامیون نمک پاش و 
برف روب، ۶۵ دســتگاه برف روب، ۴۱ دســتگاه نمک پاش، چهار دستگاه 
برف خور، ۴۶ دســتگاه گریدر، ۲۶ دســتگاه بلدوزر و دو دستگاه تراکتور 

برف روب در استان فراهم است.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان از تامین شن و نمک مورد 
نیاز برای جاده ها نیز خبر داد و عنوان کرد: نزدیک به 40 هزار تن شــن و 

نمک تامین شده است.
کرمی یادآور شد: بیشترین میزان شن و نمک در نظر گرفته شده  با ۶۲۰۰ 
تن مربوط به شهرســتان کرمانشاه است و برای مابقی شهرستان ها نیز به 

نسبت وضعیت راه ها ذخیره مناسبی فراهم است.
وی با بیان اینکه خود مردم نیز در این ایام باید نکات ایمنی را بیشتر رعایت 
کنند، گفت: در ایام بارندگی خودروها باید حتما زنجیر چرخ و سایر تجهیزات 

زمستانی را همراه داشته باشند.

اتمام صد درصدی اجرای طرح های 
آبخیزداری در آذربایجان غربی

ارومیه - مینا اصلانی-خبرنگاریادگار امروز:
مدیرکل منابع طبیعــی و آبخیزداری آذربایجان غربــی گفت: طرح های 
آبخیزداری که از محل اعتبارات صندوق توسعه ملی در استان در سال 98 

آغاز شده بود، در سریع ترین زمان ممکن به اتمام رسید.
به گزارش روابط عمومی سازمان جهاد کشاورزی آذربایجان غربی ، میرصمد 
موســوی با اشــاره به اجرای کامل ۳۱ طرح آبخیزداری در ۱۷ شهرستان 
آذربایجان غربی افزود: امســال ۲۵۰ هزار مترمکعب عملیات آبخیزداری و 

سازه های مکانیکی در استان به اجرا درآمده است.
وی اظهار کرد: برای اجرای این طرح ها ۳۱۰ میلیارد ریال هزینه شده است.

موسوی اضافه کرد: اعتبار طرح های آبخیزداری اجرایی در استان نظیر دیگر 
مناطق کشور با موافقت مقام معظم رهبری از محل اعتبارات صندوق توسعه 

ملی اختصاص یافته است.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری آذربایجان غربی گفت: اجرای طرح های 
آبخیزداری مانع از رســوب و فرسایش خاک می شود و این مهم در توسعه 
حفاظت از خاک، افزایش منابع آب های زیرزمینی و توســعه بســترهای 

اقتصادی و اجتماعی بسیار اثرگذار است
سیدموسوی افزود: اجرای طرح های آبخیزداری در سال گذشته که با استفاده 
از اعتبارات صندوق توســعه ملی انجام شد، نقش بسزایی در جلوگیری از 
ایجاد سیلاب در استان طی ایام نوروز امسال داشت و در صدد تقویت این 

بخش برای جلوگیری از بروز مشکلات مشابه هستیم.
آذربایجان غربی ۲ هزار و ۷۵۰ هزار هکتار منابع طبیعی دارد که از این میزان 

۲ میلیون و ۶۵۰ هزار هکتار عرصه مرتعی است

برگزاری   مانور زلزله 
در مدارس استان لرستان

خرم آباد-مهری پهلوانی-خبرنگاریادگار امروز:
مانور زلزله درمدارس استان لرستان برگزار شد.

به گزارش روابط عمومی هلال احمر  لرســتان مدیرعامل جمعیت 
هلال احمر لرســتان اظهار داشــت: با به صدا درآمدن زنگ زلزله، 
دانش آمــوزان آموخته های خود را در مورد ایمنــی در برابر زلزله 
به صورت عملی به نمایش گذاشــتند و نیروهای امدادی جمعیت 
هلال احمر، آتش نشــانی، فوریت های پزشــکی، انتظامی، آب، برق 
و فاضلاب در نخســتین لحظات بــروز زلزله فرضی در محل حاضر 
شدند و نســبت به برقراری کمربند حفاظتی و امدادی مجروحان 
اقدام کردند.  صارم رضایی خاطرنشان ساخت: با انجام آموزش های 
لازم و افزایش دانش مدیریت جامعــه بحران، باید آمادگی مقابله، 
بازســازی و بازتوانی را در حوادث و بلایای طبیعی احتمالی داشته 
باشــیم. مدیرعامــل جمعیت هــلال احمر لرســتان تصریح کرد: 
مدیریــت صحیح بحران در حوادث و بلایای طبیعی موجب کاهش 
خســارت ها و حفاظت از جان انســان ها می شــود، با آموزش های 
مســتمر و مانورهای آموزشی و پیشــگیری برای مقابله با بحران و 
حوادث غیر مترقبه، مردم شــرایط وقوع حوادث طبیعی احتمالی 
را احســاس کنند. رضایی در پایان برلزوم آمادگی همه دستگاه ها 
در برابــر حوادث طبیعی تاکید کرد و ادامــه داد: هر فرد به عنوان 
سرپرســت و یا عضوی از خانواده می توانــد با فراگیری توصیه های 
ایمنی و عمل به آنها جان خود و اطرافیان را در برابر خطرات ناشی 

از زلزله حفظ کند

راهیابی آبفای اصفهان به مرحله کشوری مسابقات 
مهارت های فنی و تخصصی  شرکت های آب و فاضلاب ایران

yadegar_emrooz@yahoo.com
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تغییرات مدیریتی در بزرگترین اپراتور موبایل 
کشور در ۲ سال اخیر با  حواشی بسیاری همراه 
بوده و به نظر می رســد جریان ها و گروههای 
 مختلفی به دنبال توسعه نفوذ و اثرگذاری خود 

در این اپراتور هستند. 
مطابق با آخرین آمار ســازمان تنظیم مقررات 
و ارتباطــات رادیویــی که  مربوط بــه پایان 
شــهریورماه امسال می شــود، از تعداد ۱۱۶ 
میلیون و ۵۱  هزار مشــترک موبایل در کشور، 
اپراتور همــراه اول بیش از ۵۳ درصد  این بازار 

را در اختیار دارد. 
ایــن اپراتور با داشــتن بیــش از ۱۸ میلیون 
مشــترک ســیم کارت دائمی و   ۴۳ میلیون 
مشترک ســیم کارت اعتباری، ۶۱.۷ میلیون 
مشــترک فعــال  دارد و ۷۴.۳۱ درصد ضریب 
نفوذ موبایل در کشور را از آن خود  کرده است. 

این آمار از اهمیــت و تاثیرگذاری این اپراتور 
در حوزه ارتباطات ســیار  کشور حکایت دارد. 
از ســوی دیگر آخرین وضعیت دستاوردهای 
مالی  همراه اول نیز که مربوط به پایان ســال 
۹۷ است نشان می دهد که درآمد  عملیاتی این 
شــرکت ۱۴۰۴۰۲میلیارد ریال و سود خالص 
آن نیز ۳۴۲۲۴  میلیارد ریال برآورد می شــود 
و آنچــه که اهمیت این اپراتور را دوچندان  می 
کند این است که این شرکت سالانه بخشی از 

درآمد خود را به دولت  می دهد. 
برای مثال در گزارشــی که بر مبنای اطلاعات 
مســتند کدال بورس منتشر  شــده، پرداختی 
همــراه اول به دولت هــای یازدهم و دوازدهم 
حدود ۴۰  هزار میلیارد تومان بوده و به تفکیک 
هر ســال در این بازه زمانی  مطابق جدول زیر 

آمده است: 
این گزارش نشــان می دهد که همراه اول در 
یک دهه گذشته بیش از ۵۰  هزار میلیارد تومان 

به دولت پرداخت کرده است. 

ë  نفوذ جریان های حاکم در تغییرات

    MCI  مدیریتی
با توجه به موارد ذکر شده و اهمیتی که اپراتور 
همراه اول در کشــور  دارد، به نظر می رسد که 
جریان ها و گروههای مختلفی از جمله  دولت، 
به دنبال توسعه نفوذ خود و اثرگذاری در جایگاه 
مدیریت این  اپراتور هستند. این تلاش حتی با 
خصوصی ســازی اپراتور همراه اول و  واگذاری 
سهام آن به بورس نیز کاهش نیافته است چرا 
که پس از  خصوصی ســازی شرکت مخابرات 
ایران در سال ۸۸ ، ۵ درصد از کل  سهام شرکت 
ارتباطات سیار در بازار فرابورس ایران از سهامی 
خاص  به ســهامی عام تغییر شخصیت حقوقی 
داد و در ســال ۹۱ این شرکت در  بورس اوراق 
بهــادار ایران پذیرفته شده اســت. با این وجود 
ترکیب هیئت  مدیره شرکت ارتباطات سیار، دو 

نفر به عنوان نماینده دولت حضور  دارند. 
در این میان آنچه که واضح است اینکه جایگاه 
مدیرعاملی همراه اول به  عنوان بزرگترین اپراتور 

تلفن همراه کشور، فردی را می طلبد که هم از 
 نظــر فنی و هم از نظر اجرایــی با این صنعت 
آشنا باشــد. در این راســتا  برخی کارشناسان 
معتقدند که انتخاب یک فرد با عقبه سیاســی 
برای این  جایگاه، اشتباهی جبران ناپذیر است 
و چنانچه ســهامدار عمده، تصمیم به  استفاده 
از پشــتوانه های سیاسی افراد دارد، می تواند از 

توان آنها در  هیئت مدیره بهره  ببرد. 
با این وجود روز گذشته مهدی اخوان بهابادی 
از سوی هیئت مدیره به  عنوان مدیرعامل همراه 
اول، انتخاب شــد. وی ســابقه دبیری شورای 
 عالــی فضای مجازی و رئیس مرکز ملی فضای 
مجازی در سال ۹۱ و  همزمان با دولت دهم را 

در کارنامه دارد. 
وی در ســال ۱۳۹۳ با حکم محمد سرافراز به 
سمت قائم مقام رئیس  ســازمان صدا و سیما 
در امور فناوری و رسانه های نوین منصوب شد 
 که پس از تغییرات مدیریتی در ســازمان صدا 

و سیما از این ســازمان  خارج و به عنوان عضو 
هیئت مدیره از ســوی سهامدار عمده شرکت 
 مخابــرات ایران، به عضویــت در هیئت مدیره 

همراه اول رسید. 
انتصاب اخوان بهابادی به مدیرعاملی همراه اول 
از آن جهت دارای  اهمیت است که طی دو سال 
گذشــته )دی ماه ۹۶ تاکنــون( موضوع تغییر 
 تحــولات در بدنه مدیریتی ایــن اپراتور بارها 
مطرح شــده و به دلیل برخی  مخالفتها میان 
ســهامداران عمده و دولت با حواشی بسیاری 

همراه بود. 

ë  چه کسانی سکان هیئت مدیره همراه
اول را در اختیار دارند

طبق آخرین اطلاعاتی که از ســوی اداره کل 
ارتباطات شــرکت ارتباطات  سیار ایران منتشر 
شده و مربوط به ســی ام مهرماه ۹۸ می شود 
پس از  تغییراتــی که در ترکیب اعضای هیئت 
مدیره اپراتور همراه اول اتفاق  افتاد، محمدسعید 
ســرافراز، محمود کمانی، علــی بقایی، بابک 
تراکمه و  مهدی غیناقــی اعضای فعلی هیئت 
مدیره این اپراتور را تشــکیل می دهند.  براین 
اساس علی بقایی رئیس هیات مدیره، محمود 
کمانی نائب رئیس  هیئت مدیره، محمدسعید 
سرافزار عضو هیئت مدیره این اپراتور هستند  و 
بابک تراکمه و مهدی غیناقی نیز به نمایندگی 

دولت در این هیئت  مدیره حضور دارند.  
مهدی اخوان بهابادی تا مهرماه امســال رئیس 
هئیت مدیره همراه اول بــود  که جای خود را 
بــه علی بقایی داد. همچنین با خروج اخوان از 
هیئت  مدیره همراه اول ســرافراز عضو هیئت 
مدیره شد. محمود کمانی نیز  جایگزین اسدالله 
دهناد بــه عضویت هیئت مدیره ایــن اپراتور 

درآمده است. 

ë  حاشیه های تغییر و تحولات در مدیریت
همراه اول

تغییرات مدیریتی همراه اول طی دو سال اخیر 
با حواشی بســیاری همراه  بود. دی ماه ۱۳۹۶ 
هیئت مدیره همراه اول، پس از ۱۲ سال فعالیت 
 وحید صدوقی به عنوان مدیرعامل این شرکت، 
حمید فرهنگ مدیرعامل  اسبق شرکت رایتل را 

برای مدیرعاملی همراه اول انتخاب کرد. 
ســابقه فرهنــگ در شســتا این تصــور را به 
وجود آورد که وی به خواســت  وزیر ارتباطات 
مدیرعامل شــده اســت اما در آن زمان آذری 
جهرمــی این  اخبار را تکذیــب کرد. مجموعه 
اخباری که بعدتر نیز از گوشــه و کنار  شنیده 
شــد حاکی از آن بود کــه برکناری صدوقی و 
جانشــینی فرهنگ نه  بنا بــر تمایل وزارتخانه 
که به خواست سهامداران غیردولتی مخابرات 

 صورت گرفته است. 
پس از آن در مردادماه ســال ۹۷ برای دومین 
بار در فاصله یک سال،  هیئت مدیره همراه اول 
به صلاحدید سهامداران عمده تصمیم به تغییر 
 مدیرعامل گرفت و نام مهرداد بذرپاش به میان 

آمد. 
وی که عضو هیئت مدیره شــرکت گســترش 
الکترونیک مبین ایران  ســهامدار عمده همراه 
اول اســت، خبر انتصابش به عنوان مدیرعاملی 
 شرکت ارتباطات سیار را تکذیب کرد. به نحوی 
که دفتر مهرداد  بذرپاش، با تشــکر از پیشنهاد 
سهامداران مخابرات و همراه اول اعلام  کرد که 

»وی بنایی به پذیرش این مسئولیت ندارد«. 
در آن زمان شــایعات مختلفــی درباره تغییر 
مدیریت اپراتور همــراه اول و  نارضایتی وزارت 
ارتباطات در رســانه های کشــور مطرح شد و 
پیگیری  رســانه ها پس از انتشار این شایعات تا 
جایی پیش رفت که مدیــرکل  روابط عمومی 
وزارت ارتباطات تلویحــا مراتب نارضایتی این 
 وزارتخانــه را در خصوص تغییرات احتمالی به 

صورت کاملا  نامحسوس ابراز کرد. 

تغییر مدیریت در بزرگترین اپراتور موبایل چگونه رقم خورد ماموریت آژانس فضایی اروپا برای مقابله 
با برخورد شهاب سنگها

آژانس فضایی اروپا، انجام ماموریتی موســوم به هرا را تصویب 
کرده  که هدف از اجرای آن نجات بشــریت از برخورد احتمالی 

شهاب سنگ  ها و سیارک ها با کره زمین است. 
بــرای اجرای ماموریت هــرا بودجــه ای ۳۲۰ میلیون دلاری 
اختصاص  یافته و قرار اســت ناسا هم برای اجرای آن مشارکت 

کند.   
در همین راستا دو فضاپیما به سمت یک منظومه دو سیارکی 
پرتاب می  شوند. این منظومه  Didymos  نام دارد و قرار است 
ابتدا ناســا با ارسال  فضاپیمایی در مورد سیارک کوچک تر این 
منظومه موســوم به  Didymoon  به تحقیق بپردازد. آژانس 
فضایی اروپا نیز فضاپیمای هرا  را در ادامه به سمت این منظومه 
و ســیارک بزرگتر  DART  می فرســتد  تا در مورد احتمال 
برخورد شهاب سنگ ها و سیارک های آن با زمین  تحقیق کند. 

فضاپیمــای هرا مجهز به دو ماهواره کوچک از نوع تاســواره یا 
 CubeSat  هم خواهد بود که اطلاعات جمع آوری شده را برای 

زمین  ارسال خواهد کرد. 
از جمله اطلاعات یادشده می توان به جرم سیارک های یادشده، 
مسیر و  سرعت حرکت و غیره اشاره کرد. برخی ستاره شناسان 
از مدت ها قبل  در مورد احتمال برخورد این دو سیارک با کره 
زمین هشــدار داده بودند.  با این حال در این زمینه هیچ اتفاق 

نظری میان ستاره شناسان وجود  ندارد. 

کشف دایناسور گوشتخوار
 با قابلیت تعویض دندان

بررســی های جدید باستان شناســان آمریکایی به شناسایی 
دایناسورهایی   ۷۰ میلیون ساله منجر شده که دندان های آنها 
هــر دو ماه یک بار تغییر  می کــرده و دندان های نو جایگزین 

دندان های کهنه آنها می شده است. 
تحقیقاتی که در دانشــگاه آدلفی در این زمینه صورت گرفته 
نشــان می  دهد این دایناســورهای گوشــت خوار در جزیره 
ماداگاســکار فعلی زندگی  می کردند و ســرعت جایگزینی و 
تعویض دندان های آنها ۱۳ برابر  سریع تر از دیگر دایناسورهای 

گوشتخوار بوده است. 
علت این تغییر سریع طبیعی دندان های دایناسورهای گوشت 
خــوار  تغذیه آنها از انواع اســتخوان به عنوان یک منبع غذایی 
ارزشــمند بوده  است. اســتحکام اســتخوان ها به دندان های 
دایناســورها آسیب می زده و  از همین رو دندان های مذکور به 
صورت طبیعی هر دو ماه یک بار  عوض می شدند و دندان های 
تــازه ای به جای دندان های قدیمی آســیب  دیده می روییده 

است. 
پیش از این تصور می شــد این استراتژی تنها مختص کوسه 
هاست. اما  حالا مشخص شده طیف گسترده ای از دایناسورهای 
گوشت خوار هم به  طور مرتب شاهد تغییر دندان های خود بوده 
اند. دایناسوری که با  بررسی فسیل آن این کشف علمی ممکن 

شده، ماجونگاسور نام دارد. 

کاربران ویندوز هدف اصلی 
بدافزارهای تبلیغاتی

نتایج بررسی یک موسسه امنیتی نشان می دهد، بخش عمده 
بدافزارهــای  تبلیغاتی که با هدف آلوده کردن دســتگاه های 
الکترونیک منتشــر می  شوند، کاربران سیستم عامل ویندوز را 

هدف قرار می دهند. 
آماری که توسط موسسه  Devcon  منتشر شده، حاکی است 
۶۱ درصــد  از بدافزارهای تبلیغاتی که حد فاصل ۱۱ جولای تا 
۲۲ نوامبر ســال   ۲۰۱۹ در فضای مجازی منتشر شده اند برای 
ضربه زدن به کاربران  سیستم عامل ویندوز طراحی شده بودند. 

بعد از ویندوز، سیســتم عامل کروم گــوگل با ۲۲.۵ درصد در 
رتبه دوم و  سیستم عامل مک اپل با ۱۰.۵ درصد در رتبه سوم 
است. پس از این  سه سیستم عامل، آی او اس اپل با ۳.۲ درصد، 
اندروید با ۲.۱ درصد،  سیســتم عامل آی پــد با ۰.۸ درصد و 
لینوکــس با ۰.۳ درصد رتبه های  بعــدی را به خود اختصاص 

داده اند. 
بخش عمــده این بدافزارهای تبلیغاتی که مشــابه با تبلیغات 
آنلاین معمولی  به نظر می رســند، کاربران را به سمت سایت 
هــای آلوده به بدافزارهای  مخرب هدایت می کنند یا آنها را به 

بارگذاری بدافزارهای مخفی شده در  خود ترغیب می کنند.   
به نظر می رسد بازار بزرگ سیستم عامل ویندوز و حفره های 
متعدد  امنیتی نســخه های مختلف این سیستم عامل، عامل 
علاقه هکرها برای  طراحی بدافزارهای تبلیغاتی اختصاصی آن 
باشــد. البته این وضعیت  پدیده تازه ای نیســت و در سه دهه 
اخیر ویندوز همیشه هدف اول حملات  هکری و بدافزاری بوده 
است. در این میان تمرکز جدی طراحان بدافزارهای تبلیغاتی بر 
روی سیســتم  عامل کروم گوگل پدیده تازه ای است که نشان 
دهنده افزایش محبوبیت  آن است. همچنین با توجه به استفاده 
گسترده از سیســتم عامل لینوکس بر  روی رایانه های سرور، 

طراحی بدافزارهای تبلیغاتی برای آن توجیه  چندانی ندارد. 

گردشگری

یکی از شــرکت های دانش بنیان داخلی موفق شد تعدادی از 
تجهیزات  پیشرفته این حوزه را در داخل کشور تولید کند. 

حوزه تجهیزات پزشکی دامنه گسترده ای دارد. براساس آخرین 
آمار منتشر  شده حدود ۲ هزار و ۲۰۰ شرکت داخلی و ۶ هزار 

و ۱۰۰ نمایندگی  شرکت های خارجی در ایران فعالیت دارند. 

یکی از این شرکت های دانش بنیان داخلی با به کارگیری دانش 
و فناوری  بومی توانســته است تعدادی از تجهیزات پزشکی را 

تولید و به بازار  عرضه کند. 
 ۴ محصول تولیدی یک شرکت دانش بنیان با نام های دستگاه 
مسواک زن ۸  مخزنی، ژل ازولیو، دستگاه فشار دهنده متناوب 
اندام و دستگاه فیانا به  تولید انبوه رسیده و در کشور به فروش 

می رسد. 
علــی آقاکثیری مدیرعامل این شــرکت دانش بنیــان درباره 
دستگاه فشار دهنده  متناوب اندام ) IPC (  تولید شده در این 
شــرکت گفت: این دستگاه یک وسیله  ایجاد فشار متناوب در 
اندام به کمک یک کاف ۴ محفظه ای اســت. این  دســتگاه با 
انبساط و انقباض رگ های خونی و عضلات به کمک تغییر  فشار 

در محفظه ها یک ماساژ متناوب در آنها ایجاد می کند. 
وی افزود: علاوه بر ماساژهای مختلف، این دستگاه برای گردش 
بیشتر  خون و همچنین افزایش متابولیسم به وسیله بازگشت 
وریدی و بهبود جریان  لنف کاربرد دارد. همچنین رابط کاربری 
زیبا و آسان این دستگاه به کاربر  اجازه می دهد به راحتی فشار 
و حالت کاری دلخواه خود را در دستگاه  تنظیم کند و به کمک 

تایمر خودکار، پس از گذشت مدت زمان تعیین شده  دستگاه 
خاموش شود. 

آقاکثیری از موارد مصرف این دستگاه گفت: این دستگاه برای 
بهبــود  گردش خون، جلوگیــری از ترومبوز وریدهای عمقی، 
نارســایی وریدی،  واریس وریدی، زخم و لنگش متناوب، پای 
دیابتی، بیماری های ایسکمیک  مرتبط با آرتواسکلوروز، برطرف 
کردن لنف ادِِم بعد از عمل جراحی  سرطان سینه و ادِِم اولیه و 
ثانویه و میکزادم مانند ادِِم بارداری، مورد  استفاده قرار می گیرد. 

مدیر این شرکت گفت: همچنین برای شکستگی ها، ترومای 
بافت نرم و  استئونکروز سر استخوان فمور، جلوگیری از ایجاد 
نوریت محیطی در  زمینه دیابت، آسیب عصبی، مدت طولانی 
در بستر ماندن، توانبخشی  بیماران سالمند، جراحی عمومی و 
ارتوپدی، توانبخشــی بیماران فلج مغزی  و توانبخشی بیماران 
بعد از جراحی و بهبود تورم و تسکین درد از مواردی  است که 

مورد استفاده قرار می گیرد. 

مدیرعامل شرکت دانش بنیان ادامه داد: این دستگاه در بهبود 
مواردی مانند  ادِِم مزمن، بیماری های وریدی مزمن، جلوگیری 
از تشــکیل ترومبوز، ادِِم  مفاصل و ادم روماتیسمی بیماران ام 
اس، خستگی و اختلالات خواب در  بیماران مسن، پری آرتریت 
شــانه، جلوگیری و بهبود اسپاســم عضلات و  بهبود درد در 

ورزشکاران موثر است. 
به گفته وی، ۳ کشور آمریکا، سوئیس و کره جنوبی از بزرگترین 

 تولیدکنندگان اصلی این محصول در دنیا هستند. 
آقاکثیری افزود: قیمت محصول این شرکت ۶۰۰ دلار و قیمت 
محصول  خارجی چیزی در حدود ۱۲۰۰ تا ۱۵۰۰ دلار اســت 
و از نظر کیفیت و  کارایی قابل رقابت با نمونه مشــابه خارجی 

است. 
وی گفت: با تولید این محصول واردات کالای مشابه به کشور 
بسیار کمتر  شده است و این محصول توانسته نیاز بیشتر بازار 
داخل کشور را تامین  کند. با تولید این محصولات برای ۶ نفر 

به طور مستقیم اشتغالزایی ایجاد  شده است. 

یک تجهیز پزشکی فیزیکی »ایران ساخت« شد

حســین مختاری مدیر دفتر ارتباط با صنعت دانشگاه شریف از 
دستیابی  به دانش فنی تولید چســب شیشه خودرو خبر داد و 
گفت: این یک نمونه  از روشهای موفق همکاری دانشگاه شریف 

با صنعت است. 
مختاری از تولید چسب شیشــه خودرو به عنوان یکی از پروژه 
های در  دست اجرای این دانشگاه یاد کرد و اظهار داشت: چسب 
هایی که در  ســاخت شیشه اتومبیل اســتفاده می شود، صرفا 
وارداتی است. بطور  متوسط برای تولید شیشه های یک خودرو، 
تقریبا یک کیلوگرم چسب  مورد استفاده قرار می گیرد که تهیه 
و واردات این چسب در یکی دو  سال اخیر، به دلیل تشدید تحریم 

ها، بسیار سخت شده است. 
وی گفت: در این میان تاکنون تلاشهای مختلفی در جهت تولید 
این چسب  صورت گرفته اما محصولی که بتواند در شرایط آب و 
هوایی ایران  مورد استفاده قرار بگیرد و استانداردهای خودروئی را 

پاس کند، تاکنون  تولید نشده است. 
مدیر ارتباط با صنعت دانشگاه شریف اضافه کرد: دانشگاه شریف 
در  این زمینه با سرمایه گذاری دانشگاه توانسته به این دانش فنی 

دســت پیدا  کرده که هم اکنون مراحل تست نهایی آن در حال 
انجام است. 

وی افزود: این یک نمونه از روشــهای موفق همکاری دانشــگاه 
شــریف  با صنعت است که در صورتی که صنعت ضمانت خرید 
بدهد، دانشگاه  خود سرمایه گذاری جهت ایجاد فناوری را انجام 

خواهد داد. 

قانونی جدید در چین اجرایی شده که به موجب آن افرادی 
که موبایل یا  بسته های اینترنت موبایل جدید می خرند باید 

اسکن صورت و کارت  شناسایی خود را ثبت کنند. 
دولت چین قانونی تصویب کرده که به موجب آن شهروندانی 
که موبایل  یا بسته های اینترنت جدید می خرند، باید اسکن 

صورت خود را ثبت  کنند. 
این اقدام نشان دهنده گسترش نظارت بر شهروندان در این 
کشور اســت.  طبق اعلام وزارت صنعت و فناوری اطلاعات 
چین) MIIT ( قانون  مذکور از روز گذشته اجرایی شده است. 

براساس قانون تصویب شده، کاربرانی که موبایل های جدید 
می خرند  باید اســکن صورت خود را همراه اطلاعات کارت 
شناســایی خود ارائه  کنند. به این ترتیب دستگاه موبایل هر 

فرد با هویت واقعی او مرتبط می  شود. 
وزارت  MIIT  چیــن اعلام کرده اقــدام مذکور برای حفظ 
حقوق قانونی و  منافع شهروندان در فضای سایبری اجرا می 
شود و همچنین از کاربران  موبایل در برابر کلاهبرداری دفاع 

می کند. 
مقامات چینی در این اواخر ســرمایه گذاری های زیادی در 

فناوری  شناسایی صورت انجام داده اند. 

اسکن چهره برای خرید موبایل در چین اجباری شدتولید یک کالای تحریمی در دانشگاه شریف

تفاهم نامه همکاری میان ســازمان فضایی ایران و صندوق بیمه 
 کشاورزی در راستای استفاده از فناوری های پیشرفته فضایی به 
 منظور کاهش و جلوگیری از آســیب های طبیعی به کشاورزان و 

 دامداران، امضا شد. 
این تفاهم نامه همزمان با رویداد راهکارهای پیاده سازی کشاورزی 
 هوشمند و به منظور حمایت از کشــاورزان و دامداران کشور در 
مقابل  حوادث قهری و ایجاد بســترهای مناسب برای استفاده از 
فناوری های  پیشــرفته فضایی به منظــور کاهش و جلوگیری از 

آسیب های طبیعی به  کشاورزان و دامداران، امضا شد. 

بر اساس این تفاهم نامه که به امضای مرتضی براری، معاون وزیر 
 ارتباطات و فناوری اطلاعات و رئیس سازمان فضایی ایران و محمد 
 ابراهیم حسن نژاد، قائم و مقام و عضو هیئت مدیره صندوق بیمه 
 کشــاورزی رسید، تلاش خواهد شــد تا با استفاده از توان بخش 
 خصوصی، بستر لازم برای استفاده از آخرین پیشرفت های حوزه 
 فضایی برای پیشگیری، مشــاوره، اجرا و تعیین خسارت به بیمه 

گذاران  مهیا شود. 
حمایت از شکل گیری بخش خصوصی متخصص در تحلیل داده 
های  ماهواره ای برای تولید مشاوره های فنی در کشاورزی دقیق 

شامل  توانمندسازی، ارزیابی صلاحیت، در اختیارگذاری زیرساخت 
ها، شــبکه  سازی و غیره، با هدف همکاری در راستای پیشگیری 
و مساحی  اراضی، تلاش حداکثری برای تأمین داده های ماهواره 
ای  غیرحاکمیتی، نظارت و مشــاوره کلان در مباحث تخصصی 
فناوری  فضایی در حوزه کشاورزی و دامداری، فراهم کردن شرایط 
تشــویقی  برای بیمه گذاران به منظور استفاده از خدمات مشاوره 
و مدیریت  مزارع ارائه شــده توســط بخش خصوصی، استفاده از 
خدمات بخش  خصوصی به منظور مشاوره، پیشگیری، برآورد حق 
بیمه، برنامه  ریزی، برآورد ریسک و خسارت وارده و ترویج و اطلاع 

رسانی به  کشــاورزان و بهره برداران در خصوص خدمات شرکت 
های فضاپایه  از مفاد این تفاهم نامه است. 

استفاده از فناوری فضایی برای کاهش آسیب های طبیعی به کشاورزان


